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روزنامه

مشاغل پرخطر به مدت یک هفته تعطیل می شوند

فرماندار قم  مطرح کرد :

جولان عادی انگاری کرونا میان شهروندان 
فرماندار قم گفت: عادی انگاری در میان شهروندان، موجب جولان کرونا و افزایش ابتلا 
به ویروس شد.  مرتضی حیدری دیروز در پنجمین جلسه شورای بهداشت شهرستان 
که در سالن بهورز مرکز بهداشت استان برگزار شد با اشاره به وضعیت قرمز قم در شیوع 
کرونا بیان کرد: رعایت نکات بهداشتی و پروتکل ها زدن ماسک و فاصله گذاری اجتماعی 
می تواند وضعیت بحرانی کرونا را بهبود بخشد، متاسفانه عادی انگاری در میان شهروندان، 
موجب جولان کرونا و افزایش ابتلا به ویروس شد. وی افزود : تصمیمات و محدودیت هایی 
اتخاذ شده است تا بتوان با بسیج عمومی زنجیره اتصال کرونا را قطع کنیم، در این زمینه 
باید از بیانات و رهنمون های علما و بزرگان دین و افراد اثرگذار استفاده کرد و با همدلی و 
انسجام این بیماری را زمین گیر کنیم. فرماندار قم خاطرنشان کرد: نظارت بر فضاهایی 
که توجهی به رعایت پروتکل ها ندارند امری ضروری است، در خصوص قلیان سراها 
برخی از مسائل جنبه فرهنگی دارد، در این راستا تامین سلامت مردم اهمیت زیادی 
دارد و باید وضعیت سفره خانه های سنتی و قلیان سراها از نظر بهداشتی مورد توجه باشد. 
حیدری در مورد ساماندهی روزبازارها گفت: با توجه به مشکلات معیشتی نمی توان 
مانع از فعالیت روزبازارها شد، مدیران شهری باید گزارش ها را ارائه دهند، البته در طرح 
ساماندهی، شهرداری به تنهایی نمی تواند این طرح را عملیاتی کند و دستگاههای 
اجرایی مشارکت لازم داشته باشند. وی اظهار داشت: رها کردن پسماند در دشت و بیایان 
و مزارع ممنوع است و در این باره سایت هایی در نظر گرفته شده و شهروندان باید با 
دیدن متخلفان گزارش دهند. وی دربخش دیگری ازسخنان گفت : بیش از 80 درصد 
از استخرها در بخش ها و روستاهای قم فاقد ایمنی است و باید در صدور پروانه ها نسبت 

به ایمنی استخرهاتوجه شود.

دادستان عمومی و انقلاب قم :

حضور فروشنده زن درفروشگاه های 
لوازم آرایشی الزامی است

دادستان عمومی و انقلاب قم گفت :لزوم حضور فروشنده زن در کلیه فروشگاه های 
لوازم آرایشی استان قم ابلاغ شد. حجت الاسلام و المسلمین غریب بیان داشت: در 
راستای پیگیری مطالبات و دغدغه های مردم متدین قم و حسب شکایات متعدد مردمی، 
لزوم حضور فروشنده زن در کلیه فروشگاه های لوازم آرایشی استان، به سازمان صمت، 
اتاق اصناف استان و اداره نظارت بر اماکن عمومی استان ابلاغ شد.  وی  ضمن اشاره 
به تبعات و آسیبهای جدی مرتبط با حضور فروشنده آقا در فروشگاه های تهیه و توزیع 
و پخش لوازم آرایشی و بهداشتی مرتبط با بانوان و حسب گزارش¬های واصله به حوزه 
دادستانی، ابراز داشت: کلیه صنوف آرایشی طبق بندهای 9و 18 اساسنامه ضوابط 
داخلی اتحادیه صنف خرازان و صنوف وابسته استان و در راستای اجرایی شدن بخش 
هایی از قانون حجاب و عفاف در سطح استان موظف به حضور مباشر خانم با تاییده 
اداره اماکن در فروشگاه های لوازم آرایشی استان هستند. این مقام قضایی تأکید کرد: 
در صورت تخلف واحدهای صنفی، حسب قانون با متخلفان برخورد و نسبت به اخطار 
کتبی و پلمپ آن اقدام خواهد شد. غریب در پایان افزود: مردم می توانند گزارش تخلفات 
صورت گرفته را به قرارگاه دادسرای عمومی و انقلاب مستقر در دادسرای ساحلی و یا به 

شماره 09۳۳۳۶۳۳۲۵1 در پیام رسان  ایتا ارسال نمایند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم :

فعالیت مراکز کرونایی خدمات سلامت قم 
۱۲ ساعته شد

مراکز کرونایی جامع خدمات سلامت معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم روز 
سه شنبه با حضور رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم فعالیت خود را از این پس به صورت 
1۲ ساعت در روز آغاز کردند.  محمد رضا قدیر رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم به همراه 
سیامک محبی معاون بهداشتی این دانشگاه با حضور در مرکز جامع خدمات سلامت 
امام )ره( از تلاش های تیم های بهداشتی در همه عرصه ها قدردانی کرد و ضمن بازدید 
از این مرکز فعالیت 1۲ ساعته مراکز کرونایی جامع خدمات سلامت معاونت بهداشتی 
علوم پزشکی را اعلام کرد. قدیر همچنین افزود: همشهریان در صورت داشتن هر یک از 
علائم کرونا می توانند به ۶ مرکز جامع سلامت شامل، امام حسن عسکری )ع( در شهرک 
امام حسن، امام خمینی در بلوار شهید کریمی، فرقانی در شیخ آباد، پردیس در پردیسان، 
خوراکیان در بلوار 1۵ خرداد و بعثت در نیروگاه مراجعه کرده و خدمات رایگان دریافت کنند.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم :
اعلام هشدار صوتی کرونا در مناطق پرخطر اجرا می شود

دادستان عمومی و انقلاب قم :

حضور فروشنده زن درفروشگاه های 
لوازم آرایشی الزامی است

معاون سیاسی ، امنیتی و امور اجتماعی استانداری قم  خبرداد:

بازگشت محدودیت های 
کرونایی به قم
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 معاون سیاسی ، امنیتی و امور اجتماعی استانداری قم از 
اعمال محدویت برای برخی شماغل پر خطراز روزچهارشنبه 
نهم مهرماه به مدت یک هفته خبرداد. بیژن سلیمان پور 

صبح دیروز در بیست و پنجمین جلسه شورای اطلاع رسانی 
و کمیته اطلاع رسانی و مدیریت جو روانی ستاد مبارزه با کرونا 

استان قم که در استانداری قم برگزار شد اظهارداشت:با

1احمدی نژاد برای آنجلینا جولی توییت زد

 

شهریورماه  پایان  تا  سالجاری  ابتدای  از  گفت:  قم  استان  گمرکات  مدیرکل   
باوجود شیوع ویروس کرونا و تاثیرات منفی آن درعرصه فعالیت های تجاری، 
بین المللی  بازارهای  به  استان  از گمرکات  کالا  و ۴۴۳ هزار دلار  ۵۷ میلیون 
صادر شد. اسفندیار دریکوندی بیان کرد: در همین رابطه ۴۸هزار و ۱۷۱تن 
انواع کالا همچون گرانول، پفک، کفش و صندل،  شمش سرب، مفتول مسی، 
مواد و محصولات پلاستیکی، شیمیایی و هیدروکربن به کشورهایی نظیر عراق،  
افغانستان،  امارات، چین، هند، ترکیه و ازبکستان صادر شد. وی با اشاره به تعامل

فرماندار قم گفت: عادی انگاری در میان شهروندان، موجب جولان کرونا و افزایش 
ابتلا به ویروس شد.  مرتضی حیدری دیروز در پنجمین جلسه شورای بهداشت 
شهرستان که در سالن بهورز مرکز بهداشت استان برگزار شد با اشاره به وضعیت 
قرمز قم در شیوع کرونا بیان کرد: رعایت نکات بهداشتی و پروتکل ها زدن ماسک و 
فاصله گذاری اجتماعی می تواند وضعیت بحرانی کرونا را بهبود بخشد، متاسفانه 
عادی انگاری در میان شهروندان، موجب جولان کرونا و افزایش ابتلا به ویروس شد. 

وی افزود : تصمیمات و محدودیت هایی اتخاذ شده است تا بتوان با بسیج عمومی

مدیرکل گمرکات استان قم :

۵۷ میلیون دلار کالا از گمرکات قم صادر شد
فرماندار قم  مطرح کرد :

جولان عادی انگاری کرونا میان شهروندان 
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وزیر محترم صنعت، معدن و تجارت
انتخاب شایسته جنابعالی را به سمت وزیر صنعت، معدن و تجارت با رأی 

قاطع نمایندگان محترم مجلس تبریک عرض نموده،موفقیت و سربلندی 

شما را از درگاه خداوند متعال خواستاریم

جناب آقای مهندس علیرضا رزم حسینی

رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: بلور پیامبر اعظم)ص( با 
هزینه ای بالغ بر 1٤00 میلیارد تومان و فروش اوراق مشارکت و 
تملک زمین و باهدف سرمایه گذاری کلان در شهر احداث شده 
و امکان اهدای زمین به شخصیت های حقوقی و حقیقی وجود 
ندارد.  عبدالله جلالی با بیان اهمیت سرمایه گذاری شهرداری 
در عرصه های مختلف، اظهار کرد: شهرداری با همه گستردگی 
فعالیت ها و جایگاه آن در توسعه شهر یک  نهاد خصوصی بوده و 

امروز با توجه به مشکلات اقتصادی کشور تمام بار توسعه شهر را

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم، روند سرایت و ابتلا به بیماری 
کرونا را بسیار بالا دانست و گفت :وضعیت شیوع این بیماری در 
قم بسیار نگران کننده است. محمدرضا قدیر با انتقاد از پایین آمدن 
میزان رعایت پروتکل های بهداشتی و زدن ماسک در قم از سوی 
همشهریان اظهارداشت: مردم باید به ما اعتماد کرده و از همگان 
رعایت کامل پروتکل ها و شیوه نامه های بهداشتی را خواستاریم. 
وی حمایت مردم را بزرگترین پشتوانه در کاهش انتقال ویروس کرونا 

دانست و تاکید کرد: از متولیان می خواهیم نظارت منسجمی بر

رئیس شورای اسلامی شهر قم اعلام کرد

هزینه 14۰۰ میلیاردی برای احداث 
بلوار پیامبر اعظم )ص(

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم :

وضعیت  کرونا در قم بسیار 
نگران کننده است
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عکس:محمدصادق  نیک گستر

قره باغ، بازیگر یا بازیچه
اخبار منتشره در رسانه های داخلی و خارجی از درگیری 
مجدد نیروهای مسلح جمهوری آذربایجان و جمهوری 
خودخوانده قره باغ با حمایت ارمنستان، حکایت دارد.  

این درگیری ها که مانند قبل موجب بروز خسارت های جانی و مالی به هر دو طرف و 
همچنین نیروهای نظامی شده، توجه به معضل قره باغ را افزایش داده است.

قره باغ یک منطقه کوچک با 1۴0 هزار نفر جمعیت ارمنی است که سالهاست موجب 
ناامنی و ناارامی در منطقه قفقاز شده است. قره باغ که سالها بخشی از تمامیت ارضی 
جمهوری آذربایجان بود، در فوریه سال 1988 با حمایت ارمنستان اعلام استقلال کرد. 
استقلال این جمهوری خودخوانده را هیچ کشوری حتی ارمنستان نپذیرفت ولی هفت 
شهرستان همجوار از جمهوری آذربایجان، به اشغال نیروهای ارمنستان درآمد و معضل 

را پیچیده تر کرد.
استقلال این جمهوری خودخوانده تا کنون تبعاتی منفی برای ثبات و امنیت منطقه 

داشته که بطور اجمال بازگو می گردد.
 1- بحران قره باغ موجب درگیری دو کشور در حال توسعه یعنی آذربایجان و ارمنستان 
شد و نه تنها پیشرفت اقتصادی این دو کشور را با موانع امنیتی مواجه کرد بلکه مردم این 

دو کشور را در معرض جنگ های خانمانسوز و بی نتیجه قرار داده است.
 ۲- این مناقشه باعث شد که پای رژیم صهیونیستی به منطقه باز شود. رژیم اشغالگر 
قدس به طمع یافتن بازارهای تسلیحاتی جدید و تقویت نفوذ خود در منطقه، با فروش 
سلاح های مخرب به  آذربایجان و ارمنستان، موجب تشدید رویارویی بین این دوکشور 

گردید.
 ۳- معضل قره باغ باعث تقویت مناسبات ارمنستان و اسرائیل و تاسیس سفارت 
ارمنستان در تل آویو شد. درپی علنی شدن لابی یهود برای گشایش سفارت ارمنستان 
جمهوری  نظامی  اطلاعات  فروش  موضوع   ، فلسطین  اشغالی  های  سرزمین  در 

آذربایجان به ارمنستان در رسانه های منطقه جنجال برانگیز بود.  
۴- تل آویو با درآمدزائی از فروش تسلیحات به آذربایجان و ارمنستان، توان مالی خود را 
برای تداوم نظامی گری و جنایت علیه مردم مظلوم فلسطین وبی ثبات سازی کشورهای 

سوریه و لبنان افزایش داد.
 ۵- ایجاد مناقشه قره باغ، بهانه حضور آمریکا و اروپا در قفقاز و افزایش رقابت با روسیه 
بود. در واقع ادعای غربی ها به ویژه آمریکا به بهانه حل مناقشه قره باغ و با هدف تامین 
امنیت انتقال انرژی و محاصره امنیتی روسیه و غارت منابع انرژی کشورهای قفقاز 
جنوبی، صورت گرفت. امروز هم غرب با سرگرم کردن مردم و دولت های منطقه به تداوم 

بحران تلاش می کند تا حضور خود را در این منطقه تثبیت کند.
 ۶- روسیه حضور غرب در آسیای مرکزی و قفقاز را تهدیدی برای امنیت و منافع 
اقتصادی خود دانست. بحران قره باغ علتی برای نیاز راهبردی آذربایجان و ارمنستان 
به روسیه شد و مسکو بصورت پنهانُ علاقمند به تداوم وضع موجود در بحران قره باغ 

است. 
طرف های درگیر در مناقشه قره باغ، نقش مسکو را برای رسیدن به توافق احتمالی 
انکار نمی کنند و برای جلب رضایت کرملین، سیاست های کلان خود را با منافع روسیه 

هماهنگ می کنند.
 ۷- مناقشه قره باغ موجب نفرت آذری ها و ارمنی ها که سالها در کنار هم با مسالمت 
زندگی می کردند، شد تا حدی که هر یک از طرف های درگیر سعی در پاکسازی قومی از 

منطقه کردند که خود یک فاجعه فرهنگی و قومیتی را در پی داشت.  
8- معمولا در پی بروز تنش نظامی میان نیروهای جمهوری آذربایجان و ارمنستان و بر 
اثر تبادل آتش، مناطق مرزی ایران هم در معرض آسیب قرار می گیرند. در درگیری اخیر 
هم یک راکت عمل نشده به اراضی روستای خلف بیگلو از توابع شهرستان خداآفرین در 
حاشیه ارس، اصابت کرد. اگرچه این راکت، عمل نکرد و خسارت مالی و جانی نداشت 
اما  تداوم مناقشه می تواند بر روی امنیت مناطق مرزی  جمهوری اسلامی ایران نیز 

اثر بگذارد.
مراتب بالا نشان می دهد که جمهوری خودخوانده قره باغ نه یک بازیگر بلکه یک 
بازیچه در منطقه برای تامین منافع غرب و رژیم صهیونیستی، تشدید رقابت های منطقه 
ای، عامل جنگ آذربایجان و ارمنستان، موجب تنفر افکنی میان آذری ها و ارمنی های 
منطقه و جهان و تهدید کننده امنیت کشورهای پیرامونی است. مانع اصلی حل این 

مناقشه نیز منافع  آمریکا و رژیم صهیونیستی است.
برای حل این معضل، نخست باید جمهوری آذربایجان و ارمنستان درک درستی از 
انگیزه های پنهان حفظ این مناقشه داشته باشند.  آنها باید با برخورد سازنده، با تشدید 
اختلاف و جنگ، منطقه را در معرض ناامنی قرار ندهند. کشورهای منطقه از جمله 
روسیه و ایران نیز باید با تداوم رایزنی، حل این معضل منطقه ای را در دستورکار قرار داده 

و تدابیر لازم را اتخاذ نمایند.

پایان بلاتکلیفی ۴ماهه وزارت صمت؛

رای اعتماد مجلس
 به رزم حسینی

دادستان عمومی و انقلاب قم گفت :لزوم حضور فروشنده 
زن در کلیه فروشگاه های لوازم آرایشی استان قم ابلاغ شد.

حجت الاسلام و المسلمین غریب بیان داشت: در راستای 
پیگیری مطالبات و دغدغه های مردم متدین قم و حسب 

شکایات متعدد مردمی، لزوم حضور فروشنده زن در کلیه 
فروشگاه های لوازم آرایشی استان، به سازمان صمت، اتاق 
اصناف استان و اداره نظارت بر اماکن عمومی استان ابلاغ شد.  

وی  ضمن اشاره به تبعات و آسیبهای جدی مرتبط با حضور

شرکت مخابرات ایران – منطقه قم

اردشیر سعد محمدی- حیدر ضیغمی- حسین عبداللهی

محسن پاک آیین*
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رئیس جمهور گفت: علاقه هموطنان خارج از 
کشور به سرمایه گذاری در ایران، فرصت مغتنمی 
است که باید از آن حمایت و شرایط لازم را برای آنها 

فراهم کرد.
حجت الاسلام حسن روحانی روز سه شنبه در 
یکصد و شصت و نهمین جلسه ستاد هماهنگی 
اقتصادی دولت، اظهار داشت: تمام مقرراتی که 
مانع ایجاد می  کند، باید اصلاح شوند تا سرمایه  
گذاران به  راحتی و در کمترین زمان ممکن موفق 
به انجام امور مربوط به سرمایه  گذاری خود شوند.

روحانی با بیان اینکه برای حل مشکلات تجار 
و سرمایه  گذاران از جمله پرداخت به  موقع ارز به 

آنان، تصمیمات خوبی اتخاذ شده است، تاکید 
باید همه موانع اداری، قضائی و سیاسی  کرد: 
برداشته شده  و سرمایه  گذاری  تولید  راه  از سر 
تسهیل  راه های  قوانین  و  رویه ها  اصلاح  با  و 

سرمایه گذاری فراهم شود.
پیامدهای  بررسی  پی  در  جلسه  این  در  وی 
خارجی،  سرمایه گذاران  ارز  تأمین  در  تأخیر 
برای  پاگیر  و  دست  و  غیرضرور  موانع  برداشتن 
تلاش های  جمله  از  را  خارجی  گذاران  سرمایه  
دولت برشمرد و تصریح کرد: با توجه به اهمیت 
رفع  برای  دولت  گذاری،  سرمایه   امنیت  بالای 
موانع حقوقی و قانونی امنیت سرمایه  گذاری، 

جمله  از  ذیربط  دستگاه های  سایر  همراهی  به 
مجلس شورای اسلامی نیازمند است.

رئیس جمهور استقبال از مشارکت سرمایه های 
ایرانیان خارج از کشور را ضروری خواند و گفت: 
هرگونه  از  کنندگان  تحریم  که  فعلی  شرایط  در 
فشاری فروگذار نیستند، علاقه هموطنان خارج از 
کشور به سرمایه گذاری در ایران، فرصت مغتنمی 
است که باید از آن حمایت کرد و شرایط لازم را 
برای اعتمادسازی و تامین امنیت سرمایه گذاری 

فراهم کرد.
نمودن  فراهم  و  سرمایه  امنیت  حس  روحانی 
ورود  و  برای سرمایه  گذاری  زیرساخت های لازم 
بخش های  مهمترین  جمله  از  را  پول  خروج  و 
این اعتمادسازی برشمرد و اظهار داشت: باید با 
وضع قوانین و مقررات لازم این حس را برای افراد 
را وارد  با اطمینان سرمایه شان  تا  آورد  به وجود 
اقتصاد کشور کنند و مطمئن باشند که خطری 
آن را تهدید نمی  کند و تضمین کافی برای استفاده 
از اصل و سود سرمایه وجود دارد. همچنین  در 
جلسه روز سه شنبه شورای عالی فضای مجازی به 
ریاست حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی 
رییس جمهوری مقرر شد لایحه قانونی لازم برای 
مواجهه با نشر اطلاعات و اخبار خلاف واقع از 
سوی قوه قضائیه و با همکاری وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی در مدت ۳ ماه تهیه و برای تصویب 

به مجلس شورای اسلامی ارائه شود.
همچنین بر اساس این مصوبه، سکوهای نشر 
موظف خواهند بود مکانیسم ها و ساز و کارهای 
برای شناسایی،  را  مؤثر  اجرایی  رویه های  و  لازم 
حذف و یا اصلاح اطلاعات و اخبار خلاف واقع، 

فراهم کنند.

ابتکار: 

دفاع مقدس، پایه گذار تمدن ایران 
قدرتمند بود 

معاون رییس جمهوری در امور زنان و خانواده گفت: دفاع مقدس پایه های تمدنی را بنا 
نهاد که رهبر معظم انقلاب آن را عامل ایجاد ایران قدرتمند عنوان کردند. 

معصومه ابتکار روز سه شنبه در وبینار بیان تجارب زیسته زنان از تاریخ شفاهی، ادبیات، 
عکاسی و سینمای دفاع مقدس که به مناسبت چهلمین سالگرد هفته دفاع مقدس در 
دفتر معاونت برگزار شد، افزود: شکل گیری این تمدن ریشه در از خودگذشتگی ها و 

مقاومت ها در آن دوران دارد که طی این چهل سال ادامه دار بوده است.
وی با تاکید بر اینکه دفاع مقدس پایه های تمدنی را بنا کرد که رهبر معظم انقلاب آن 
را عامل ایجاد ایران قدرتمند عنوان کردند، ادامه داد: مسئولیت ما این است که تا عمق 

این دفاع را در هنر سینما، عکاسی، نویسندگی و فیلمنامه نویسی به تصویر بکشانیم. 
ابتکار با بیان اینکه خوشبختانه تلاش های بسیاری شده و در این میان آثار زنان هم 
چشمگیر بوده، خاطرنشان کرد: معاونت رییس جمهوری در امور زنان و خانواده در طول 
سه سال دوره دوم دولت تدبیر و امید تلاش کرده با اجرای »طرح سپاس« با خانواده های 
گرانقدر شهدا دیدار و تماس داشته باشد، خانواده هایی که عنوان می کردند نخستین بار 

است که مسئولی در خانه ما را می زند.
ابتکار افزود: یکی از ابعاد مهم کار معاونت بحث و گفت وگوی بین نسلی است که در 

این سه سال موضوع تجربه زیسته زنان ایثارگر را به شدت دنبال کردیم.
وی با تاکید بر ضرورت پرداختن به تجربه زیسته جنگ برای مقابله با تحریف تاریخ 
جنگ تصریح کرد: حفظ تاریخ یکی از سخت ترین کارها در این روزهایی است که 

دشمنان تلاش می کنند روح و جان این تاریخ را بگیرند.
ابتکار تاکید کرد: روایت تجربه زیسته تا حدی در سینما و هنر منتقل شده اما باید 

بیشتر کار شود و اینجا سهم زنان در طرح موضوع و روایت های بسیار زیاد است.  
معاون رییس جمهوری بر ضرورت انتقال مسایل به نسل جوان با زبان آنان تاکید و 
خاطرنشان کرد: رسانه ها در این زمینه کار می کنند تا نسل آینده با ارزش های انقلاب و 

قدم صدق آشنا شوند، اما کافی نیست.
وی ادامه داد: ادبیات نسل امروز با نسل جنگ متفاوت است و باید این پیوند به درستی 

برقرار شود و از زاویه دید آنان به ماجرا نگاه کرد.

محمد مهاجری: 

افکارعمومی اعلام برائت حامیان از 
دولت ها را نمی پذیرند 

یک تحلیلگر مسایل سیاسی گفت: حامیان دولت هاشمی، خاتمی، احمدی نژاد و 
روحانی بعد از مدتی منکر حمایت خود از این افراد شدند اما افکار عمومی این برائت 

ها را نپذیرفت. 
محمد مهاجری درباره اینکه تا چه میزان افکار عمومی  از  اصلاح طلبان می پذیرند 
که آنها نقش کمی در دولت و مشکلات کشور داشته اند، اظهار کرد:  هرقدر که جامعه 
اعلام برائت اصولگرایان از احمدی نژاد را پذیرفت، به همان میزان هم از اصلاح طلبان 
می پذیرد که در عملکرد دولت روحانی نقش نداشته اند.البته قبول دارم احمدی نژاد و 
روحانی از بدنه رای و جناح حامی خود فاصله گرفتند  ولی افکار عمومی این را نمی پذیرد 

که جناحی از تصمیم سیاسی خود عقب نشینی کند.
وی در ادامه افزود: به لحاظ اخلاقی هم جالب  نیست که جناحی  از فردی حمایت 
کند اما بعد بگوید حمایتی نداشته ام. اصولگرایان از احمدی نژاد حمایت کردند اما وقتی 
به زعم خود دیدند که او از رسم اصولگرایی ندارد، از او فاصله گرفتند و اصلاح طلبان هم 
نسبت به روحانی همین کار را کردند. در زمان دولت دوم خاتمی هم  عده ای از اصلاح 
طلبان از او فاصله گرفته و از مرگ اصلاحات گفتند. در دولت هاشمی هم کسانی که 
شعار می دادند مخالف هاشمی دشمن پیغمبر است، وقتی احساس کردند شرایط بر 

وفق مرادشان نیست، گفتند که ما نبودیم که از هاشمی حمایت کردیم.
مهاجری در پایان با بیان اینکه افکار عمومی این برائت ها را باور نمی کند، تصریح کرد: 
دلیل اینکه عده ای از رییس جمهور می برند این است که فرایند انتخاب فرد به عنوان 
نامزد انتخابات ریاست جمهوری، حزبی نیست. در انتخابات حزبی  وقتی کاندیدای 
حزب در انتخابات رای آورد، آن حزب مسئول عملکرد رییس جمهور منتخب می شود. 
در ایران چون این فرایند وجود ندارد، بعد مدتی »من نبودم های« حامیان رییس جمهور  
شروع شده  و این افراد مسئولیت خود را نمی پذیرند. البته این ها در نظر افکار عمومی 
دعواهای بیهوده است و مردم این افراد را به عنوان افرادی که مسئولیت نپذیرفته و در 

انتخابات بعدی دنبال جمع کردن رای برای افراد دیگری هستند.

 فرمانده ناجا: 

زائران به سمت مرزها نیایند 
 فرمانده نیروی انتظامی گفت: هر ساله مراسم اربعین حسینی با حضور پرشور مردم 
برگزار می شد اما به دلیل شیوع ویروس کرونا و پیشگیری از آن به زائران محترم توصیه می 

شود که در مرزها تردد نداشته باشند. 
سردار حسین اشتری در حاشیه رونمایی از چند کتاب با موضوع دفاع مقدس در 
خصوص حضور مردم در مراسم راهپیمایی اربعین حسینی )ع( گفت: هر ساله این 
مراسم با حضور پرشور مردم برگزار می شد این در حالیست که امسال به دلیل شیوع 
ویروس منحوس کرونا در کشور و مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا تمامی مرزها بسته 
هستند و هیچ گونه ترددی در آن ها صورت نمی گیرد. وی ادامه داد: امیدواریم با 
ریشه کن شدن ویروس منحوس کرونا این توفیق نصیب ما شود تا در سال های آینده 
خدمتگزار زائران ابا عبدالله الحسین )ع( باشیم. فرمانده نیروی انتظامی تاکید کرد: 
توصیه ما این است که زائران محترم به سمت مرزها نیایند چرا که با ممانعت همکاران 
ما در نیروی انتظامی مواجه می شوند البته بعد از فرمایشات مقام معظم رهبری اعلام 
رسمی برگزار نشدن مراسم راهپیمایی اربعین حسینی بحمدالله مردم همکاری خوبی 

داشتند و هیچ گونه ترددی در مرزها صورت نگرفته است.
  

معزی در واکنش به اهانت برخی نمایندگان به روحانی؛

بدعت اهانت از تریبون پارلمان، دامان 
سکوت کنندگان را خواهد گرفت

معاون اطلاع رسانی و ارتباطات دفتر رییس جمهوری با انتقاد از سکوت رییس و 
چهره های سرشناس مجلس در برابر اهانت برخی نمایندگان به رییس جمهوری گفت: 
»این بدعت با اهانت به روحانی شروع شد، اما بعید نخواهد بود آن روز که ناسزاگویی از 

تریبون پارلمان، دامان سکوت کنندگان را بگیرد.« 
»علیرضا معزی« عصر سه شنبه در رشته توییتی با اشاره به سخنان برخی از نمایندگان و 
اهانت به رییس جمهوری در جلسه رای اعتماد به وزیر پیشنهادی صنعت معدن و تجارت 
نوشت: »بر نورسیدگان و میان مایگانی که با بددهانی در جستجوی دیده شدن هستند، 
حرجی نیست اما شگفتی از رییس و چهره های معتبرتر مجلس است که با سکوت، 
به شکل گیری بدعت شنیع فحاشی از تربیون مجلس، مجال دادند.« وی افزود:»این 
بدعت با اهانت به روحانی شروع شد، اما بعید نخواهد بود آن روز که ناسزاگویی از تریبون 
پارلمان، دامان سکوت کنندگان را بگیرد. در این روزگار تلخ و جان فرسای جنگ و تحریم و 

بیماری، حداقل در دشمنی و انتقام گیری، جوانمرد باشید.«
وزیر آموزش و پرورش خبرداد

اخذ مجوز تبدیل وضعیت ۷۳ هزار نیرو 
وزیر آموزش و پرورش گفت: مجوز تبدیل وضعیت ۷۳ هزار نیروی انسانی در آموزش و 

پرورش گرفته شده که این امر طی 10 سال اخیر بی سابقه است.
حاجی میرزایی که دیروز برای پاسخ به سوال نمایندگان کمیسیون اجتماعی در 
خصوص تبدیل وضعیت نیرو های حق التدریسی و خرید خدمت آمده بود افزود: ما 
در آموزش و پرورش گام های بلندی برای بهبود وضعیت نیروی انسانی برداشته ایم و 
امسال نسبت به سال های گذشته این حرکت بی سابقه بوده است. وی با اشاره به این که 
قدم های بسیار بزرگی در جهت افزایش حقوق معلمان صورت گرفته است گفت: معتقد 
نیستم که حقوق فرهنگیان خیلی زیاد شده، اما فاصله ها با حقوق سایر کارکنان دولت 
کاهش یافته است. وزیر آموزش و پرورش همچنین در خصوص انتظارات از این وزارتخانه 
برای استخدام نیرو ها افزود: ما در چارچوب محدوده ای که قانون برای استخدام تعیین 
کرده است، حرکت می کنیم و متعهد به آن هستیم و طبق برنامه نیرو ها در این وزارتخانه 

تبدیل وضعیت می شوند.

نقاط موفقیت مرجعیت 
شیعه در عراق 

 این روزها بار دیگر شاهد اظهاراتی درباره مرجعیت 
بزرگوار عراق بوده ایم که جای تامل بسیار دارد.

العظمی  الله  آیت  حضرت  شخصیت  در  که  عراق  در  شیعه  مرجعیت  نهاد 
سیستانی متبلور است، سزاوار درشت گویی نیست. بلکه شخصیتی که شعاع 
تدبیرش بر اساس عدل و عقل زبانزد جوامع اسلامی است، شایسته تکریم است.
در شخصیت و مرجعیت آیت الله آقای سیستانی این عناصری دیده می شود:

عنصر اول: مرجعیت اوست
مرجعیت اصیل در شیعه حکایتی بس شنیدنی و غرور آفرین است  که نقطه 
عصف آن فراری بودن افراد لایق از نظر علمی و معنوی از این مسئولیت سنگین 
است. ماجرای قبول مرجعیت توسط شیح انصاری بعد از نقل و انتقال پیغام ها 
بین ایشان و شریف العلماء: »اگر چه من طبق دیدگاه شما در دوران تحصیل از 
شما قوی تر بودم امّا سالها از آن مباحث جدا گشته  ام و شما سالهای متمادی به 
درس و بحث ادامه دادید و لایق هستید«. حدوث مرجعیت آیت الله سیستانی 
چنین بوده و هم اکنون استمرار یافته و ظاهرا این مورد خوشنودی برخی نبوده 

و نیست!
 عنصر دوم: توحید و تقوی

حدیث مشهور »من کان من الفقهاء صائنا لنفسه و مطیعا لامر مولاه …« حامل 
دو پیام است که شرط قوام مرجعیت دو حقیقت غیر قابل انکار است یکی »از خود 
رستن« و دیگری »به خدا پیوستن«.  مرجعیت دینی به تعبیر استاد مطهری: 
»مأخذی است که یک مسلمان دین خود را از او می گیرد و شاخه ای از امامت 
است«. بله »مرجعیت« را معصوم نمی دانیم و یک مرجع را مورد عنایت و ارتباط 
خاص با حضرت حجت)ع( نمی پنداریم چون شرط عدالت را برای او قائل هستیم 
و یک لحظه خروج از عدالت را مساوی با خروج از این مقام مهم می دانیم. سخن 
زیبای آیت الله سیستانی گواه بر دارائی های مهم معنوی اوست  که توصیه نمودند: 
»عالم کسی است که به سوی خدا و آخرت، و نه به سوی خود دعوت می کند. 
و اگر صادقانه در اندیشه آخرت باشد تاثیر شگرفی در دل مردم و اصلاح عقاید 
آنها خواهد داشت! اما اگر به سوی خود دعوت کند و در اندیشه دنیا باشد، باعث 
تضعیف و  نابودی عقاید مردم شده و آنها را نسبت به دین دچار شک و تردید می 

کند.«
عنصرسوم: توجه به امور جامعه و مردم و اقدام لازم

توجه به امور جامعه و مردم و اقدام در جهت آن، وظیفه جدی همه عالمان 
خصوصاً مراجع عظام است . حضرت علی)ع( رابطه با مسئولیت عالمان در قبال 
ظالم و ظلم و مظلوم است در واقع تبیین آیه فوق است که فرمودند: »ما اخذ الله 

 ـخطبه /۳( علی العلماء الّا یقاروا علی کظّة ظالم و لا سغب مظلوم« )نهج 
مشی و رفتار آیت الله سیستانی و موفقیت او در حالیکه فاقد هرگونه منصب 
حکومتی و قانونی است، اعجاب برانگیز است! از روز سقوط صدام که نام ایشان 
بیشتر رسانه ای شد؛ همگان دیدیم چگونه کشورش را از حاکمیت بیگانه عبور 
داد، زمینه پیدایش قانون اساسی جدید عراق را رقم زد و باعقل وتدبیر توانست 

اختلافات مذهبی و فرقه ایِ عراق بی خطر سازد.
 عنصرچهارم: منزلت در قلوب

هیچ رهبر معنوی در ادیان دیده نشده که بدون منزلت در قلوب انسان ها بتواند 
توفیقی در جهت هدایت و ترقی و تعالی پیروان خود داشته باشد. و انتظار منطقی 
این است مرجعیت که ظهور کوچکی از شئون حضرت رسول)ص( است دارای 

چنین شأنی باشد.
عوامل رسوخ در قلوب مؤمنین:

اول »علم«
دوم »تقوی«

سوم »دفاع از حق و مقابله با ظلم و ظالم«.
اگر چنین اقبال عمومی وکاریزماتیک جدّی حاصل شود دیگر جایی برای 
رسانه  ها و تبلیغ های سوء حتی انواع حذف ها نمی تواند مرجعی کارساز باشد. 
مرجعیت عظمای عراق نشان داده که بدون کمترین امکانات، توانسته فرقه ها و 
احزاب و سلیقه های سیاسی را به هم نزدیک کند. و این نیست مگر قدرت تدبیر و 
نفوذ آن مرجع در دل ها. قدرت مرجعیت وقتی مضاعف می شود که از دو چالش 
بزرگ دور باشد: اول: مسئله "بیت" اوست. یعنی اعضای خانواده و دفتر و همراهان 

و اطرافیان یک مرجع از هرگونه رفتار غیراخلاقی و غیرعقلانی دور باشند.
و دوم: تأثیر پذیری و تعجیل در تصمیم گیری و اقدام است.

امام)ره( در این دو مورد می فرمودند:» و باید بدانید که تبهکاران و جنایت 
پیشگان بیش از هرکس چشم طمع به شما دوخته اند، و با اشخاص منحرفِ 
نفوذی در بیوت شما، با چهره های صددرصد اسلامی و انقلابی، ممکن است 
خدای نخواسته  فاجعه به بار آورند، و با یک عمل انحرافی نظام را به انحراف 
کشانند، و با دست شما به اسلام و جمهوری اسلامی سیلی زنند. الله، الله، در 
انتخاب اصحاب خود. الله، الله، در تعجیل تصمیم گیری، خصوصاً در امور مهمه. 
…« صحیفه حضرت امام، ج 18، ص ۶و۷ استاد مطهری در مورد نقش آدم های 
به ظاهر صالح که مرجعیت را به زیر می کشند، می گوید:»عرقچین به سرها و 
صدمه  ای که اینها زدند و یک مرجع منزله تقلید را اغفال کردند که از هر جنایتی 

بالاتر است باید خانه را بر سر اینها خراب کرد اینها به هیچ چیز ایمان ندارند.«
 

سردار قاآنی با قدردانی از نقش آفرینی و حمایت های مرجعیت عراق؛

ایستادگی ملت عراق برابر داعش محصول 
درایت آیت الله سیستانی است

فرمانده نیروی قدس سپاه با قدردانی از نقش آفرینی و حمایت های سرنوشت ساز 
مرجعیت عراق از استقلال و استقرار امنیت در این کشور، مقاومت، ایستادگی و 
اتفاق مردم عراق برابر فتنه و توطئه آمریکایی- صهیونیستی و سعودی »داعش« 
را محصول درایت، هوشمندی و نقش آفرینی محوری حضرت آیت الله سیستانی 
توصیف کرد.  سردار سرتیپ پاسدار اسماعیل قاآنی  در دیدار با پیشکسوتان دفاع 
مقدس، با اشاره به تحولات سال های اخیر منطقه در عرصه رویارویی با تروریسم 
تکفیری و شکست فتنه داعش به ویژه در کشور عراق گفت:  نقش مرجعیت عالی 
عراق به عنوان کانون، محور و پیشران اصلی وحدت و بسیج کنندگی ملت عراق 
برای حفظ استقلال و دفاع از امنیت و استقرار آن در این کشور، سرنوشت ساز و بی 
بدیل بوده و برای همیشه در تاریخ منطقه ماندگار و الهام بخش خواهد بود.  فرمانده 
نیروی قدس سپاه، مقاومت، ایستادگی و اتفاق مردم عراق و تولید قدرت بومی و 
مردمی با حضور آحاد اقوام، طوائف و قبایل این کشور برابر فتنه و توطئه امریکایی- 
صهیونیستی و سعودی "داعش"  را محصول درایت، هوشمندی و نقش آفرینی 
محوری حضرت آیت الله سیستانی توصیف و ایشان را نماد افتخار و اقتدار مرجعیت 
در این کشور دانست. قاآنی تصریح کرد: نقش آفرینی های معظم له در حمایت و 
پشتیبانی مستمر از نیروهای مسلح و مقاومت اسلامی عراق و خنثی شدن نقشه 
دشمنان امت اسلامی، از تاثیرات راهبردی و تاریخی برخوردار بوده و همه ما و مردم 
شریف و مجاهد عراق قدردان ایشان بوده و به فضل الهی در آینده ای نه چندان دور 
با پاک شدن سرزمین مقدس اسلامی عراق از لوث اشغالگران و متجاوزان، شاهد 

تحقق آرمان های شهدای مقاومت اسلامی این کشور خواهیم بود.
 

رئیس ستاد کانون های فرهنگی هنری مساجد:

فناوری در کانون های مساجد
 متحول شده است

 رئیس ستاد هماهنگی کانون های فرهنگی هنری مساجد کشور گفت: در دو 
سال اخیر شاهد تحول بسیار بزرگی در حوزه فناوری اطلاعات، هوشمندسازی و 
دولت الکترونیک در سطح کانون های مساجد بودیم.  حجت الاسلام حبیب رضا 
ارزانی درباره اصلاح فرآیندهای صدور مجوز برای کانون های مساجد اظهارداشت: 
اکنون هزار و ۵00 کانون در صف دریافت مجوز هستند که همه شرایط لازم را دارند 

و هر روز به این تعداد اضافه و تعداد این کانون های افزایش می یابد.

اخبار

روحانی در ستاد هماهنگی اقتصادی دولت:
موانع سر راه تولید و سرمایه گذاری باید برطرف شود 

 فرمانده کل سپاه پاسداران اسلامی تاکید کرد: راه های نظامی بسته است، جنگ 
اساسا منتفی است، آن ها زاویه نفوذ اقتصادی و جنگ روانی را باز کرده اند، اینجا میدان 

جنگ، نقطه مرکزی تلاش ماست، باید متمرکز شویم. 
سردار سرلشگر حسین سلامی دیروز به مناسبت هفته دفاع مقدس با حضور در 
جلسه علنی مجلس شورای اسلامی به مناسبت هفته دفاع مقدس با تاکید بر این که 
ملت ایران در دوران جنگ، شکوه ایمان خود را به نمایش گذاشتند، بیان کرد: دفاع 
مقدس یک حقیقت متعالی را در جهان به تصویر کشید و وقتی که جنگ از سطح 
نیروهای مسلح به زندگی مردم تعمیم می یابد، تمام زندگی، جنگ و تمام جنگ، زندگی 
می شود. همه دوست دارند تا در محیط زندگی حاضر شوند. اتحاد بین امام و امت و 
وحدت رمز سعادت ما در طول ۴1 سال گذشته بوده است. هنری که امام به خرج داد 
این بود که تمرکز دشمن را شکست و او را از سرزمین ما بیرون انداخت. جنگ تمام شد 
اما نکته قابل توجه این است که جنگ تنها در بعد نظامی پایان یافت، اما در اشکال 

دیگری از سوی جبهه استکبار ادامه یافت.
امروز آمریکا خسته و ناتوان در حال عقب نشینی است 

وی ادامه داد: در اینجا آغاز نقش آفرینی رهبر عزیزمان است. بعد از آنکه مقام معظم 
رهبری پرچم هدایت را از امام راحل به دست گرفت آمریکا در معرض فرسایش قدرت 
قرار گرفته و مجبور شد تا از پناهگاه استراتژیک خود خارج شود. اگر اینگونه نمی شد 
آمریکا همه جهان را می بلعید. انقلاب اسلامی کاری کرد تا آمریکا مجبور به فرسایش 
قدرت شده و هزینه کند اما دستاوردی به  دست نیاورد. رهبر عزیز ما دشمن بیرون 
رانده شده را تعقیب کرد و تمرکز جبهه دشمن را برهم زد. در سرزمین های مختلف 
قدرت آفرینی کرد و دشمن را وادار به گسترش بیش از حد و بالابردن هزینه هایش کرد. 
دشمن را در ناکامی سیاسی فرو برد. سلامی در ادامه خاطر نشان کرد: در سنجش 
قوس نزولی و صعودی قدرت، وضعیت امروز ما نسبت به آمریکا چگونه است، آمریکا 
که تمام تلاش خود را به کار گرفت تا ایران را منزوی کند امروز خود منزوی تر شده و 
نفوذ سیاسی خود را در منطقه و جهان از دست داده است. آمریکا در حاشیه تحولات 
سیاسی قرار گرفت او داعش را به صحنه آورد و هزینه زیادی را خرج کرد، اما ما با 
کمترین هزینه آمریکا را در این عرصه به ناکامی وا داشتیم. آرزوهای سیاسی آمریکا 
برای نوسازی سیاسی خاورمیانه را برهم زدیم. امروز آمریکا خسته و ناتوان در حال 

عقب نشینی است.
امروز در معرض یک تحریم اقتصادی بزرگ قرار گرفته ایم

فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی ادامه داد: اما قدرت های بزرگ حتی 
زمانی که دچار پوکی استخوان می شود خطرناک هستند. امروز ما در معرض یک تحریم 
اقتصادی بزرگ قرار گرفته ایم و ما با عظمت در مقابل اراده دشمن ایستاده ایم. مقاومت 
ملت ایران به برکت هدایت ها و اعتماد به نفس ها و امیدآفرینی های رهبر معظم انقلاب 
اسلامی پابرجاست. مردم سختی ها را تحمل کردند و تحمل خواهند کرد. مردم ایران 
خواهان عزت، استقلال، شرف و حریت هستند و آن را با هیچ چیزی تعویض نمی کنند. 
ملت ایران به پژواک های دشمن پاسخ نمی دهد. امروز جنگ دشمن به سفره های مردم 
کشیده شده است و عملیات روانی خود را با جنبه اقتصادی ترکیب کرده است تا ملت 
را خسته کنند، اما مردم ما محکم و استوار ایستاده اند. زمانی که رهبران الهی با حکمت 
و درایت جهان و جامعه را اداره می کند این اراده راسخ می روید. حکمت، دوستی آفرین 

است جمهوری اسلامی نجات ملت های مسلمان و به ویژه مستضعفان را در دستور 
کار قرار داده است و در برابر مستکبران می ایستد. چه کسی باور می کند که یک ملت 
۴0 سال در برابر یک جهان قدرتمند بایستد و آسیبی نبیند و پیشرفت کند. زمانی که 
اسلام در عرصه سیاست، اقتصاد، فرهنگ و اجتماع وارد می شود قدرت می سازد و ما 
امروز بسیار قدرتمند هستیم. سلامی در ادامه با تاکید بر این که ملت ایران از اعتقادات 
خود پاسداری می کند، تاکید کرد: یک ملت تنها زمانی شکست می خورد که اعتقادات 
و باورهایش را از دست می دهد. امروز ما صدای پوکی استخوان دشمن ها را می شنویم 
آمریکا کشوری است که به چرنوبیل خود نزدیک می شود و امروز حتی نمی تواند یک 
بیماری همه گیر را مدیریت کند. امروز آمریکا برای نجات از انزوا و عرض اندام سیاسی، 
حُکام رژیم های کوچک منطقه را با رژیم صهیونیستی آشتی می دهد تا بگوید آمریکا 
وجود دارد. این است تمام هیبتی که آمریکا برای خود تصور می کند. امروز دیگر هیچ 
کسی آرزو نمی کند تا شهروند آمریکا باشد. در آمریکا امروز مردم شعار مرگ بر آمریکا 
سر می دهند و زبان سیاسی انقلاب در خود آمریکا نیز نفوذ کرده است. هرچه که آنها 

می خواستند بر سر ملت ما بیاورند به خود آنها بازگشته است.
نباید ملت ایران در جغرافیای فریب دشمن حرکت کند 

وی در ادامه خاطر نشان کرد: امروز ما در فراز قدرت قرار داریم و شرایط ایجاد می کند 
تا صبر کرده و با استقامت در برابر دشمن بایستیم ما باید قلب هایمان را بهم پیوند زده 
و با قلب هایمان علیه دشمن بجنگیم. امروز ما و دشمن بر روی دو خط موازی پیش 
می رویم. اگر ما مشکل اقتصادی داریم دشمن نیز با مشکل روبه رو است. هرچه که 
قدرت ها بزرگتر باشند مشکلات شان بیشتر است. بنده به عنوان یک فرد کوچک 
جامعه آنچه که از همه نهادهای حاکمیت به خصوص مجلس شورای اسلامی که 
طعم انقلاب می دهد انتظار دارم این است که شرایط را از حیث اقتصادی، جنگی 
تلقی کنند ما در بعد نظامی راه را بر دشمن بسته ایم و در طول ۴0 سال گذشته از 
همه ظرفیت ها برای غلبه نظامی بر دشمن استفاده کرده ایم. راه های نظامی بسته 
است و اساسا جنگ منتفی است، اما امروز دشمن با نفوذ اقتصادی و عملیات روانی 
قصد دارد تا به مردم ایران فشار بیاورند. فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
در ادامه گفت: ما انتظار داریم مجلس شورای اسلامی در جایگاه یک قرارگاه عمل 
کرده و شبانه روز برای شکست دشمن در این جنگ اقتصادی حرکت کند. کشور ما 
ظرفیت های عظیمی دارد. باید تصور کنیم که هیچ کشوری جز ایران در جهان وجود 
ندارد. آنگاه چگونه زندگی می کردیم، ما قادر هستیم دشمن را شکست دهیم هرگز راه 
سعادت ما از درون تعامل با دشمن عبور نمی کند. غیظ آمریکا دائمی است و ماهیت آن 
استکباری است اگر با او هم سازش کنیم او به ما ضربه می زند و اراده ما را از بین می برد. 
هر ملتی تا زمانی که اراده اش استوار است می تواند در برابر دشمن بایستد. سازش 
تنها یک فریب سیاسی است که همیشه از سوی قدرت های شیطانی عامل سست 
سازی اراده ملت هاست. سلامی در پایان بیان کرد: نباید ملت ایران در جغرافیای 
فریب دشمن حرکت کند. مردم ما برای ایستادن آماده هستند ما سختی ها را تحمل 
می کنیم. نمی گوییم که مشکلی وجود ندارد مشکل هست اما قابل حل است. ما از 
فراز اراده دشمن عبور می کنیم امروز دو راه وجود دارد یا باید قوی بود و عزیز شد و یا 
باید ضعیف بود و تسلیم شد. ملت ایران راه اول را برگزیده است و این شایسته ملت 

ایران است.

فرمانده کل سپاه پاسداران اسلامی :

دشمن درپی نفوذ اقتصادی و روانی است 

صنایع دستی،  و  گردشگری  میراث فرهنگی،  وزارت 
حوزه  در  محرک  ایجاد  و  سفر  بیشتر  رونق  منظور  به  
گردشگری همچنین کمک به فروش صنایع دستی با 
بانک ملت تفاهم نامه امضا کرد.  تفاهم نامه سفر کارت 
میراث فرهنگی،  وزیر  مونسان  علی اصغر  امضای  به 
گردشگری و صنایع دستی و محمد بیگدلی مدیرعامل 
ایجاد  خصوص  در  طرف  دو  و  رسید  ملت  بانک 
توافق  یکدیگر  با  سفر  بازار  رونق  برای  راهکارهایی 

ملت«  کارت  »سفر  تفاهم نامه،  این  اساس  بر  کردند. 
تنفس  درصد،  نرخ ۴  با  تومان،  میلیون  مبلغ ۲0  به 
یک ماهه و پرداخت 18 ماهه به هر فرد متقاضی سفر 
اعطا می شود و افراد می توانند برای خرید تور از دفاتر 
خدمات مسافرتی مجاز، اقامت در مراکز اقامتی رسمی 
و تحت نظارت میراث فرهنگی و مراکز رسمی فروش 
صنایع دستی، از این سفر کارت که مهلت اعتبار آن ۵ 
ماهه است، استفاده کنند. مونسان در مراسم امضای 
این تفاهم نامه گفت: فرایندی  که تا کنون طی شده 
نشان دهنده این است که طرح موفق خواهد بود. یکی 
از مهم ترین ویژگی های این سفر کارت این است که نرخ 
آن ۴ درصد است که نرخ پایینی است؛ ضمن این که در 
این طرح گروه های هدف به خوبی دیده شده اند و اقشار 
مختلف مردم می توانند از این سفر کارت استفاده کنند. 
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی گفت: 
اجرای این طرح می تواند زنجیره ای از مشاغل را در بر 
گیرد و با توجه به این که گردشگری یک زنجیره وسیعی 
است، اعطای "سفر کارت ملت" می تواند موجب رونق 
اقتصادی در بخش های مختلف شود.  این طرح در 
حقیقت علاوه بر رونق حوزه سفر و گردشگری، موجب 
رونق مشاغل مختلف در حوزه های گوناگون خواهد شد 
و بر همین اساس می توان گفت بانک ملت به وظیفه 
می کند.   عمل  طرح  این  اجرای  با  خود  بانکی  مهم 

مونسان در ادامه با اشاره زنجیره گردشگری یادآور شد: 
به ازای هر 10 شغل یک شغل مستقیم یا غیرمستقیم 
 ،۲019 سال  در  است.  گردشگری  حوزه  با  مرتبط 
سهم گردشگری در تولید ناخالص ملی در کشور ما، 
11,8میلیارد دلار به صورت مستقیم تخمین زده شده 
که اگر سهم گردشگری در تولید ناخالص ملی به صورت 
غیرمستقیم را بخواهیم حساب کنیم، این عدد به رقم ۳۳ 
میلیارد دلار می رسد. وزیر میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی در ادامه گفت: تا پایان دی ماه سال 
گذشته، 8,8 میلیون گردشگر خارجی وارد کشور شدند 
که نسبت به سال های گذشته رشد بسیار خوبی را به 
دنبال داشت. این در حالی است که بازار گردشگری 
داخلی نیز در کشور بسیار وسیع است و ظرفیت های 
فراوانی در این خصوص وجود دارد. او در بخش دیگری 
در  سرمایه گذاری ها  حجم  به  خود  صحبت های  از 
حوزه گردشگری اشاره کرد و افزود: در دولت یازدهم و 
دوازدهم ۴98 هتل احداث شده و 10هزار میلیارد تومان 
پروژه گردشگری تا پایان دولت دوازدهم به بهره برداری 
خواهد رسید.  مونسان خاطرنشان کرد: پروژه هایی که 
در حوزه گردشگری در حال انجام است، نشان می دهد 
این صنعت آینده خوبی خواهد داشت و من شک ندارم 
صنعت گردشگری در اقتصاد کشور در آینده جایگاه 

بسیار متعالی را به دست خواهد آورد.

وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خبرداد:

اعطای سفرکارت ۲۰ میلیون تومانی برای رونق گردشگری 

هادی سروش*
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  روش های مقابله با افسردگی پاییزی

سلامت 

دریافت واکسن آنفلوآنزا برای محافظت از خود و اطرافیان در برابر این بیماری، مقابله 
با ابتلای همزمان به آنفلوآنزا و کرونا و همچنین کاهش فشار بر مجموعه مراقبت های 
بهداشتی که مشغول مقابله سخت با همه گیری کووید 19 هستند، بیش از هر زمان 

دیگری اهمیت دارد.
اگرچه گفته می شود که هر فرد بالای ۶ ماه به جز موارد استثنا، باید در فصل 
همه گیری، واکسن آنفلوآنزا را دریافت کند اما این واکسیناسیون به ویژه برای افرادی 
که در معرض خطر عوارض جدی ناشی از آنفلوآنزا هستند، بسیار مهم تر است. باید 
به خاطر داشته باشیم که آنفلوآنزا فقط یک سرماخوردگی ساده نیست. علائمی که 
اغلب با آنفلوآنزا همراه می شوند به مراتب شدیدتر از علائم سرماخوردگی هستند. این 

علائم شامل تب و ارز شدید، بدن درد، گلو درد، سرفه و خستگی است.
دریافت سالیانه واکسن آنفلوآنزا یک روش ایمن و موثر برای جلوگیری از ابتلا است. 
این واکسن باعث می شود بدن شما آنتی بادی های مختلفی ایجاد کند که به محافظت 
از بدن شما در برابر عفونت کمک می کنند. به دلیل اینکه ویروس آنفلوآنزا هر سال 
دچار تغییر و جهش می شود، واکسن آن نیز نسبت به این تغییرات، به روز می شود. به 
همین علت، صرف تزریق یکباره واکسن نمی تواند شما را در برابر ویروس های جهش 
یافته حفاظت کند علاوه بر این که این واکسن تاثیر چندماهه در بدن شما دارد. فصل 
همه گیری ویروس آنفلوآنزا، پاییز و زمستان است. بنابراین شما باید در اوایل پاییز، 

پیش از شروع فصل آنفلوآنزا، واکسینه شوید.
چه کسانی به واکسن آنفلوآنزا احتیاج دارند؟

اگرچه همه می توانند از واکسن آنفلوآنزا بهره مند شوند، اما دریافت آن برای افراد 
گروه های خاص بسیار مهم است. ابتلا به آنفلوآنزا، شما را در معرض خطر عفونت های 
ثانویه و عوارض جدی قرار می دهد، به خصوص اگر در یک گروه پرخطر قرار دارید. 
در شرایط فعلی، علاوه بر اینکه ابتلا به آنفلوآنزا می تواند خطر ابتلا به کرونا را چند 
برابر کند و میزان مرگ و میر را بالا ببرد، ابتلا به این بیماری عوارض احتمالی دیگری 
نیز دارد که مهم ترین آن ابتلا به ذات الریه، برونشیت، عفونت های سینوسی و عفونت 

گوش است.
افرادی که در اولویت دریافت واکسن آنفلوآنزا قرار دارند عبارتند از:

- افراد با سن ۶۵ سال یا بیشتر
- کسانی که در خانه سالمندان یا مراکز درمانی تحت مراقبت زندگی می کنند

- افراد دارای بیماری مزمن مانند دیابت، آسم، بیماری قلبی یا اچ آی وی
- کسانی که دارای سیستم ایمنی ضعیف هستند

- کارمندان مراقبت های بهداشتی
- زنان باردار

- زنان شیرده
زنان باردار فارغ از اینکه در چه مرحله ای از بارداری قرار دارند، باید واکسینه شوند. 
تغییرات در قلب، ریه ها و سیستم ایمنی بدن، علائم آنفلوآنزا را برای مادر و جنین در 

حال رشد خطرناک تر می کند. نگرانی دیگر این است که ابتلا به آنفلوآنزا خطر زایمان 
زودرس را افزایش می دهد. تزریق واکسن آنفلوآنزا به مادر و نوزاد متولد شده حتی در 

بعد از تولد کمک می کند.
در خصوص زنان شیرده نیز، دریافت واکسن آنفلوآنزا به محافظت از مادر و همچنین 
انتقال  طریق  از  را  آنفلوآنزا  به  کودک  ابتلای  احتمال  امر  این  می پردازد.  کودک 

آنتی بادی های بدن مادر به کودک کاهش می دهد.
چه کسانی نباید واکسن آنفلوآنزا بزنند؟

اگر می خواهید واکسن آنفلوآنزا بزنید اما احساس بیماری دارید، از پزشک خود 
مشورت بگیرد. در صورتی که بیماری شما یک سرماخوردگی خفیف است، احتمالا 
تزریق واکسن آسیبی به شما نخواهد زد اما اگر تب دارید، حتما باید صبر کنید. در این 

بین اما برخی واجد شرایط تزریق واکسن نیستند، از جمله:
- نوزادان زیر ۶ ماه

- افرادی که در گذشته نسبت به واکسن آنفلوآنزا واکنش شدیدی داشته اند
- افرادی که سابقه سندرم گیلن باره دارند، این نوعی اختلال است که باعث ضعف 

و فلجی می شود
از پزشک خود بپرسید که آیا واکسن آنفلوآنزا گزینه مطمئنی برای شما است. اگر 
این گونه نیست، با پزشک خود در مورد روش های جایگزین جلوگیری از آنفلوآنزا 

صحبت کنید.
عوارض جانبی واکسن آنفلوآنزا چیست؟

به طور کلی، واکسن آنفلوآنزا بسیار بی خطر است. عوارض جانبی آن معمولًا خفیف 
هستند و به صورت عادی بروز می کنند. تجربه واکنش شدید به واکسن به تعداد 
نادری محدود می شود. ممکن است در نقطه ای که واکسن آنفلوآنزا را تزریق می کنند، 
احساس درد کنید که این درد ناشی از واکنش سیستم ایمنی بدن شما به واکسن 
است. این واکنش به بدن شما اجازه می دهد آنتی بادی های محافظ برای مقابله با 
ویروس واقعی آنفلوآنزا در بدن شما تولید شود. با این حال، احتمال دارد که پس از 

تزریق این عوارض را تجربه کنید:
- تب

- دردهای عضلانی
- سردرد

- حالت تهوع
- غش و ضعف

تعداد کمی از مردم واکنش های شدیدتری را تجربه می کنند. البته واکنش های 
آلرژیک تهدیدکننده زندگی در برابر واکسن آنفلوآنزا نادر است. با این حال اگر مطمئن 
نیستید که واکسن آنفلوآنزا برای شما بی خطر است یا خیر، با پزشک خود صحبت 
کنید. آنها می توانند شما را در این امر یاری کنند. آنها همچنین می توانند نکات 

دیگری را برای جلوگیری از ابتلا به آنفلوآنزا و سایر بیماری های مسری ارائه دهند.

واکسن آنفلوآنزا چگونه کار می کند؟

آیا همه باید واکسن آنفلوآنزا را دریافت کنند؟

این،  با وجود  را تشکیل می دهد.  بدن  از سطح  تنها یک درصد  کف دست 
سوختگی دست می تواند یک ناتوانی جدی کوتاه مدت یا طولانی مدت باشد. 

اینکه هنگام سوختگی باید چه کاری انجام دهید بستگی به شدت سوختگی 
دارد. به زبان ساده، سه سطح از سوختگی وجود دارد که دانستن چگونگی درمان 

سریع و کارآمد هر یک از آن ها بسیار مهم است.
درجه یک: پوست قرمز می شود، اما تاول نمی زند، مانند آفتاب سوختگی، و تا 

حدی دردناک است.
درجه دو: لایه خارجی پوست سوخته و بخشی از درم آسیب می بیند. سوختگی 

بسیار دردناک خواهد بود و احتمالًا تاول ایجاد می کند.
درجه سه: پوست سیاه یا سفید خواهد شد. اپیدرم و درم )دو لایه بالای پوست( 

به طور غیرقابل برگشت آسیب می بینند.
هرگونه سوختگی الکتریکی یا سوختگی در جایی که پوست دچار سیاهی، 
حالت چرمی و لایه برداری شده، شود یا هیچ حسی ایجاد نکند، شدید است و 

باید سریعاً مورد مراقبت پزشکی قرار بگیرید.
هر نوع سوختگی همراه با تاول و تورم که ناحیه ای بزرگ تر از اندازه دست کودکان 
را پوشانده باشد، یا سوختگی روی دست، پا، صورت، اندام تناسلی یا روی مفصل 
یک آسیب جدی است و باید سریعاً توسط پزشک متخصص اطفال یا در اورژانس 
مورد بررسی قرار بگیرد. حتی اگر به نظر می رسد این سوختگی از نوع هیچ یک از 

سوختگی های فوق نیست، یک متخصص اطفال باید او را ببیند.
نظرات زیادی در مورد نحوه درمان سوختگی جزئی وجود دارد. آیا باید تاول را 
ترکاند؟ آیا باید از آب سرد یا گرم استفاده کرد؟ آیا باید محل سوختگی را با باند 

پوشاند؟ با ما همراه باشید.
سوختگی دست با ماهیتابه داغ

یکی از مهم ترین کارهایی که باید انجام شود سریع عمل کردن و رعایت این نکات 

برای درمان سوختگی جزئی است:
· به مدت 10 تا 1۵ دقیقه یا تا زمانی که درد تسکین یابد از آب خنک روان )کمی 
سردتر از دمای اتاق( استفاده کنید. یک حوله خنک، تمیز و مرطوب نیز کارساز 

خواهد بود.
· ممکن است تورم ایجاد شود، بنابراین وسایل سفت مانند حلقه یا لباس را از 

محل سوختگی دور کنید.
· اگر تاول از ناخن کوچک شما بزرگ تر است، آن را باز نکنید. اگر تاول پاره شد، 
آن را با آب و صابون ملایم تمیز کنید. پماد آنتی بیوتیک بزنید و سپس آن را با باند 

یا گاز استریل بپوشانید.
یا سایر ژل های تسکین دهنده درد  آلوئه ورا  از مرطوب کننده، ژل  · استفاده 
می تواند تسکین موقتی ایجاد کند. اگر از کره استفاده می کنید، آن را زیاد روی 
محل سوختگی نگه ندارید، زیرا کره گرما را حفظ می کند و می تواند به باکتری 

آلوده شود.
· برخی از داروهای مسکن بدون نسخه نیز ممکن است مفید باشد. ایبوپروفن، 

ناپروکسن سدیم یا استامینوفن می توانند به تسکین درد کمک کنند.
· همچنین مهم است اطمینان حاصل کنید که در 10 سال گذشته واکسن کزاز 

زده اید، زیرا میکروب کزاز می تواند از طریق یک زخم باز به پوست وارد شود.
شما باید به پزشک خود مراجعه کنید اگر:

· علائم بدتر شده و تاول های بزرگ تر ایجاد شده اند. تاول های بزرگ بهتر است 
رفع شوند.، زیرا به ندرت به خودی خود دست نخورده باقی می مانند.

· اگر سوختگی ناحیه وسیعی از بدن را پوشانده یا علائمی مانند خروج عفونت 
از زخم، افزایش درد، قرمزی و تورم شروع شود.

برای دریافت کمک از فوریت های پزشکی در مورد سوختگی های بزرگ با شماره 
11۵ تماس بگیرید. 

سوختگی دست با فلفل تند
ممکن است در هنگام خرد کردن فلفل تند، دست هایتان دچار سوزش دردناکی 
شوند. سوختن دست ها در اثر فلفل تند، به دلیل وجود ترکیبی به نام کپسایسین 
است. در هنگام خرد کردن فلفل تند، این ماده وارد پوست دست )یا هر ناحیه 
دیگری که با آن تماس پیدا می کند مانند چشم ها( شده و سوزش ایجاد می کند. 
کپسایسین در واقع مانند گرما یا سوختگی شیمیایی به پوست شما آسیب 

نمی رساند. این ماده فقط گیرنده های درد در بدن شما را تحریک می کند.
چگونه از سوختگی دست با فلفل جلوگیری کنیم؟

بهترین راه در وهله اول جلوگیری از سوختگی با فلفل است. هر بار که با فلفل 
تند سر و کار دارید، حتماً یک جفت دستکش تهیه کنید. پس از پایان کار، دستان 

خود را کاملًا با آب گرم و صابون بشویید.
درمان خانگی سوختگی ناشی از فلفل تند:

از  بسیاری  می دهد،  نشان  متفاوتی  واکنش های  هرکس  بدن  که  حالی  در 
روش های درمانی قدیمی وجود دارد که می تواند باعث تسکین شود. یکی )یا 

ترکیبی( از این روش های درمانی را امتحان کنید:
· لبنیات: دستان خود را در یک کاسه شیر خنک قرار داده یا روی آن ها را با 
ماست بپوشانید. کازئین موجود در لبنیات می تواند به شستشوی کپسایسین 

کمک کند.
· آب داغ و صابون: دستان خود را در آب گرم و صابون قرار داده و با لیف تمیز 

به آرامی مالش دهید. این کار را تکرار کنید تا درد فروکش کند. این فرآیند منافذ 
پوست شما را باز می کند و باعث می شود کپسایسین شسته شود. هشدار: این 

روش ممکن است به پوست صدمه بزند.
· روغن: دستان خود را به روغن زیتون یا روغن گیاهی زیاد آغشته کنید. تصور 

می شود روغن به حل شدن کپسایسین کمک می کند.
· تسکین دهنده های درد: مسکن های رایج مانند ایبوپروفن می توانند درد را 

کاهش دهند.
· زمان: بهترین درمان زمان است. با یک فیلم خوب حواس خود را از درد پرت 

کنید و بگذارید کپسایسین به آرامی از بدن شما آزاد شود.
 سوختگی دست با آب داغ

اگر تا به حال یک فنجان قهوه داغ نوشیده اید یا ظروف را با آب گرم شسته اید، 
ممکن است دچار سوختگی با آب داغ شده باشید. سوختگی ناشی از چیزی 
مرطوب، مانند بخار یا آب داغ، »اسکالد« نامیده می شود. سوختن با آب داغ 
می تواند باعث ایجاد درد و آسیب به پوست در اثر حرارت مرطوب یا بخارات شود. 
این نوع سوختگی می تواند خطرناک باشد زیرا بافت ها و سلول ها را تخریب کرده 
و از بین می برد. بدن شما حتی ممکن است از گرما شوکه شود. در موارد جدی تر، 

این سوختگی ها می توانند زندگی را تهدید کنند.
درمان سوختگی ناشی از آب داغ:

نکات  این  را می توان در خانه درمان کرد.  نوع سوختگی ها  این  از  بسیاری 
کمک های اولیه می تواند به شما در درمان سوختگی یا جراحت ناشی از آب 

جوش کمک کند:
· منبع گرما را دور کنید تا از آسیب دیدگی بیشتر جلوگیری شود.

· حداقل ۲0 دقیقه محل سوختگی را در آب خنک روان قرار دهید تا محل 
خنک شود. از یخ، آب یخ زده یا مواد روغنی استفاده نکنید. در این فرآیند فرد را 

گرم نگه دارید تا درجه حرارت مناسب بدن را حفظ کند.
· اگر سوختگی قسمت زیادی از بدن را درگیر کرده است، فرد را در آب خنک قرار 

ندهید. این می تواند باعث از بین رفتن گرمای بدن و تشدید آسیب شود.
· هرگونه جواهر یا لباس را از نزدیکی ناحیه آسیب دیده دور کنید تا درجه حرارت 
روی پوست کاهش یابد و فضا برای تورم فراهم شود. اگر چیزی به سوختگی 

چسبیده است، آن را بردارید. چون می تواند باعث آسیب بیشتر شود.
· محل سوختگی را با باند مرطوب یا پارچه تمیز، بپوشانید.

· در صورت امکان، ناحیه سوخته را از سطح قلب بالاتر ببرید.
· تاول را نترکانید.

سوختگی های اسکالد برای بهبودی نیاز به زمان دارد. در حالی که درمان موارد 
خفیف ممکن است روزها طول بکشد، موارد شدیدتر نیز ممکن است هفته ها 

طول بکشد تا کاملًا بهبود یابد.
اگر شروع به مشاهده علائم شوک یا علائم عفونت کردید، یا اگر ناحیه سوختگی 

شما بزرگ تر از سه اینچ است، بلافاصله به پزشک مراجعه کنید.
سوختگی دست ناشی از شوینده ها

مواد شوینده لباس شما ممکن است بوی خوشی داشته باشد، اما به احتمال 
زیاد، این ماده دارای برخی مواد شیمیایی خیلی قوی است که باعث واکنش های 

نامطلوب پوستی می شود.
رایحه ها، مواد نگهدارنده، رنگ ها و سایر مواد شیمیایی موجود در مواد شوینده 

لباس می تواند باعث ایجاد بثورات در کودکان و بزرگسالان شود.
مواد شوینده لباس می توانند شرایطی به نام درماتیت تماسی را ایجاد کنند که 
به صورت بثورات قرمز و خارش دار ظاهر می شود و ممکن است به طور گسترده، 

گسترش یابد یا در مناطق خاصی مانند زیر بغل و کشاله ران محدود شود.
اولین قرار گرفتن در  با  به مواد شوینده لباس می تواند  یا حساسیت  آلرژی 
معرض آن یا پس از تماس های مکرر رخ دهد. اکثر افراد می توانند با استفاده از 
شوینده های بدون عطر و رنگ، از ایجاد بثورات ناشی از مواد شوینده لباسشویی 

جلوگیری کنند.
علل سوختگی ناشی از شوینده ها:

· مواد آلرژن
· مواد نگهدارنده

· آنزیم ها
· پارابن

· رنگ ها
· مرطوب کننده ها

· نرم کننده های پارچه
· غلیظ کننده ها و حلال ها

· امولسیون کننده ها
علائم سوختگی به علت مواد شوینده:

· جوش قرمز
· خارش خفیف تا شدید

· تاول هایی که ممکن است از بین بروند یا پوسته شوند
· تورم

· پوست خشک، ترک دار یا پوسته پوسته شده
· پوست نازک

· سوختن پوست
· تورم

درمان سوختگی ناشی از شوینده ها:
بیشتر بثورات را می توان در خانه با درمان های ساده و تغییر سبک زندگی درمان 
کرد. اگر حساسیت یا آلرژی به یک ماده تحریک کننده شیمیایی، مانند یک مارک 
خاص شوینده دارید، مهم ترین کاری که می توانید انجام دهید شناسایی آن است. 
سپس می توانید برای جلوگیری از آن اقداماتی انجام دهید. برای تسکین علائم 

خود، روش های زیر را در نظر بگیرید:
· یک کرم استروئیدی بزنید. یک کرم استروئیدی بدون نسخه که حاوی حداقل 

1 درصد هیدروکورتیزون است می تواند به تسکین خارش و التهاب کمک کند.
· لوسیون ضد خارش را امتحان کنید. لوسیون کالامین می تواند باعث تسکین 

پوست و جلوگیری از خراشیدگی شود.
· آنتی هیستامین مصرف کنید. آنتی هیستامین ها، مانند بَنادریل، می توانند 

واکنش های آلرژیک را متوقف کنند.
· حمام جو دوسر را امتحان کنید. یک وان خنک با جو دوسر می تواند خارش را 

کاهش داده و پوست ملتهب را تسکین دهد.
· از کمپرس مرطوب کمک بگیرید. حوله آغشته به آب خنک می تواند پوست 

ملتهب را تسکین داده و حساسیت را کاهش دهد.

انواع سوختگی دست؛ از ماهیتابه داغ تا فلفل تند؛

چگونه سوختگی دست را درمان کنیم؟
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عباس جعفری 

توسعه فعالیت های اقتصادی جهان طی دهه های گذشته و شتاب گرفتن 
صنعتی شدن بسیاری از کشورها بدون توجه به ملاحظات و الزامات سازگاری 
با محیط زیست، دنیای امروز را با چالش ها و بحران های عظیمی چون تهی 
شدن منابع طبیعی، تغییرات آب و هوا، تراکم و انباشت مواد زاید و خطرناک، 
نابودی جنگلها، بحران آب و انواع آلودگی های زیست محیطی مواجه نموده 
است. هرچند که هدف از رشد و توسعه اقتصادی در بسیاری از کشورهای دنیا در 
طی دهه های گذشته فراهم نمودن رفاه و وضعیت معیشتی بهتر برای مردم این 
کشورها بوده است. اما امروزه جهان به این نتیجه رسیده است که برخورد یکسویه 
با رشد اقتصادی بدون توجه به حفاظت محیط زیست در نهایت به دلیل بروز 
بحران ها و مشکلات مورد نظر به بن بست انجامیده و سلامت و رفاه بشری را به 
مخاطره خواهد افکند. لذا تفکر جدیدی در جهان مطرح گردیده که هر دو هدف 
رشد و توسعه اقتصادی و حفاظت از محیط زیست را با هم و برای هم می خواهد. 
استان قم در همسایگی سه استان آلوده کشور می باشد و تا پایان سال 1۳9۵ 
دارای 11 ناحیه و شهرک صنعتی می باشد که در مجموع  ۵۶۴۳ هکتار مساحت 
استان را در بر گرفته است، در حالی است که کل مساحت استان قم 11۲۳8 
کیلومتر مربع می باشد و 0/۷ درصد مساحت کل کشور را به خود اختصاص 
داده است و مساحت زیادی از قم با پیشروی بیابان و کویری شدن منطقه، در 
کنار تهدید تالاب های استان که حدود10 درصد مساحت استان را به خود خود 
اختصاص می دهد، گسترش افقی شهرک های صنعتی با محدودیت های آبی 
و عدم توجه به مباحث مهمی از جمله دفن و خنثی سازی پسماندهای ویژه 
صنعتی و عمدتا خطرناک، تهدید جدی بر سلامت اکوسیستم منطقه خواهد 
بود. آنچه مسلم است پس از استان شدن شهرستان قم، این توسعه صنعتی بوده 
است که بر تمامی اهداف توسعه ای استان قم برتری داشته است و اثرات محیط 
زیستی نامطلوب مشاهده شده طی سالهای اخیر در تقابل با توسعه پایدار قم 
و با مهمترین هدف افق چشم انداز 1۴1۴ این کلانشهر تداخل دارد و خدمات 
اکوسیستمی منطقه را با چالش جدی مواجه کرده است. یکی از عناصر اساسی 
توسعه پایدار این است که انسانها در چارچوب ظرفیت زیستی طبیعت زندگی 
کنند، هیچ اکوسیستم صنعتی نمی تواند بدون اتکا به منابع و ظرفیت پذیرش 
ضایعات منطقه پشتیبانش پایدار باشد. شهرک های صنعتی در صورتی پایدار 
است که به سبب استفاده بهینه اقتصادی از منابع، اجتناب از تولید بیش از حد  
ضایعات، پسماند و آلاینده ها، بازیافت ضایعات نیز به نحو مطلوبی صورت گیرد.

سابقه فعالیت های معدنی استان و اقدامات توسعه ای این بخش نیز قابل 
بررسی می باشد، تا پایان سال 1۳9۵، ۵8 فقره پروانه اکتشاف، ۲۳ فقره گواهی 
اکتشاف و 1۴۳ فقره پروانه بهره برداری معدنی در استان قم صادر شده است که 
تعداد زیادی از این معادن در محدود بحرانی دشت بزرگ مسیله قم واقع شده 
است، معدن کوه سفید، معدن سپر رستم دو معدن شاخص این منطقه بحرانی 
می باشد. طی سالهای اخیر وجود شورابه هاي دریاچه نمک به عنوان یکی از 
مهم ترین پتانسیلهاي بی نظیر معدنی استان و کشور و حتی خاورمیانه از سوی 
سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم مطرح شده است و سازمان مربوطه 
جزو اصلی ترین پتانسل های سرمایه گذاری استان آن را مطرح کرده است، این 
در حالی هست که تاکنون هیچگونه مطالعه زیست محیطی کارشناسی واقعی و 
استانداردی در این رابطه در منطقه صورت نگرفته است و عدم ارائه پیوست های 
محیط زیستی محل مناقشه بسیاری از فعالان محیط زیستی و مسئولین استانی 
بوده است. طی دهه های اخیر و خشکی تالاب های دشت مسیله قم از جمله 
حوض سلطان، برداشت بی رویه و سنتی نمک در منطقه به شدت صورت گرفته 
است، فعالیت هاي سنگین عمراني همچون احداث غیر قانونی آزادراه گرمسار، 
خطوط انتقال انرژي و راه آهن در بستر دشت مسیله  و تصرف بخش عظیمی از 
این دشت که روان آب هاي آن به دریاچه نمك و تالاب های مره، حوض سلطان 
و ... وارد مي شود، شرایط حفظ و احیاء حیات این دشت را سخت و پیچیده 
کرده است و هم اکنون منطقه اي که روزگاري داراي پوشش گیاهي بود را به 
بیابان هاي خشك و کانون هاي تولید گرد و غباری کرده است که اولین مقصد 

آن شهر قم می باشد.
محور های ورودی استان قم نیز سالهاست محل استقرار بسیاری از صنایع 
آلاینده می باشدکه علاوه بر تخریب منظره شهری استان قم، سرچشمه انتشاری 

بسیاری از آلایندگی های مضر به سمت شهر قم می باشند، واحد سنگبری فعال 
بسیاری در اطراف شهر قم حداکثر تا شعاع ١٥ کیلومتری و در چهار منطقه جاده 
کوه سفید، جاده قدیم تهران قم، جاده کاشان و جاده قدیم اصفهان قرار دارند 
که خود مسائل مشکلات خاص خود را دارد و یک از مهمترین عامل های تولید 
پسماند و انتشار آلودگی در شهر قم می باشند. کوره های آجرپزی اطراف شهر قم 
که عمدتا در محور ورودی جاده کاشان مستقر هستند یکی دیگر از کانون های 
تولید گردوغبار و آلودگی محیط زیست محسوب می شود که ساماندهی آنها 
مدت ها است در دوراهی انتقال یا تغییر کاربری در دستور کار مدیران استانی 
قرارگرفته است. واضح است فرآیند ناپایداری در این مناطق اثرات شدیدی 
برمناطق همجوار و اکوسیستم های طبیعی و سکونتگاه ها گذاشته و منجر به 
ناپایداری می شود و مستلزم نگرشی یکپارچه به مناطق صنعتی و اکوسیستم 
های پشتیبان و مناطق تحت تاثیر را دارد. دراغلب سیستم های پیچیده میان 
زمان ورود محرک به سیستم و زمان بروز پاسخ، یک تاخیر یا درنگ زمانی مشاهده 

می شود که در زمان بروز علائم، برای جبران یا کنترل اثرات آن غالبا دیراست.
با توجه به نرخ افزایش جمعیت شهر قم طی یک دهه اخیر و افزایش وسایل 
نقلیه و تردد خودرو ها و همچنین توسعه صنعتی استان قم، وجود نیروگاه سیکل 
ترکیبی در کنار شهر، غلظت آلاینده هاي هوا به سرعت در شهر قم افزایش یافته 
است و شرایطی ایجاد شده است که این شهر با وضعیت هوای ناسالم، هم در 
فصول سرد سال و هم در فصول گرم سال مواجه شود، این در حالی است که 
در دهه های گذشته افزایش غلظت گرد و غبار مهترین دلیل آلودگی هوای 
کلانشهر قم بود. در تابستان 1۳9۷ برای اولین مرتبه به علت آلودگی حاصل از 
افزایش غلظت ازون قم تعطیل گردید، این گاز از آلاینده های ثانویه هوا هست، 
به عبارت دیگر، این آلاینده به طور مستقیم در هوا منتشر نمی شود بلکه توسط 
واکنش های شیمیایی بین اکسیدهای نیتروژن و ترکیبات آلی فرار در حضور 
نور خورشید و باد ایجاد می گردد و پیش شرط  سازنده این آلاینده ثانویه، وجود 
گازهای آلاینده در هوای شهر می باشد و نتیجه اثرات تجمعی فاکتورهای آلاینده 
و سینرژیک انتشار آلاینده های فراوانی است که قم را محاصره کرده است و 
ادامه این روند افزایش آلودگي، نقش موثري در کاهش سلامت شهري قم دارد. 
متاسفانه وضعیت هوای شهر نسبت به گذشته با وضعیت بدتری رو به رو شده و 
هر ساله ارزیابی ها افزایش آمار تعداد روزهای آلوده به خصوص برای گروه های 
سنی حساس را نشان می ده، در تیر 1۳99، پایش آلودگی هوا و صوت سازمان 
حفاظت محیط زیست، شاخص آلودگی هوا در شهر قم را 180 نشان داد که 

وضعیت ناسالم برای تمام گروه ها سنی بود.
ظرفیت هر اکوسیستمی جهت جذب و یا پالایش آلودگیها و بازجذب زائدات 
محدود است. در علوم محیط زیستی برای تعیین این ظرفیت از واژه حداکثر سوء 
استفاده پایدار )Maximum Sustainable Abuse= MSA( استفاده می شود و 
برابر با نرخی از انتشار آلاینده یا تخلیه زائدات است که بیشتر از آن موجب ایجاد 
خسارات غیر قابل قبول محیط زیستی می شود. نوع آلودگی، پراکنش مکانی 
آن، میزان کل آلودگی در محیط زیست، نرخ انتشارآلودگی، نرخ دفع و پالایش 
آنها از محیط )توسط فرایندهای بیوفیزیکی یا تبدیل به محصولات غیر مضر یا 
رقیق کردن(، مقیاس و میزان حساسیت اکوسیستم های طبیعی و انسان عناصر 
مهم در تعیین حداکثر سوء استفاده پایدار می باشند و می تواند نهایت انتشار 
آلودگی باشد که توسط حساسترین عناصر اکوسیستم می تواند تحمل شود، 
که البته این روش بدترین حالت برنامه ریزی محیط زیستی برای یک منطقه نیز 
می باشد و در شرایطی مطرح می شود که کارکردهای اکوسیستمی منطقه به 
شدت تحلیل و تخریب شده باشد. حال سوال این است با توجه به مساحت کم 
استان قم، تراکم بالای جمعیت و تهدیدهای محیط زیستی متفاوتی که منطقه 
را احاطه کرده است، فاصله کم شهرکها و نواحی صنعتی با مهمترین سکونتگاه 
انسانی منطقه و علم به اینکه به واسطه قرارگیری استان قم در انتهای حوزه آبخیز 
دریاچه نمک، عملکرد اکوسیستم های پشتیبان منطقه نیز بسیار ضعیف شده 
است، وارد کردن این حجم از آلایندگی در قالب توسعه صنعتی چه توجیهی می 
تواند داشته باشد؟ این در حالی است که افق توسعه استان قم در قالب توسعه 
پایدارگردشگری با تمرکز بر قابلیت های مذهبی منطقه بیان شده است. قطعا 
برآیند تصمیم گیری ها و سیاستگزاری های مدیران اسبق استان قم با اهداف 
افق چشم انداز 1۴1۴ شهر مقدس قم تداخل دارد و ادامه این روند در تقابل با 

توسعه پایدار شهری قم می باشد.

مدیرکل پدافند غیرعامل استان قم؛

استفاده از تکنولوژی در مدیریت
 تجمعات ضروری است

مدیرکل پدافند غیرعامل استان قم گفت: استفاده از تکنولوژی و فناوری اطلاعات 
در مدیریت تجمعات ضروری است و باید حساسیت مردم را نسبت به کرونا افزایش 

داد.
مهدی متقیان ، با اشاره به اهمیت استفاده از مشارکت مردم در حوزه تشدید 
نظارت ها برای مقابله با کرونا گفت: نظارت هایی که پیرامون جلوگیری از کرونا در 

جامعه داریم متمرکز بر نهاد های دولتی و وابسته به دولت است.
مدیرکل پدافند غیرعامل استان قم افزود: اگر مردم را در نظارت ها درگیر نکنیم، 
نتیجه مثبتی ندارد، گاهی کارمندان از ادارات مختلف عنوان می کنند که با وجود 

اینکه بیمار هستیم، مدیران خواستار حضور اجباری در اداره هستند.
متقیان با بیان اینکه ما به عنوان مدیر نمی دانیم این دغدغه ها را با چه کسانی 
مطرح کنیم و چه کسانی با آن برخورد کنند ابراز کرد: دسترسی مردم و مدیران که 
بهره برداران اصلی امنیت مباحث بهداشتی هستند به نوعی قطع است و با تکنولوژی 
روز سیستماتیک نشده است. مدیرکل پدافند غیرعامل استان قم یادآور شد: امروز 
مخابرات این امکان را داشته که در نقاطی که براساس موبایل ها تعدادی افراد زیادی 
تجمع کرده اند به این افراد پیامک های هشداری داده شود، چنین فرآیندی تاثیر دارد 

و اینکه مردم بدانند رصد می شوند و امور آن ها پیگیری می شود.
متقیان یادآورشد: در این شرایط پیشنهاد می شود از تکنولوژی و فناوری اطلاعات 
در مدیریت جمعیت های انبوه استفاده کنیم چرا که استفاده از تکنولوژی و فناوری 

اطلاعات در مدیریت تجمعات ضروری است.
 مدیرکل پدافند غیرعامل استان قم با بیان اینکه اگر صرفاً در قالب توصیه باشد و 
رعایت دستورالعمل ها دائم از تلویزیون گفته شود با شرایط عادی انگاری در جامعه 
نتیجه ای نمی گیریم گفت: از این رو باید بهره گیری از فناوری اطلاعات را در دستور 
کار ستاد مقابله با کرونا قرار دهیم و در مباحث فناوری و مخابرات و شرکت های 

زیرساخت کمک کنند تا به نتیجه مثبتی در دو ماه آینده برسیم.
  

مدیرکل گمرکات استان قم :
۵۷ میلیون دلار کالا از گمرکات قم صادر شد

 مدیرکل گمرکات استان قم گفت: از ابتدای سالجاری تا پایان شهریورماه باوجود 
شیوع ویروس کرونا و تاثیرات منفی آن درعرصه فعالیت های تجاری، ۵۷ میلیون و 

۴۴۳ هزار دلار کالا از گمرکات استان به بازارهای بین المللی صادر شد.
اسفندیار دریکوندی بیان کرد: در همین رابطه ۴8هزار و 1۷1تن انواع کالا همچون 
و محصولات  مواد  و صندل،  شمش سرب، مفتول مسی،  پفک، کفش  گرانول، 
پلاستیکی، شیمیایی و هیدروکربن به کشورهایی نظیر عراق،  افغانستان،  امارات، 

چین، هند، ترکیه و ازبکستان صادر شد.
وی با اشاره به تعامل گسترده شبکه گمرکی کشور در استان های مختلف با یکدیگر 
افزود: در بخش ترانزیت هم طی این مدت مقدار ۳۵هزار تن انواع کالا از سایر 

گمرکات به گمرکات استان قم ترانزیت شد.
وی ادامه داد:  درآمد کل گمرکات استان نیز در شش ماهه نخست سال جاری به 
100 میلیارد تومان رسید که از مجموع کل درآمد مبلغ ۴8۶ میلیون تومان درآمد 
استانی بوده است. دریکوندی گفت: در بخش واردات نیز در این مدت ۲۳هزار تن 
انواع کالا همچون اجزا و قطعات موتورسیکلت، الیاف اکرولیک، اجزا و قطعات 
ماشین لباسشویی و پکیج و لوازم آرایشی و بهداشتی از طریق گمرکات استان قم به 
کشور وارد شد. وی بیان کرد:  این کالاها از کشورهایی همچون کره، چین، هند،  

ایتالیا، امارات، ترکیه،  هلند و آلمان به ارزش 10۶میلیون و ۴۲0 هزار دلار وارد شد.
وی ادامه داد: عمده محصولات واردشده به گمرکات قم به عنوان مواد اولیه و 
تجهیزات موردنیاز واحدهای صنعتی مورداستفاده قرار می گیرد و نقش مهمی در 
تحقق راهبرد جهش تولید استان دارد. مدیرکل گمرکات استان قم گفت: همچنین 
از ابتدای سال جاری تا پایان شهریورماه،  ۳01 پرونده مظنون به قاچاق به ارزش 

۴09 هزار میلیون ریال در گمرکات استان تشکیل شد.

رییس اداره امور ایثارگران جهاد کشاورزی قم: 

جهاد قم ۵۹ شهید تقدیم انقلاب اسلامی 
کرده است

به سختی  اشاره  با  قم  کشاورزی  جهاد  سازمان  ایثارگران  امور  اداره  رییس   
فعالیت های جهادگران در دوران دفاع مقدس،  ادامه داد: جهاد قم با حضور فعال 
خود در جبهه های نبرد ۵9 شهید،  ۵۳۷ جانباز و شش آزاده را تقدیم انقلاب اسلامی 

کرده است.
علی قاسمی ورجانی بیان کرد: جهاد قم در دوران دفاع مقدس بیش از پنج هزار 
نیروی داوطلب به جبهه های نبرد اعزام کرده و نقش موثری در انجام طرح های 

مهندسی جنگ تحمیلی داشته است.
رییس اداره امور ایثارگران سازمان جهاد کشاورزی قم گفت: پشتیبانی مهندسی 
جنگ جهاد قم در هشت عملیات مهم دوران دفاع مقدس مشارکت داشته و در 
جریان عملیات کربلا هفت که در 1۲ اسفند ۶۵ رخ داد این مجموعه نقش آفرینی به 

یاد ماندی از خود نشان داده است.
وی افزود: علاوه بر نیروهای داوطلب، جهاد قم در طول دوران دفاع مقدس، چهار 
هزار و ۲۴1 تن از مهندسین و پزشکان را برای خدمت در بخش های تخصصی به 

مناطق عملیاتی اعزام کرده است.
قاسمی ورجانی گفت: یکی از کارهای مهم جهاد قم در پشت جبهه ها جمع آوری 
کالا موردنیاز رزمندگان از محل کمک های مردمی بود که در همین راستا،  کالاهایی 
همچون خودرو،  موتورسیکلت و سایر ماشین آلات،  دام سبک و سنگین و بیش از ۲۲ 
کیلوگرم طلا جمع آوری و به جبهه ها ارسال شد. وی با بیان این که خط حماسه و ایثار 
همچنان در جهاد قم زنده است، بیان کرد: در همین رابطه غرفه جهاد کشاورزی قم 
در نمایشگاه دفاع مقدس سال جاری که در باغ موزه انقلاب اسلامی و دفاع مقدس 
قم به مناسبت هفته دفاع مقدس برپا بود، به عنوان  رتبه برتر معرفی و از آن تقدیر شد.
جمعیت ایثارگری استان قم )شهدا، جانبازان، آزادگان، ایثارگران و خانواده های 
ایشان( حدود ۷0 هزار تن است؛ این استان ۶ هزار شهید، 11 هزار و ۳۶1 جانباز و 

۵91 آزاده را تقدیم انقلاب اسلامی کرده است.

مدیرکل دامپزشکی استان قم:

تلفات مرغ گوشتی در قم ۳۶ درصد 
کاهش  یافته است

 مدیرکل دامپزشکی استان قم گفت: با توجه به واکسیناسیون طیور و همچنین 
اعمال نظارت های بهداشتی مناسب، تلفات مرغ گوشتی در نیمه نخست امسال 

نسبت به مدت مشابه سال گذشته،  ۳۶ درصد کاهش  یافته است.
مهدی رفیعی افزود: در نیمه نخست امسال، 1۳۶ میلیون دُز انواع واکسن طیور 
در مرغداری ها به صورت تزریق، تلقیح و یا آشامیدنی استفاده شده که نسبت به سال 

گذشته هفت درصد افزایش یافته است.
وی اضافه کرد: امسال در ۲ مرحله واکسیناسیون طیور روستایی علیه بیماری 
نیوکاسل انجام شده که این اقدام نقش قابل توجهی در کاهش بیماری در صنعت 

مرغداری داشت.
وی با بیان این که امسال بیماری های طیور به خوبی کنترل و مدیریت شده، ادامه 
داد:  واکسیناسیون طیور روستایی علیه نیوکاسل با هماهنگی اتحادیه مرغداران 
در تمام روستاها انجام شده که نقش بسزایی در کاهش تلفات و ایجاد ایمنی در 

مرغداری ها داشته است.
رفیعی خاطرنشان کرد: میزان تلفات مرغ گوشتی در نیمه نخست امسال نسبت به 
پارسال ۳۶ درصد، در مرغداری های تخم گذار ۳1 درصد و در مرغداری های پرورشی 
پولت)جوجه مرغ تخم گذار(  81 درصد کاهش یافته است. وی افزود: کاهش تلفات 
باعث افزایش بهره وری در تولید و کاهش میزان خسارت می شود و هر چه مرغداری ها 

شرایط بهداشتی را بیشتر رعایت کنند،  تلفات کمتری در طیور خواهیم داشت.

دبیر ستاد همکاری های حوزه علمیه و آموزش و پرورش:

 تربیت دینی دختران اولویت همکاری 
حوزه و آموزش و پرورش است

 مشاور عالی وزیر آموزش و پرورش و دبیر ستاد همکاری های حوزه علمیه و آموزش 
و پرورش گفت: در برنامه ریزی های کلان در موضوع تربیت دینی دختران با همکاری 

حوزه علمیه خواهران یکی از اولویت های این ستاد است.
به گزارش عصر دوشنبه مرکز خبر حوزه "علیرضا حاجیان زاده" در نشست مشترک 
اعضای کارگروه های تخصصی ستاد فوق در مدرسه علمیه معصومیه قم اظهار 
تخصصی  کارگروه  آموز  دانش  دختران  تربیت  موضوع  اهمیت  توجه  با  داشت: 
خواهران در ستاد همکاری ها تشکیل شده و در برنامه ریزی های کلان موضوع  
تربیت دینی دختران با همکاری حوزه علمیه خواهران یکی از اولویت های ستاد 

همکاری هاست.
حاجیان زاده با قدردانی از اهتمام مدیر حوزه های علمیه به عنوان رئیس عالی 
ستاد همکاری ها از برنامه های این ستاد گفت: حمایت ارکان ستاد همکاریها از 
اعضای کمیته های تخصصی یک فرصت است و امیدواریم نهایت همکاری های 

فکری و اندیشه ورزانه را برای اثر بخشی برنامه ها داشته باشند.  
مشاور عالی وزیر آموزش و پرورش رویکرد راهبردی مدیرحوزه های علمیه را زمینه 
ساز تحول در عرصه تعلیم و تربیت دانست و افزود: از معاونت ها و مراکز درخواست 
کردیم نمایندگان تام الاختیار و اندیشمند خود را به ما معرفی کنند تا در یک ارتباط 
دوسویه و موضوع بندی شده، بتوانیم برنامه هایی که طراحی و تصویب شده را رصد 

کنیم و تدابیر لازم برای کیفیت بخشی و اجرای برنامه ها تنظیم کنیم.  
از  ارزیابی  تخصصی  های  گروه  کار  این  اهداف  از  یکی  گفت:  زاده  حاجیان 
بازخوردهای برنامه است برای اجرای صحیح برنامه ها نیازمند نشستهای کارشناسی 
و تخصصی هستیم.   مشاور عالی وزیر در ادامه ستاد همکاری ها را فقط منحصر 
در دبیر خانه ستاد ندانست و اظهار داشت: همه ارکان کلان و کارشناسی هر دو 
دستگاه با تشکیل کار گروه های تخصصی عضو این ستاد هستند و تلاش خواهیم 

کرد نظرات کارشناسی دقیق و منظم اعمال شود.
حاجیان زاده با بیان گزارشی از عملکرد مثبت و قابل قبول این ستاد در چهارده 
سال گذشته گفت: در دوره جدید فعالیت های ستاد، تلاش کرده ایم بر اساس اسناد 
بالا دستی و سند تحول بنیادین آموزش و پرورش برنامه های ستاد به سوی اثر گذاری 

کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدت پیش برود.  
وی با اشاره به تدوین برنامه پنج ساله همکاریها و گذشت یک سال از اجرای آن 
افزود: یکی از برنامه های جدی ستاد ورود به عرصه اندیشه ورزی و ژرف اندیشی 
و  نظران  با حضور صاحب  را  گانه  اساس کمیته های تخصصی ۶  این  بر  است 
نمایندگان ستادی وزرات آموزش و پرورش و حوزه های علمیه برای بحث و بررسی 
مباحث قابل طرح و نیز نحوه اجرای برنامه پنج ساله تشکیل داده ایم که جمع حاضر 
نمایند گان معاونت ها و مراکز ستادی وزرات آموزش و پرورش می باشند.  مدیرحوزه 
های علمیه کشو نیز در این  جلسه  با بیان اینکه بیش از 100 رشته و گرایش در حوزه 
و مراکز حوزوی در حال اجرا است گفت: بین ۳0 تا ۴0 رشته به صورت مستقیم و 
ده ها رشته نیز به صورت غیرمستقیم مرتبط با آموزش و پرورش است که در بدنه 
حوزه های علمیه با 80 اشتراک محتوایی فعال می باشد. آیت الله علیرضا اعرافی  
اظهار داشت: در جلسه ای چند ساعته با حضور رئیس مجلس شورای اسلامی در 
خصوص برنامه هفتم توسعه مباحثی مطرح شد، بویژه نقش حوزه که باید تلاش 

خودش را انجام دهد و این می تواند اولویتی برای ستاد همکاری ها باشد.
 

یک مسئول ستاد حوزوی بحران و حوادث غیرمترقبه :

طلاب جهادی در ۲ بیمارستان کرونایی 
قم مستقر شدند

مسئول کمیته اعزام به بیمارستان های ستاد حوزوی بحران و حوادث غیرمترقبه 
گفت: 1۵0 نفر از طلاب جهادی برای کمک به بیماران کرونایی بستری شده در ۲ 

بیمارستان فرقانی و کامکار قم مستقر شدند.
حجت الاسلام و المسلمین حسنعلی خوئینی با اشاره به شیوع موج سوم کرونا 
درقم افزود: طلاب جهادی قم همانند موج اول و دوم که با حضور پررنگ خود 
خدمات بسیار زیادی به بیماران کرونایی بستری در بیمارستان های استان انجام 
دادند، با شیوع موج سوم بار دیگر وارد میدان خدمت به بیماران و کمک به کادر 
درمان شدند. وی ادامه داد: تاکنون 1۵0 طلبه جهادی در۲ بیمارستان قم مستقر 
و ۳00 طلبه دیگر نیز اعلام آمادگی کرده اند که با توجه به فرسایشی شدن موضوع 
مقابله با کرونا و همچنین مشغله علمی و تحصیلی طلاب، حضور طلاب بیشتر به این 

میدان ضروری است که ثبت نام جدید از طلاب جدید در حال انجام است.
مسئول کمیته اعزام به بیمارستان های ستاد حوزوی بحران و حوادث غیرمترقبه 
افزود: علاوه بر بیمارستان های فرقانی و کامکار، در حال هماهنگی و برنامه ریزی لازم 

برای استقرار طلاب جهادی در بیمارستان شهید بهشتی هستیم.
خوئینی با بیان اینکه طلاب مستقر در بیمارستان های تعیین شده برای بیماران 
کرونایی به عنوان همراه جهادی هستند، گفت: امیدبخشی و کمک به بیماران، ارائه 
مشاوره های تخصصی روان شناسی و همچنین خدمت رسانی به بیماران از جمله 

اقدام های طلاب جهادی در بیمارستان هاست.
وی بیان کرد: با توجه به اینکه امکان استقرار همراه بیمار برای ارائه خدمت به هر 
بیمار در بیمارستان ها وجود ندارد، طلبه جهادی به عنوان همراه بیمار در بیمارستان 

ها مستقر و به بیماران کرونایی ارائه خدمت می کند.
مسئول کمیته اعزام به بیمارستان های ستاد حوزوی بحران و حوادث غیرمترقبه 
اظهار داشت: طلاب جهادی از جمله افراد متخصص و تحصیل کرده و برخی نیز 
دارای مدارک روان شناسی هستند که این موضوع موجب شده تا در کنار ارائه خدمت 
به بیماران،  موضوع روحیه بخشی و امیدبخشی به بیماران به صورت موثری انجام 
پذیرد. خوئینی با تاکید بر اینکه طلاب ثابت کردند که مرد میدان های سخت هستند 
گفت: حضور و نقش افرینی طلاب در مقابله با کرونا بسیار چشم گیر بوده و این 
حضور گسترده و موثر در این میدان موجب تغییر نگرش مثبت نسبت به روحانیت در 
میان مردم شده است. وی ادامه داد: صحنه های خدمت رسانی خالصانه طلاب در 
بیمارستان ها، رابطه عمیق میان روحانیت و مردم را تعمیق بخشید. خوئینی با اشاره 
به این که حدود یک سوم از این افراد را طلاب خواهر بسیجی تشکیل می دهند، 
بیان داشت: طلاب جهادگر و مخلص همچون گذشته آماده فداکاری و ایثار برای 

خدمت رسانی به مردم و بیماران در مقابله با موج سوم شیوع کرونا هستند.

معاون سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم:

۳۵ درصد حریق های قم مربوط به 
صنوف و اماکن تجاری است

معاون سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم گفت: سال گذشته 
۴۲00 مورد آتش سوزی در قم گزارش شد که ۳۵ درصد آن در اصناف و اماکن 

تجاری به وقوع پیوست.
  علی زندیه درگفتگویی با اشاره به اینکه به مراکز پرخطرتجاری اخطار داده شده 
است خاطرنشان کرد: ما از مراکز صدور پروانه کسب خواسته ایم برای صدور مجوز، از 

سازمان آتش نشانی استعلام کنند، اما این مهم هنوز محقق نشده است.
وی بر ضرورت توجه به بیمه حوادث هم تاکید کرد و گفت: اماکن تجاری توجه 
بیشتری نسبت به بیمه واحد های خود دارند. معاون سازمان آتش نشانی قم با اشاره 
به اینکه واحد های مسکونی توجه چندانی به بیمه حوادث ندارند افزود: سال گذشته 
۴00 مورد حریق هم در واحد های مسکونی رخ داد. علی زندیه به مشکلات ایمنی 
برخی مجتمع های مسکونی هم اشاره کرد و گفت: توجه به ایمنی سازه ها، سیستم 
اعلام حریق و مسیر های مناسب فرار در زمان حریق از مواردی است که باید مورد 
توجه جدی قرار گیرد. وی تصریح کرد: این درحالی است که برخی ساختمان ها 

بدون اجرای موارد مذکور و دریافت پایان کار، مورد بهره برداری قرار میگیرد.
کاوه نوری نائب رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم نیز گفت: این 
سازمان تنها نظارت بر سازه را به عهده دارد و وظیفه جلوگیری از سکونت ساکنان 
مجتمع های مسکونی پیش از استقرار تمام سیستم های ایمنی برعهده مدیریت 

شرکت های تعاونی مسکن و شهرداری است که باید پایان کار صادر کنند.

اجتماعی

گزارش از: فاطمه دهقان نیری

مشاور خانواده و زوج درمانگر معتقد است وقتی به مردان، مهارت ارتباط گیری سالم 
با زنان آموخته شود، زنان موفق و شکوفا می شوند.

کمتر کسی وجود دارد که با دیدن مردی موفق این ضرب المثل که »پشت هر مرد 
موفق یک زن موفق وجود دارد« را به زبان نیاورد، زنی که خانه و کاشانه را گرم و تمیز نگه 

می دارد تا همسر بدون کمترین نگرانی به کار و شکوفایی برسد.
اینکه یک زن چگونه و در چه بستری به رشد و شکوفایی می رسد، موضوعی است که 
ما را بر آن داشت تا با »سعید کاوه« مشاور خانواده و زوج درمانگر درباره ویژگی های یک 

زن موفق و راهکارهای رسیدن به این امر به گفت و گو بنشیند.
کاوه در این گفت وگو با تاکید بر اینکه شباهت های مشترک از جمله داشتن استعداد 
در زمینه های علمی، هنری، اقتصادی و غیره میان زنان و مردان خیلی بیشتر از تفاوت 
های آنان است، یادآور شد: نکته قابل تمایز، تفاوت در بروز این استعدادها است به این 
معنا که شکل و شمایل مدیریت یک زن با مدیریت یک مرد متفاوت است اما در هر 

صورت اعمال و کارهایی که انجام می دهند مکمل همدیگر است.
چرا عنوان می شود که زنان توانایی کمتری از مردان دارند؟

این روانشناس در پاسخ به این پرسش مبنی بر اینکه چرا عنوان می شود که زنان 
توانایی کمتری از مردان دارند، با بیان اینکه توانایی هایی در مرد وجود دارد که زن از 
عهده انجام آن برنمی آید و همچنین و بالعکس، افزود: اما این نکته نباید ما را به این 
اشتباه بیاندازد که در همه موارد زنان کمتر از مردان توانایی دارند. تنها نکته ای که وجود 
دارد این است که  زنان گاه استعدادهای خود را پیدا نمی کنند و در حوزه هایی وارد می 

شوند که یا استعداد ندارند یا ضعیف هستند.
وی تصریح کرد: در حالی که اگر زنان بتوانند استعداد و توانمندی که در درون خود 
دارند را شناسایی و بارور کنند و در جهت آن مهارت آموزی یا تحصیل انجام دهد موفق 
خواهند بود و به شکوفایی می رسند که هم خود و هم جامعه و اطرافیان می توانند از 

آن بهره مند شوند.
دست اندازهای رسیدن زنان به شکوفایی و رشد چیست؟

کاوه با ابراز ناراحتی از اینکه اغلب استعدادهای زنان شناسایی نمی شود، درباره 
چرایی این مشکل خاطرنشان کرد: یکی از این علل برخی موانعی است که پیش روی 

زنان نهاده شده است.

وی توضیح داد: یکی از این موانع، تحت سلطه جنس مخالف بودن است؛ سلطه 
یعنی این باور که زن باید کلا تحت کنترل باشد و در مورد رشد و شکوفایی استعداد او 

مرد تصمیم بگیرد.
این زوج درمانگر، دلیل سلطه گری مرد را اینگونه بیان کرد: وقتی مرد نتواند زن را 
به درستی درک و در درون او نفوذ کند، سلطه گری اوج می گیرد. در حالی که اگر مرد 
بتواند با زن درست ارتباط برقرار کند و زندگی به نسبت موفق، عاشقانه و مهرورزانه ای را 

با او داشته باشد همسر و مادری شکوفا و زندگی استواری خواهد داشت.
وی یادآور شد: اما وقتی قوه قهریه مرد سایه می اندازد کانون گرم خانوادگی دستخوش 
تزلزل می شود و احتمال این که زن را از دست بدهد افزایش می یابد، همین امر تولید 

اضطراب می کند که مرد را وادار به کنترل و زیر دست قرار دادن همسر می کند.
کاوه با بیان اینکه برخی زنان هم آگاهی ها و آموزش های لازم برقرار کردن ارتباط 
درست با یک مرد را ندارند، تصریح کرد: این زنان در مواجهه با ارتباط سلطه آمیز، 

احساس می کنند باید تابع باشند، در نتیجه هرگز به شکوفایی و موفقیت نمی رسند.
این زوج درمانگر با یادآوری اینکه شما در هیچ رابطه ای که تفاهم دوطرفه و درک 
متقابل وجود دارد هرگز طلاق یا جدایی نمی بینید، افزود: وقتی رابطه سالم انسانی و 
مهرورزانه بوجود نمی آید مرد احساس اضطراب می کند و برای کاهش این اضطراب، 
رفتارهای وسواس گونه خود را بروز می دهد و نتیجه این می شود که با شغل، تحصیل، 

هنر و فعالیت های مختلف زن مخالفت می کند.
چه کنیم تا زنان موفق تری داشته باشیم؟

کاوه یادآور شد: برای اینکه زنان موفق تری داشته باشیم باید روی مردها و پسرها 
بیشتر کار کنیم یعنی به آنها برخورد و ارتباط گیری صحیح با جنس مخالف را بیاموزیم تا 

زندگی خوب و موفقیت آمیز و عاشقانه داشته باشد.
وی با تاکید بر اینکه در پناه این شرایط زن بهتر رشد می کند، خاطر نشان کرد: یکی 
از مواردی که باعث موفقیت ازدواج ها می شود افزایش تشابهات و بکارگیری مهارت ها 
است. تشابهات یعنی مردی که تحصیلات بالا دارد با زنی همسطح خود می تواند کنار 
بیاید و زن هم همینطور. در واقع وقتی مرد رشد نکند نتیجه آن می شود که جلوی رشد 

زن را هم می گیرد.
کاوه افزود: وقتی زمینه های رشد و شکوفایی فراهم شود به دنبال خود موفقیت به 
همراه دارد و یکی از نشان های یک کشور موفق، رشد زنان آن کشور است زیرا حتما 

مردان موفقی وجود دارند که زمینه و بسترهای رشد زنان را فراهم کرده اند.

چه کنیم تا زنان موفق تری داشته باشیم؟

علت موفقیت زنان چیست؟

توسعه ای که با اهداف افق چشم انداز 1۴1۴ شهرقم تداخل و تقابل دارد؛

پیامدهای توسعه اقتصادی شتابزده استان قم
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 ستاد تنظیم بازار سقف قیمت تخم مرغ بسته بندی در احجام مختلف را اعلام کرد.
به گزارش ایسنا، در جلسه اخیر ستاد تنظیم بازار مقرر شد تخم مرغ ۳0 عددی بسته بندی شناسنامه دار دارای زنجیره سرد 
حداکثر ۳1 هزار تومان، تخم مرغ ۲0 عددی ۲۲ هزار تومان، تخم مرغ 1۵ عددی 18 هزار تومان، تخم مرغ 9 عددی 11 هزار 

تومان و تخم مرغ شش عددی ۷000 تومان عرضه شود.
طبق اعلام ستاد تنظیم بازار، ارقام یاد شده سقف قیمت است و برندهای دیگر باید زیر این عدد رقابت کنند.

در این جلسه همچنین اعلام شد که سهم خرده فروشی برای واحدهای فروشگاه های زنجیره ای حداکثر برای تخم مرغ ۳0 
عددی ٢٠٠٠ تومان و ذیل همین قیمت خواهد بود. برای تخم مرغ ۲0 عددی سهم فروشگاه های زنجیره ای 1۵00 تومان، برای 

1۵ عددی 1000 تومان، برای 9 عددی ۶00 تومان و برای شش عددی نیز ۴00 تومان است.
سقف صادرات تخم مرغ ۵۰۰۰ تن در ماه تعیین شد

همچنین بر اساس تصمیمات اتخاذ شده در این جلسه از ابتدای مهرماه صادرات تخم مرغ از همه گمرکهای کشور بدون عوارض 
امکان پذیر نیست و سقف صادرات ۵000 تن در ماه است. در جلسه قبلی ستاد تنظیم بازار حداکثر قیمت هر کیلوگرم تخم مرغ 

فله در مرغداری 1۲ هزار تومان و برای مصرف کننده 1۴ هزار و ۵00 تومان تصویب شد.
این دومین افزایش قیمت تخم مرغ در سال جاری است؛ به طوری که اوایل تیرماه سقف قیمت هر کیلوگرم تخم مرغ در مرغداری 
حداکثر 9۵00 تومان و قیمت هر شانه تخم مرغ ۳0 عددی برای مصرف کننده بسته به وزن آن در حدود ۲0 هزار تومان تعیین 
شده بود اما در شهریور ماه قیمت هر شانه تخم مرغ در خرده فروشی ها به ۴0 هزار تومان هم رسید. رییس اتحادیه فروشندگان 
پرنده و ماهی صادرات را علت اصلی این افزایش قیمت دانسته و گفته بود که علاوه بر آن برخی نیز با سوء استفاده از اهرم 
صادرات قیمت ها را به شکل کاذب بالا می برند و حباب ایجاد می کنند. اما سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 
کاهش واردات کنجاله به کشور به دلیل مشکلات ارزی و تشکیل بازار سیاه نهاده های تولید را علت افزایش قیمت تخم مرغ عنوان 
کرده است. آخرین گزارش میدانی ایسنا در روز دوشنبه هم نشان می دهد که  در خرده فروشی های سطح شهر تهران هر شانه 

تخم مرغ با قیمت ۳۵ تا ۳8 هزار تومان و هر کیلو مرغ گرم نیز با قیمت 18 تا ۲۲ هزار تومان عرضه می شود.

 رییس سازمان بنادر و دریانوردی گفت: در حال حاضر موجودی کالاهای اساسی در بنادر کشور که البته عمده 
آن در بندر امام خمینی )ره( است، به حدود سه میلیون تن می رسد و باید کاری کنیم که تخلیه و بارگیری آن به 

استان های کشور سرعت بیشتری پیدا کند.
محمد راستاد اظهار کرد: از ابتدای امسال تاکنون بیش از  ۶0 میلیون و ۳۵ هزار و ۶1۴ تن میزان تخلیه و بارگیری 
انواع کالا در بنادر کشور بوده است که از این میزان 1۵ میلیون و 18۲ هزار و 90۴ تن واردات کالاهای غیر نفتی و 1۶ 

میلیون و 9۷8 هزار و 1۶۷ تن صادرات غیر نفتی صورت گرفته است.
وی افزود: میزان تخلیه و بارگیری کانتینری نیز در این بازه زمانی 80۵ هزار و TEU ۷۶9 )واحد اندازه گیری 

ظرفیت کانتینر( بوده است و میزان موجودی انبارهای بنادر کشور از همین نظر 9۵ هزار و TEU ۵۳۲ است.
رییس سازمان بنادر و دریانوردی درباره میزان موجودی انبارهای بنادر کشور از حیث کالاهای غیر کانتینری و 
کالاهای اساسی نیز گفت: هم اکنون شش میلیون و 9۶0 هزار و 8۴0 تن کالاهای مختلف غیر کانتینری و سه 
میلیون و ۴۷1 هزار و ۶۴ تن کالای اساسی در انبارهای بنادر موجود است و معمولا در بازه های زمانی مختلف میزان 

موجودی انبارهای بنادر بین دو میلیون و 800 هزار تن تا سه میلیون و 100 هزار تن بوده است.
راستاد در پاسخ به سوالی درباره اینکه چرا برخی اوقات کالاهای وارداتی در بنادر می ماند و تخلیه نمی شود، گفت: 
در لحظه ورود کشتی ها و تخلیه محموله ها و انتقال آن ها به انبارهای بنادر تاخیر و کندی وجود ندارد و این فرآیند با 

حداکثر سرعت ممکن و بالاترین نرم های عملیاتی انجام می شود.
وی با بیان اینکه واردکنندگان تعمدا و برای گران شدن محصولی، کالای خود را در بنادر نگه نمی دارند، تاکید کرد: 
در تخلیه کالاها از بنادر و بارگیری آن ها به استان های مختلف نیز باید مکانیسمی اندیشیده شود تا با سرعت بیشتری 
این اتفاق بیفتد اما رویه نسبتا متعادلی در این زمینه وجود دارد و به محض خروج محموله ها ورود و تخلیه آن ها را 
داریم. از سوی دیگر همه دستگاه های متولی تلاش می کنند تا حداکثر سرعت ممکن در تخلیه این کالاها و توزیع 

مویرگی آن در کشور اتفاق بیافتد و مشکلی از این نظر وجود ندارد.

سقف قیمت تخم مرغ بسته بندی اعلام شد

تخم مرغ بسته بندی شانه ای 3١ هزار تومان
رییس سازمان بنادر و دریانوردی:

چقدر کالای اساسی در انبارهای بنادر است؟

یک اقتصاددان:

بازگشت کوپن تورم زاست
یک اقتصاددان با بیان این که طرح ارائه شده از سوی مجلس برای توزیع 
کالابرگ تبعات تورمی بالایی دارد که با سرنوشت 80 میلیون انسان بازی می کند، 
تصریح کرد: البته این طرح ایجاد فساد هم می کند اما مقیاس آن کوچک تر از 

تبعات تورمی اش است. 
به گفته علی مروی اصلی ترین ایراد طرح کالابرگ این است که سمت مصارف 
آن به جز 10 هزار میلیارد تومانی که برای تکمیل طرح های نیمه تمام عمرانی 
دیده شده، قطعی است؛ یعنی حتما هزینه می شود و این طور نیست که بتوان 
در مصرف  آن صرفه جویی کرد. چراکه ۳0 هزار میلیارد تومان آن صرف یارانه و 
10 هزار میلیارد تومان آن صرف حقوق بازنشستگان می شود. اما در سمت منابع 
و درآمدها نه تنها حصول آنها قطعی نیست بلکه با احتمال زیاد حتی بخش کمی 

از آن هم وصول نخواهد شد.
این اقتصاددان با اشاره به اینکه ۳۵ هزار میلیارد تومان از منابع تخصیص داده 
شده به این طرح قرار است از محل افزایش سقف پیش بینی منابع قابل احصاء 
از موارد مندرج بند و تبصره ۲ قانون بودجه سال ١٣99 تامین شود، گفت: در 
قانون بودجه سقف منابع قابل احصاء ۵0 هزار میلیارد تومان پیش بینی شده بود 
که همین ۵0 هزار میلیارد تومان هم درست نبوده و با گذشت شش ماه از سال 
بخش کمی از آن محقق شده است؛ با این حال مجلس می خواهد  پیش بینی 
درآمدهای این ردیف ها را به 8۵ هزار میلیارد تومان افزایش دهد که صرفا بازی با 

اعداد است و به احتمال خیلی زیاد محقق نخواهد شد.
وی همچنین با اشاره به اینکه قرار است 1۵ هزار میلیارد تومان هم از محل 
صرفه جویی در برخی ردیف های تبصره 1۴ بودجه تامین شود، گفت: به نظر 
نمی رسد از این منابع حتی یک ریال هم بتوان احصا کرد. اگر منافعی هم اضافه 
بیاید دولت آن را صرف جبران کسری بودجه خواهد کرد. بنابراین عملًا اگر این 
طرح اجرا شود انتظار می رود حدود ۴0 هزار میلیارد تومان کسری بودجه را 

تشدید کند.
به گزارش ایسنا، ردیف های تبصره 1۴ قانون بودجه شامل هدفمندی یارانه ها 
و 1۵ هزار میلیارد تومان از بند »و« تبصره دو قانون بودجه هم با فروش بعضی از 

دارایی های دولت تأمین خواهد شد.
به گفته این اقتصاددان در حال حاضر دولت موفق شده که از ۲۵0 هزار 
میلیارد تومان کسری بودجه، تنها حدود 80 هزار میلیارد تومان را از طریق فروش 
اوراق و صندوق های ETF جبران کند، اما برای 1۷0 هزار میلیارد تومان دیگر 
تنها ۶ ماه آینده را فرصت دارد؛ بنابراین این خطر وجود دارد که با افزایش پایه 
پولی، این کسری بودجه تامین شود. در این شرایط، با اجرای طرح کالابرگ ۴0 

هزار میلیارد تومان دیگر هم به آن اضافه می شود.
یارانه نقدی به خانواده های کم درآمد پرداخت شود

وی با بیان اینکه محاسبات نشان می دهد به ازای هر 10 هزار میلیارد تومان 
اضافه شدن به کسری بودجه به همان اندازه پایه پولی افزایش پیدا خواهد کرد 
و با تأخیر زمانی کوتاه مدتی سه تا چهار واحد درصد به تورم افزوده خواهد شد، 
تصریح کرد: به عبارت دیگر با اضافه شدن ۴0 هزار میلیارد تومان به کسری 
بودجه، انتظار می رود 1۲ تا 1۶ واحد درصد به تورم موجود اضافه شود؛ بنابراین 

اجرای این طرح قرار گرفتن کشور در مسیر ابرتورم را تسهیل خواهد کرد.
مروی در ادامه درباره دیگر ایرادات این طرح گفت: در صورت اعطای یارانه 
کالایی باید مشخص شود چه کالاهایی مشمول یارانه می شود که این خود محل 
فساد و رانت است؛ چراکه تولیدکنندگان کالاهای مختلف می خواهند کالای 
خود را جزو کالاهای اساسی به حساب آورند. از طرف دیگر اینکه چه کسانی 
قرار است این کالا را توزیع کنند خود محل توزیع رانت خواهد شد. ضمن اینکه 
ممکن است در مواردی این کالابرگ به خانواده هایی تخصیص پیدا کند که 
استحقاق آن را نداشته باشند؛ بنابراین پیشنهاد من این است که یارانه به صورت 
نقدی پرداخت شود و شناسایی مشمولان هم با توجه به آخرین تجربیات وزارت 

کار، تعاون و رفاه اجتماعی اصلاح شود.
وی در پایان با تاکید بر اینکه در شرایط فعلی کشور یکی از اولویت ها باید 
حمایت از خانواده های کم درآمد باشد، پیشنهاد کرد که دولت به جای تخصیص 
ارز ترجیحی به کالاهای اساسی که محل فساد شده و نفع آن هم به خانواده های 
کم درآمد نمی رسد، آن را حذف کند و منابع آزاد شده را به صورت یارانه نقدی به 

خانواده های کم درآمد پرداخت کند.

 محمدباقر قالیباف:

 شبکه توزیع کالا در کشور 
نیاز به اصلاح دارد 

رییس مجلس شورای اسلامی در جریان تصویب کلیات طرح تامین کالاهای 
اساسی تاکید کرد که شبکه توزیع کالا در کشور نابسامان است و نیاز به اصلاح 

دارد.
کلیات طرح تامین کالاهای اساسی روز - سه شنبه - با ۲1۳ رای در مجلس 
تصویب شد و در ادامه این طرح با ۲0۴ رای موافق برای چکش کاری بیشتر  به 
کمیسیون برنامه و بودجه ارجاع شد.محمدباقر قالیباف رییس مجلس شورای 
اسلامی از نابسامانی شبکه توزیع کالا در کشور انتقاد کرد و گفت: مجلس پیش 
از این نیز به طرح جهش تولید و تامین مسکن رای مثبت داده بود که این نشان 

دهنده  تلاش مجلس یازدهم در بهبود شرایط اقتصادی است.
وی با اشاره به سخنان حمید پورمحمدی معاون اقتصادی سازمان برنامه و 
بودجه و نماینده دولت در جریان تصویب طرح تامین کالاهای اساسی اظهار 
داشت: در سخنان پورمحمدی و همکاران در کمیسیون برنامه و بودجه نکاتی 
بود که لازم است این طرح برای بررسی بیشتر جزئیات به کمیسیون ارجاع شود 

تا پس از بررسی پیشنهادهای نمایندگان در صحن علنی مطرح شود.
رییس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: اینکه کالاها بین مردم توزیع شود 
بسیار مهم است و نابسامانی فعلی در شبکه توزیع سبب محقق شدن این امکان 
می شود و دولت در این بخش هنوز موفق نبوده است. زیرا  وقتی ارز ۴۲00 
تومانی به کالاها اختصاص داده شد، انتظار می رفت که با همان قیمت به دست 
مردم برسد ولی در واقع چنین اتفاقی رخ نداد. زیرا مابه التفاوت ارز تخصیص 

داده شده با قیمت اصلی به جیب دلالان می رفت.
قالیباف با تاکید بر اینکه باید سبد کالا بین مردم توزیع شود، خاطرنشان کرد: 
برای اینکه منابع مالی این طرح به درستی شفاف سازی شود و دولت از انجام آن 

برآید این طرح به کمیسیون برنامه و بودجه ارجاع شد.

پایان بلاتکلیفی ۴ماهه وزارت صمت؛

رای اعتماد مجلس به رزم حسینی
 نمایندگان مجلس شورای اسلامی به علیرضا رزم حسینی به عنوان وزیر 

پیشنهادی صنعت معدن و تجارت رای اعتماد دادند.
جلسه بررسی صلاحیت وزیر پیشنهادی صنعت، معدن و تجارت صبح دیروز 
در دستور کار نمایندگان مجلس قرار گرفت و نمایندگان با اکثریت آراء به علیرضا 

رزم حسینی برای تصدی وزارت صمت رأی اعتماد دادند.
در ابتدا جلسه رأی اعتماد به وزیر پیشنهادی صنعت، معدن و تجارت موافقین 

و مخالفین »علیرضا رزم حسینی« به ایراد نطق پرداختند.
محمد باقر قالیباف پس از پایان شمارش آرای نمایندگان برای وزیر پیشنهادی 
صنعت معدن و تجارت، تصریح کرد: نمایندگان مجلس با 1۷۵ رای موافق، 80 
رای مخالف و 9 رای ممتنع از مجموع ۲۶۴ آرای ماخوذه؛ به آقای رزم حسینی به 
عنوان وزیر صنعت معدن و تجارت رای اعتماد دادند.وی افزود: در جلسه امروز با 

این همتی که موافقان و مخالفان نشان دادند، کابینه تکمیل شد.
رئیس مجلس با اشاره به جایگاه بسیار مهم و تاثیرگذار وزارت صمت در شرایط 
فعلی کشور و بازار خاطرنشان کرد: امیدواریم دولت و به ویژه وزیر صنعت معدن 
و تجارت بتوانند با این باری که مجلس بر دوششان گذاشت، جوابگو باشند و 
مشکلات را در حد توان و با کمک مجلس حل کنند و وضعیت این وزارتخانه بهتر 
شود.وی گفت: امیدواریم دولت و به ویژه وزیر صنعت معدن و تجارت در شرایط 

فعلی کشور جوابگو باشند و مشکلات را حل کنند.

به خانوارها و کسب وکارهای  تومانی که  تسهیلات کرونایی ۷۵ هزار میلیارد 
آسیب دیده از همه گیری این بیماری تعلق گرفت، از منابع شبکه بانکی تأمین شد. 
بانک مرکزی برای تأمین این منابع، از شیوه ای استفاده کرد که کمترین اثر منفی بر 

متغیرهایی مانند نرخ تورم را تجربه کنیم.
به گزارش ایرناپلاس، تأمین مالی برنامه های حمایتی از افراد و کسب وکارهای 
آسیب دیده در اثر کرونا، در کشورهای مختلف از منابع متفاوتی انجام شد. در ایران 
شبکه بانکی با ورود به این حوزه، در حمایت از آسیب دیدگان ناشی از شیوع کرونا 

نقش قابل توجهی برعهده داشت.
بر این اساس، گروه های مختلف درآمدی، اولویت بندی شدند و چهار میلیون 
خانوار از گروه های پایین درآمدی، وام قرض الحسنه بین یک تا ۲ میلیون تومانی 
دریافت کردند. ۲۳ میلیون خانوار نیز که در فهرست خانوارهای یارانه بگیر قرار 

داشتند، مشمول دریافت وام با نرخ 1۲ درصد شدند.
تأمین منابع این کمک های حمایتی از تعدیل نرخ  ذخیره قانونی بانک ها نزد 
بانک مرکزی انجام شد. بر این اساس، یک سوم این منابع از محل ذخیره قانونی 

بانک ها نزد بانک مرکزی تخصیص داده شد.
ذخیره قانونی چیست؟

ذخیره قانونی به بخشی از سپرده های بانکی گفته می شود که نزد بانک مرکزی 
نگه داری می شود. هر چقدر نرخ ذخیره قانونی بیشتر باشد، قدرت تسهیلات دهی 
بانک ها کاهش می یابد. بنابراین تغییر در نرخ ذخیره قانونی می تواند به عنوان 
یکی از ابزارهای سیاست گذاری پولی بانک مرکزی مطرح باشد. با این حال، در 
حال حاضر کشورهایی هستند که در آن ها ذخیره قانونی کنار گذاشته شده و 
سیاست گذار پولی به جای استفاده از نرخ ذخیره قانونی، اهداف سیاستی خود 

را از طریق نرخ بهره، پیگیری می کند.
بانک مرکزی از طریق کاهش ۲۵ هزار میلیارد تومانی ذخیره قانونی بانک ها 
برای  کرونا  با  مقابله  ملی  ستاد  که  را  تومانی  میلیارد  هزار  اعتبار ۷۵  توانست 
آسیب های اقتصادی ناشی از این همه گیری تصویب کرده بود، تأمین و تسهیلات 

با نرخ 1۲ درصدی را فراهم کند.
بر این اساس، همه خانوارهای یارانه بگیر، یک  میلیون تومان و برخی خانوارهای 
پرجمعیت تر، ۲ میلیون تومان تسهیلات کرونایی دریافت کردند و در مجموع، ۲1 
هزار میلیارد تومان از اعتبار ۷۵ هزار میلیارد تومانی مصوب ستاد ملی مقابله با کرونا 

در قالب تسهیلات قرض الحسنه در اختیار خانوارها قرار گرفت.
بقیه این مبلغ یعنی اعتباری به مبلغ بیش از ۵0 هزار میلیارد تومان، به واحدهای 
کسب وکاری که به دنبال همه گیری ویروس کرونا آسیب دیده بودند، به صورت 

تسهیلاتی با نرخ 1۲ درصد اختصاص پیدا کرد.
تسویه دو ساله با بانک ها

کنون پیش از گذشت حدود هشت ماه از آغاز همه گیری ویروس کرونا در کشور، 
برخی دستورالعمل هایی که با اهداف حمایتی از خانوارها و کسب وکارها صادر 
شده بودند، با تغییراتی مواجه می شوند. بر همین اساس، هیات عامل بانک 
مرکزی که با هدف کنترل رشد نقدینگی و تورم برنامه های حمایت اقتصادی از 
آسیب دیدگان کرونا را در پیش گرفته بود، تغییراتی را در این سیاست ها اعمال کرد.
بر این اساس، نسبت سپرده قانونی بانک ها و مؤسسه های اعتباری غیر بانکی از 
شنبه ۲۲ شهریور به ارقام پیش از زمان اجرای مصوبه ستاد ملی مدیریت بیماری 
کرونا در این خصوص باز می گردد. تسویه تسهیلات پرداختی بانک ها نیز در ۲ ماه 
تسویه خواهد شد. در واقع، یک سوم تسهیلات اعطایی بانک ها و مؤسسه های 
اعتباری غیربانکی که از محل سپرده قانونی بانک ها و مؤسسه های اعتباری 
غیربانکی و براساس تصمیم های ستاد ملی مقابله با کرونا توسط این بانک ها 
به عنوان بانک عامل به خانوارها و کسب وکارها پرداخت شده بود، در این مدت با 

بانک ها و مؤسسه های غیربانکی تسویه خواهد شد.
الزام بانک ها به بازپرداخت ذخایر قانونی

پس از بازگشت نسبت سپرده قانونی به ارقام گذشته، لازم است مابه التفاوت 
سپرده قانونی جدید بانک ها و مؤسسه های اعتباری غیربانکی مانند گذشته نزد 
بانک مرکزی گذاشته شود. بازپرداخت بانک ها یا مؤسسه هایی که نتوانند تسویه 
این مابه التفاوت را یک باره و در تاریخ هشتم مهر 1۳99 انجام دهند، به صورت 
اقساطی خواهد بود. این بانک ها می توانند در سـه قسط مساوی، ماهانه در سه 
زمان ۳0 مهر، ۳0 آبان و ۳0 آذر 1۳99و با نرخ سود یک ده هزارم )0.0001( 
درصد، مابه التفاوت ذخایر قانونی خود نزد بانک مرکزی را بازپرداخت کنند. در 
صورت عدم واریز ماهانه این مبالغ، بانک مرکزی رأساً از حساب بانک یا مؤسسه 

اعتباری غیربانکی مربوط برداشت خواهد کرد.

ایمان  گزارش می دهد

تامین ۷۵ هزار میلیارد تسهیلات کرونایی با کمترین اثر تورمی

با بیان اینکه  وزیر پیشنهادی صنعت، معدن و تجارت 
تامین کالاهای اساسی و ضروری مردم، در اولویت است، 
گفت: امروز شرمنده مردم هستیم، زیرا سفره های مردم 
هر روز خالی تر شده است؛ با همکاری بانک مرکزی و سایر 
ضروری  و  اساسی  کالاهای  تامین  جهت  در  دستگاه ها 

تلاش می شود.
»علیرضا رزم حسینی« دیروز در جریان مراسم رای اعتماد 
به وزیر پیشنهادی صنعت، معدن و تجارت در صحن علنی 
با همکاری  بازار  تنظیم  افزود:  اسلامی،  مجلس شورای 
اصناف و بازاریان، اصلاح سیاست های تنظیم بازار، ایجاد 
شبکه های کارآمد توزیع کالا و حذف واسطه ها و دلالان و 
پیگیری طرح شناسه کالا برای کالاهای بادوام و نیمه دوام، 
از برنامه ها و اولویت ها در حوزه بازرگانی داخلی خواهد بود.

بازار خودرو انحصاری است 
وی خاطرنشان کرد: پذیرش مسوولیت وزارت صنعت، 
معدن و تجارت در شرایط دشوار کنونی اقتصادی و مواجهه 
این  در  و  بسیار سنگین است  ویروس منحوس کرونا،  با 
راستا، دو برنامه اصلی مبتنی بر برنامه ششم توسعه، اسناد 
بالادستی، سیاست های اقتصاد مقاومتی و سند راهبردی 
پیشنهادی صنعت  وزیر  تهیه شده است.  وزارت صنعت 
خاطرنشان کرد: احیای واحدهای تعطیل شده و راکد با 
صنعتی  کلینیک های  راه اندازی  موفق  تجربه  به  عنایت 

کار  دستور  در  رضوی،  خراسان  استان  در  مشاوره ای  و 
خواهد بود. وی، همچنین بر تامین به موقع و آسان مواد 
اولیه واحدهای صنعتی و پشتیبانی از واحدهای فناور و 
دانش بنیان در راستای حمایت و تقویت جوانان، به عنوان 

برنامه دیگر خود اشاره کرد.
وی به بازار خودرو اشاره کرد و افزود: در صنعت خودرو 
انحصار وجود دارد، رقابت پذیری نیست و قیمت تمام شده 
صنعت  پیشنهادی  بالاست.وزیر  آن  سربار  هزینه های  و 
ادامه داد: وابستگی برخی قطعات خودرو به خارج و قیمت 
تمام شده بالا به دلیلی وابستگی به ارز، از دیگر مشکلات 

در این حوزه است.
لزوم تکمیل زنجیره فولاد و توزیع عادلانه 

رزم حسینی با تاکید بر لزوم تکمیل زنجیره فولاد و توزیع 
عادلانه آن، یادآور شد:  این روزها گرانی فولاد به بسیاری 
صنایع آسیب جدی رسانده است؛  در این راستا طرحی 
آماده شده که با هماهنگی کمیسیون صنایع مجلس و با 

اتفاق نظر آن را اجرایی خواهیم کرد.
مورد  کشور  معادن  درصد  فقط 10   گفت:  تاکنون  وی 
اکتشاف قرار گرفته و به یک غربال گری در حوزه اکتشافی، 
همچنین توسعه اکتشافات و تکمیل مطالعات تفصیلی 
نیازمندیم تا استان های امیدبخش هر چه بیشتر مورد توجه 
قرار بگیرند.  وزیر پیشنهادی صنعت، معدن و تجارت، به 
فعال کردن معادن غیرفعال و همچنین معادن حبس شده 
)که چندین سال در دست برخی افراد باقی مانده و از طریق 
آن مجوزفروشی و رانت خواری می کنند(، همچنین تامین 
ماده اولیه پودر آلومینا مورد نیاز صنعت آلومینیوم سازی با 
توسعه اکتشافات در استان آذربایجان شرقی، به عنوان دیگر 
برنامه های رزم حسینی در حوزه  برنامه خود اشاره کرد. 
تجارتوی در ادامه، روان سازی تجارت، تهاتر کالایی با واردات 
کالاهای ضروری در مقابل صادرات، جلوگیری از واردات 
کالاهای غیرضروری، توسعه صادرات با همسایگان و فعال 
موافقت نامه  مانند  ترجیحی  تجاری  قراردادهای  کردن 
اوراسیا، به عنوان بخشی از برنامه های خود در حوزه تجارت 

عنوان کرد.
وزارت صنعت بنگاه سیاسی نیست

وزیر پیشنهادی صنعت تصریح کرد:  وزارت صنعت یک 
وزارتخانه تخصصی است نه یک بنگاه سیاسی، بنابراین 

به  آن  در  جناحی  و  سیاسی  بازی های  نمی دهیم  اجازه 
جریان بیفتد، همچنین تمرکز ما در این وزارتخانه بر مدیریت 
جهادی است و تلاش می کنیم با تدبیر و درایت و نه خط 
بازی و جناح بندی، امور را به پیش ببریم. وی همچنین، از 
برنامه ریزی برای حذف امضاهای طلایی در مجموعه وزارت 
صنعت، معدن و تجارت و حذف رانت های مرتبط خبر داد.

با بیان اینکه  وزیر پیشنهادی صنعت، معدن و تجارت 
و صادرات  واردات  انحصار در تجارت، صنعت،  شکستن 
در دستور کار قرار گرفته است، خاطرنشان کرد: مبارزه با 
فساد کار سختی است، اما برای حذف امضای طلایی که 
ریشه هرگونه رانت خواری است برنامه هایی دارم، البته برای 
مبارزه با هر نوع فساد باید تحمل تخریب را داشت زیرا گاهی 

پای آبرو نیز به میان می آید.
وی با اشاره به اینکه از همین امروز تخریب ها بر علیه 
فعالیت های من آغاز شده است، تاکید کرد: نمی توان 
بدون پرداخت هزینه های اینچنینی با رانت خواری و فساد 
مبارزه کرد و به همین دلیل است که به حمایت نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی نیاز دارم. رزم حسینی با بیان اینکه 
در این دوره انتصاب مدیران به صورت اتوبوسی نخواهد 
بود، تاکید کرد: افرادی برای مدیریت انتخاب می شوند که 

کارشناس و جوانان پاکدست بوده و  کار خود را بلد باشند.
وزیر پیشنهادی صنعت، معدن و تجارت با تاکید بر اینکه 
راز موفقیت وزارت صمت هماهنگی و وحدت رویه در کار 
است، اظهار داشت: مهم است که وزیر منتخب صنعت، 
کار  استاندار  مقام  در  دوره  یک  حداقل  تجارت  و  معدن 
کرده باشد تا راه های همکاری و همراهی با مجلس شورای 
اسلامی را تجربه کند و من در کارنامه خود در دو استان 

معدنی و صادراتی به مدت هفت سال استاندار بوده ام.
به گفته وی، برای پیشبرد اهداف وزارت صمت هماهنگی 
و انسجام بانک مرکزی، وزارت جهات کشاورزی وزارت امور 
با کمیسیون های مرتبط مجلس در  اقتصادی و دارایی 

اولویت است.
رزم حسینی با بیان اینکه اگر پول ها در بانک مرکزی به 
بازار جلوگیری می کند،  التهاب  از  درستی هدایت شود 
گفت: باور دارم تعامل با نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
با کار کارشناسی و استفاده از بخش خصوصی کار آمد و 

مشروع به نتایج مهمی منتج خواهد شد.

باید در استان ها تمرکز زدایی و تفویض اختیار صورت 
گیرد 

وزیر پیشنهادی صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه باید 
تاکید کرد:  برای وضعیت خودرو تصمیمی گرفته شود، 
برای حل مشکلات کمیسیون های مرتبط مجلس شورای 
اسلامی، کارشناسان و مدیران بخش خصوصی باید به وفاق 
برسیم زیرا با اختلاف نمی توانیم کارها را ادامه دهیم و یکی 
از نشانه های وزیر این است که قدرت هماهنگی داشته 

باشد.
استانداران باید اختیار عمل داشته باشند

رزم حسینی با تاکید بر اینکه باید در استان ها تمرکز زدایی 
و تفویض اختیار صورت گیرد، تصریح کرد: این موضوع 
در برنامه های توسعه پیش بینی شده است اما تاکنون 
عمل،   در  اما  شده،  می  داده  استاندار  به  ها  مسئولیت 

اختیاری به آنها واگذار نمی شود.
وی با بیان اینکه مجلس در راس امور است، خاطرنشان 
با  سالاری  مردم  و  دارد  رفیعی  جایگاه  نهاد  این  کرد: 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی تحقق پیدا می کند که 
با پشتیبانی و هم فکری در جنگ اقتصادی باید به کمک 

دولت بیاید زیرا ما همه خادم مردم هستیم.
وی با بیان اینکه معیشت مردم چالش جمهوری اسلامی 
است، اظهار داشت: رفع قوانین مزاحم موجب می شود 
فضای کسب و کار مردم بهبود پیدا کند زیرا یک مورد از 
میان 11 شاخصه رشد اقتصادی مربوط به تجارت فرامرزی 
است و بقیه آنها داخلی است که رفع برخی مقررات می 

تواند به ارتقای آن کمک کرد.
نمایندگان مجلس شورای اسلامی با 1۷۵ رای موافق، 80 
رای مخالف و 9 رای ممتنع از مجموع ۲۶۴ نماینده حاضر 
به »علیرضا رزم حسینی« گزینه پیشنهادی وزارت صنعت، 
معدن و تجارت رای اعتماد دادند.نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی در جلسه علنی روز سه شنبه با 1۷۵ رای موافق به 
»علیرضا رزم  حسینی« گزینه پیشنهادی دولت برای تصدی 
مسئولیت وزارت صنعت، معدن و تجارت رای اعتماد دادند.
گزینه  و  سرپرست  خیابانی  مدرس  حسین  این  از  پیش 
پیشنهادی ریاست جمهوری برای وزارت صنعت معدن و 
تجارت بود که مجلس شورای اسلامی در ۲۲ مردادماه 99 

به او رای اعتماد نداد.

 وزیر جدید صنعت، معدن و تجارت:

تامین کالاهای اساسی و ضروری مردم، در اولویت است 
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و  اینجا طی کردیم  تا  را  راه سختی  تیم فوتبال پرسپولیس گفت:   سرمربی 
راحت جایگاهمان را از دست نخواهیم داد. هیچ وقت بازیکنانم از پیروزی خسته 

نمی شوند.
پاختاکور  برابر  تیمش  دیدار  از  پیش  خبری  نشست  در  گل محمدی  یحیی 
ازبکستان با اشاره به این مسابقه، اظهار داشت: پیش از هر چیز برای سرمربی 
تیم فوتبال پاختاکور آرزوی سلامتی دارم امیدوارم او هر چه زودتر بیماری کرونا را 
پشت سر بگذارد. امشب سالگرد هادی نوروزی کاپیتان فقید تیم است. بازیکنان 

پرسپولیس بعد از فوت او انگیزه زیادی گرفتند و امیدوارم روح او شاد باشد.
وی افزود: بازی فردا مسابقه حساسی است. با سختی زیادی به این مرحله 
رسیدیم و راضی نیستیم راحت جایگاهمان را از دست دهیم. از گروه سختی به 

عنوان تیم صدر نشین بالا آمدیم و السد را که یکی از بهترین تیم های این دوره از 
مسابقات بود را حذف کردیم. انرژی زیادی مصرف کردیم تا به اینجا برسیم. انگیزه 
های ما برای این مسابقه چند برابر شده و از نظر روحی و روانی آماده بازی هستیم.
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس اضافه کرد:  برابر تیمی بازی داریم که یک روز 
بیشتر استراحت کرده و آمادگی بهتری برای این مسابقه دارد. آنها فوتبال ماشینی 
ارائه می دهند که این کار را سخت کرده است. باید خیلی خوب مبارزه کنیم و 

بجنگیم تا از این مرحله هم عبور کنیم.
وی گفت: فوتبال بالا و پایین زیاد دارد. ممکن است گل بزنیم و یا شاید هم گل 
بخوریم. پیش از این تجربه گل خوردن را داشتیم. در لیگ ایران 10 نفره شدیم و 
۲ گل هم از حریف عقب افتادیم اما با ۳ گل به حریف زدیم.بازیکنانم به سطحی 

رسیدند که هر نتیجه ای را می توانند جبران کنند. شاید تجربه این را در لیگ 
قهرمانان نداشته باشیم اما بازیکنانم این را ثابت کردند. باید از نظر ذهنی آمادگی 

هر اتفاقی را داشته باشیم تا برای جبران آن حاضر باشیم و نتیجه را بازگردانیم.
گل محمدی تاکید کرد: مسائل فیزیکی و خستگی بخشی از فوتبال است اما 
مسائل روحی روانی و انگیزشی بخش مهمی است که ما از این نظر شرایط خوبی 
داریم. اینکه نتایج اخیر تیم ها بخواهد در بازی فردا تاثیرگذار باشد، کاملا اشتباه 
است اما به معنای واقعی یک تیم هستیم و با یکدیگر می توانیم نتایج خوبی بگیریم 
و حرف های زیادی برای گفتن داشته باشیم. هیچ وقت از برد خسته نمی شویم چرا 
که انگیزه ما متفاوت است و دعای ۴۵ میلیون هوادار پشت ما است و انرژی زیادی 

به ما می دهد. امیدوارم بتوانیم آنها را شاد کنیم و در نهایت نتیجه خوبی بگیریم.
عالیشاه: با جان و دل برای رسیدن به فینال می جنگیم

 هافبک تیم فوتبال پرسپولیس  نیز در این نشست خبری گفت: امیدوارم با دعای 
خیر مردم،  روز چهارشنبه  به عنوان پیروز از میدان خارج شویم و  یکشنبه از قطر 

به تهران برگردیم.
امید عالیشاه اظهار داشت: ابتدا فرا رسیدن سالگرد فوت هادی نوروزی، کاپیتان 
سابق پرسپولیس را تسلیت عرض می کنم. امیدوارم روحش شاد باشد و بتوانیم 

خوشحالش کنیم.
وی در ادامه راجع به بازی برابر نماینده ازبکستان و تاثیر هواداران پرسپولیس 
خاطرنشان کرد: شکی نیست که بازی سختی پیش رو داریم اما وجه تمایز ما با 
سایر تیم ها، هوادارانمان هستند. انرژی مثبتی که از هوادارنمان می گیریم همیشه 
برای ما خوب بوده است و شک نکنید که تاثیر دارد. امیدوارم اتفاقات خوبی برای ما 

در بازی با پاختاکور رخ بدهد و نهایتا بتوانیم به فینال آسیا برسیم.
کاپیتان دوم پرسپولیس در پایان راجع به دلیل موفقیت این تیم در سالیان اخیر 
اذعان داشت: مهترین عاملی که در چند سال اخیر باعث شده خوب نتیجه بگیریم 
این است که بچه ها می دانند برای چه تیمی بازی می کنند و غرور آنها را نگرفته 
است. در هر بازی با توجه به انرژی مثبت هواداران، تلاش مضاعف می شود. در 
اینکه پاختاکور تیم خوبی است شکی وجود ندارد اما با توجه به اینکه ما تجربه 
فینالیست شدن در آسیا را داریم با جان و دل می جنگیم و مطئن باشید که این 
اتفاق رخ می دهد. انشالله امیدوارم با دعای خیر مردم فردا به عنوان پیروز از میدان 

خارج شویم و  یکشنبه از قطر به تهران برگردیم.
لیگ  نهایی  یک چهارم  مرحله  در  چهارشنبه  امروز  پرسپولیس   فوتبال  تیم   

قهرمانان آسیا به مصاف پاختاکور ازبکستان می رود.

گل محمدی: راحت کنار نمی کشیم

بازیکنانم از بُردن خسته نمی شوند واکنش استراماچونی به صحبت های سعادتمند:

 دروغ ها را تمام کنید 
هیچ وقت خواستار بازگشتم نبودید

 سرمربی اسبق استقلال در واکنش به صحبت های روز گذشته مدیرعامل این 
باشگاه، گفت: دروغ ها را تمام کنید چرا که همه خسته شده اند. شما هیچ وقت 

خواستار بازگشتم نبودید.
دوشنبه شب گذشته احمد سعادتمند در گفت وگویی جنجالی مدعی شد که 
استقلال با ارقام زیادی برای بازگشت استراماچونی تلاش کرد اما او پیشنهاد مجدد 
حضور در این تیم را نپذیرفت. سعادتمند در بخش دیگری از صحبت هایش عنوان 

کرد که محبوبیت استراماچونی باعث شده تا قیمت او بالا برود. 
با این حال، صحبت های مدیرعامل استقلال با واکنش تند آندره آ استراماچونی 

سرمربی اسبق آبی پوشان همراه بود.
او با انتشار پیامی در فضای مجازی اعلام کرد که مدیران استقلال دروغ گو 

هستند و اقدامی برای بازگشت او انجام ندادند.
استراماچونی در این پیام و به زبان فارسی نوشت: »اگر ممکن است پرس وجو 
کنید که چه کسی چگونه کجا و کی به من پیشنهاد 800 هزار یورو به علاوه یک 
میلیون و دویست هزار یورو قرارداد جدید را داد؟ کدام انسان عاقلی این پیشنهاد را 

رد می کند در حالی که من با مبلغ بسیار کمتر به ایران آمدم.
چطور ممکن است که من از این پیشنهاد خبر نداشتم؟ شاید از فدراسیون اجازه 
ندارند که من را برگردانند که به این موضوع احترام می گذارم. شاید کسی دوست 
ندارد که سرمربی تنها تصمیم گیرنده در مورد جذب بازیکنان باشد که من به آن 
احترام می گذارم. شای یک مربی دیگر را به من ترجیح می دهند که باز هم به آن 

احترام می گذارم. شاید به طور کلی اصلا نمی خواهند برگردم.
هرگز  شده اند.  خسته  هم  استقلال  طرفداران  کنید.  تمام  را  دروغ ها  ولی 
پیشنهادی را رد نکردم چرا که اصلا از سمت باشگاه به من پیشنهادی ارائه نشد. 
آنها فقط نشان دادند که می خواهند بازگردم، در حالی که هیچ وقت خواستار 

برگشتم نبودند.
 ممکن است لطفا بپرسید آن فرد واسطه که باشگاه در ماه جولای برای مذاکره 
معرفی کرد الان کجاست؟ چرا ناپدید شد؟ مذاکرات را وقتی که فهمید غیر واقعی 
است به طور کل رها کرد. و اینکه چرا باشگاه پس از فینال جام حذفی نامم را اعلام 
کرد و در مورد مذاکرات با من صحبت کردند اما هیچ کس از باشگاه حتی از مربی 
آینده و مورد نظرشان در مورد بازیکنان و برنامه تیم چیزی نپرسید و با بازیکنان 

قدیمی تمدید کرد و بازیکن های جدید را بدون هیچ مشورتی به خدمت گرفت.
همه چیز غیر واقعی بود مثل اعدادی که روز گذشته در مورد صحبت شد. 
تمام هدفشان همین بود که فقط به مردم نشان دهند که تمام تلاششان را برای 
برگردادند استراماچونی انجام دادند. ولی در واقع هیچ اقدام محکم و جدی در این 

۲ ماه اتفاق نیفتاد و فقط حرف بود.
دیگر این حرف ها را تمام کنید و لطفا در حال حاضر با من یا بدون من فقط برای 

ساختن یک تیم فوق العاده و تلاش برای قهرمانی تمرکز کنید.«

فدراسیون جهانی کاراته اعلام کرد:

مبارزه مهدیزاده با داگلاس یکی از 
۶رقابت برترجهان 

فدراسیون جهانی کاراته مبارزه امیر مهدی زاده قهرمان کاراته اهل قم و بروس 
داگلاس از برزیل در فینال وزن ۶0- کیلوگرم قهرمانی جهان سال ۲01۲ را بعنوان 

یکی از۶ رقابت برتر ده سال اخیر معرفی کرد.
فدراسیون جهانی با هدف مروری بر برترین رقابت های جهان در یک دهه گذشته 
باز نشر رقابت های برگزیده را از پیکارهای جهانی سال ۲010 آغاز کرده است، در 
دومین دوره رقابت های جهانی یک دهه اخیر که به میزبانی فرانسه در سال ۲01۲ 
برگزار شد، مبارزه امیر مهدی زاده قهرمان ایران و بروس داگلاس از برزیل در فینال 

وزن ۶0- کیلوگرم را به عنوان یکی از ۶ رقابت برتر معرفی کرد.
امیر مهدیزاده با اشاره به اینکه انتخاب مبارزه وی به عنوان یکی از بهترین 
مبارزات در 10 سال اخیر کاراته جهان، بار دیگر قدرت کاراته ایران در جهان به 
اثبات کرد، گفت: مسابقات جهانی سال ۲01۲ نخستین تجربه من در مسابقات 
جهانی کاراته بود و به لطف خدا، راهنمایی مربیان و تلاش، توانستم عنوان 

قهرمانی را در این رقابت ها را به کسب کنم.
عضو تیم ملی کاراته با بیان اینکه با بیان اینکه در این مسابقات به مصاف حریفی 
از برزیل رفتم که در آن زمان دارنده یک طلا و یک برنز جهانی بود و برای دفاع از 
مقام اول خودش به این مسابقه آمده بود، یادآور شد: خوشبختانه مبارزه خوبی در 

دیدار پایانی داشتم و به مدال با ارزش طلا دست یافتم و توانستم تاریخ ساز شوم.
وی در مسابقات مختلف برابر رقبای سرسختی قرار گرفتم، افزود: برابر اعلام 
فدراسیون جهانی 18 مهرماه مسابقه اش زیر نظر کارشناسان فدراسیون جهانی 

آنالیز می شود و فیلم آن در سایت فدراسیون جهانی قرار می گیرد.
مهدیزاده با اشاره به اینکه این روزها تمام تلاش خود را برای کسب آمادگی و 
حضور روی تاتامی انتخابی المپیک با آمادگی کامل انجا م می دهد، گفت: خیلی 
امیدوارم که در مرحله نهایی رقابت های انتخابی سهمیه المپیک را کسب کنم و در 

توکیو نیز خوش رنگ ترین مدال را برای ورزش ایران به ارمغان آورم.

پیشکسوت باشگاه پرسپولیس :
پرسپولیس پاختاکور را ببرد فینالیست می شود

پیشکسوت باشگاه پرسپولیس با اشاره به صعود این تیم به مرحله یک چهارم 
نهایی لیگ قهرمانان آسیا و تقابل با نماینده ازبکستان در این مرحله، گفت: به 

نظرم پرسپولیس بدشانس بود که به پاختاکور خورد.
اسماعیل حلالی درباره پیروزی یک بر صفر پرسپولیس مقابل السد قطر و صعود 
این تیم به یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان آسیا گفت: برد پرسپولیس ناشی از 
تمرکز ذهنی بالای آنها بود. پرسپولیس اشتباهات فردی کمی داشت و با تکیه 
بر توانمندی بازیکنان خود توانست مدیریت لازم را در روند بازی داشته باشد و به 
موفقیت برسد. پیشکسوت پرسپولیس راجع به تاکتیک های منجر به صعود این 
تیم افزود: پرسپولیس هر زمان صاحب توپ شد بازی رو به جلو داشت. وقتی 
هم توپ در اختیار السد قطر قرار می گرفت آرایش دفاعی تیمی در تاکتیک های 
پرسپولیس به خوبی انجام می شد. وی یادآور شد: مدت ها بود بازدهی به این 
شکل از جانب اکثر بازیکنان پرسپولیس شاهد نبودیم. همین باعث شد تا السد 
قطر موقعیت گلزنی نداشته باشد. بازیکنان پرسپولیس آمادگی جسمانی بالایی 

هم دارند و می توانند با وجود فشار بازی ها نمایش ایده آل داشته باشند.
حلالی در خصوص تعویض های پرسپولیس در جریان این دیدار گفت: دیدگاه 
کادر فنی در این باره خوب بود. این موضوع نشان می دهد یحیی گل محمدی 
نیز به پختگی لازم رسیده است. تعویض های پرسپولیس به موقع باعث پوشش 
نقاط ضعف این تیم شد. در مجموع هرچقدر فشار ذهنی روی بازیکنان کمتر 
باشد پرسپولیس راحت تر بازی می کند. پیشکسوت پرسپولیس راجع به قرعه 
این تیم در یک چهارم نهایی برای بازی با پاختاکور ازبکستان خاطرنشان کرد: 
آنها حریف سرسختی هستند. من فکر می کنم پرسپولیس بدشانسی آورد که به 
این تیم خورد. پاختاکور قدرتمند بازی می کند و بازی فیزیکی آنها به ضرر فوتبال 
ایران است. آنها از نمایندگان فوتبال عربستان قوی تر هستند. من فکر می کنم اگر 

پرسپولیس بتواند این تیم را شکست دهد به فینال لیگ قهرمانان خواهد رسید.

 

 معاون توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش و جوانان، گفت: در حوزه تیم های ملی ممنوعیتی برای مربیان 
خارجی نداریم اما با شرایط اقتصادی موجود جز در موارد نادر این امکان وجود ندارد مگر اینکه از قبل تامین منابع شده باشد.
مهدی علی نژاد، در حاشیه مجمع شمشیربازی، در جمع خبرنگاران اظهار داشت: سال قبل مجمع فدراسیون به دلیل 
همزمانی با شیوع ویروس کرونا برگزار نشد و روز)سه شنبه( مجمع سال 9۷ و سال 98 باهم برگزار شد. در بحث های مالی، 

انضباط خوبی وجود داشت و فدراسیون شمشیربازی از معدود فدراسیون هایی بود که هیچ بدهی نداشت.
وی درباره دادن مجوز به برخی رشته ها برای انجام تمرینات و مسابقات گفت: پروتکل های سختی را دیدیم و با رعایت 
آنها مشکلی نیست. وزارت ورزش، فدراسیون پزشکی ورزشی و ستاد مبارزه با کرونا در ورزش با هماهنگی وزارت وررش 
پروتکل های سختگیرانه ای را تدوین و ابلاغ کردند. تعداد ورزشکاران و رشته ها محدود است و زمان زیادی باقی نمانده و 

تقویم های فدراسیون جهانی از اوایل ۲0۲1 نشان می دهد باید اردوها آغاز شود.
معاون توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش و جوانان درباره انتخابات فدراسیون هایی که با سرپرست اداره 
می شوند خاطرنشان کرد: اولین انتخابات ۲0 مهر ماه و مربوط به فدراسیون دوومیدانی است که برگزار خواهد شد. در سایر 
فدراسیون ها ثبت نام ها انجام شده و در مرحله تایید صلاحیت است. هر وقت تاییدها برسد انتخابات برگزار خواهد شد. در 

ضمن ثبت نام نجات غریق هم تا آخر هفته انجام می شود.
وی درباره اعزام شدن حمیده عباسعلی به کشور آلمان بیان داشت: اصل سفر با کمیته المپیک هماهنگ شده و به 
سیدحسن طباطبایی رئیس فدراسیون کاراته گفتم باید در فدراسیون پزشکی  ورزشی این موضوع مطرح شود و کمیسیون 

مربوطه باید بررسی های لازم را انجام دهد و بعد از تایید این کمیسیون اقدامات را انجام می دهیم.
معاون توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش و جوانان درباره محدودیت در جذب و استخدام مربی خارجی با توجه 
به قیمت ارز و محدودیت های موجود تصریح کرد: در حوزه تیم های ملی ممنوعیتی برای مربیان خارجی نداریم اما با شرایط 
اقتصادی موجود جز در موارد نادر این امکان وجود ندارد مگر اینکه از قبل تامین منابع شده باشد. در والیبال هم از قبل این 

کار انجام شده و کمیته مربیان خارجی در وزارت ورزش هم از نظر حقوقی و تامین اعتبار بررسی و مجوز را صادر می کند.

 سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی، گفت: امیدوارم مردم با کشتی آشتی کنند و از تماشای لیگ برتر لذت ببرند.
»محمد بنا« دیروز با حضور در سالن 1۲ هزار نفری آزادی بر دور رفت لیگ فرنگی نظارت داشت، اعلام کرد: شروع 
دوباره لیگ کشتی بعد از وقفه طولانی، باعث خوشحالی است. مهم همین است که کشتی شروع شد و امیدوارم به 
سلامتی و خوشی و بدون مشکل مسابقات تمام شود. وی با اشاره به وضعیت گروه الف لیگ فرنگی تصریح کرد: این گروه 
گروه آسان تری است و مسابقات گروه ب فشرده تر خواهد بود و رقابت بیشتری بین مدعیان وجود دارد. امیدوارم مردم 
کشتی را ببینند و با کشتی آشتی کنند. بنا در مورد وضعیت جسمانی کشتی گیران حاضر در لیگ، گفت: در مجموع 
شرایط بدنی بچه ها نشان از این دارد که آماده سازی بدنی آن ها به خاطر محدودیت هایی که وجود داشت، به آن شکلی که 
باید خوب نبوده ولی خوشحالم که »رامین طاهری«، »امین کاویانی نژاد« و »پویا ناصرپور« را روی تشک دیدم.  سرمربی 
تیم ملی فرنگی در مورد آمادگی ملی پوشان، تاکید کرد: البته تعدادی از بچه های ملی پوش ما مثل »پویا ناصرپور« و »امین 
کاویانی نژاد« بودند و هرچند تغییر وزن دادند اما شرایط بهتری نسبت به بقیه دارند و با زمانی که در اختیار داریم اگر 
مسابقات جهانی برگزار شود به یک شکل و اگر گزینشی المپیک را در پیش داشته باشیم، به یک صورت دیگر باید به فکر 
آماده سازی تیم باشیم. برای المپیک هم نزدیک به ۲90 روز دیگر فرصت داریم که به حد ایده آلی که می خواهیم، برسیم. 
به هر شکل امیدوارم مردم کشتی ها را ببینند و لذت ببرند و کشتی گیران نیز جذاب و خوب کشتی بگیرند. همچنین 
»رامین طاهری« که تیم فولاداکسین خوزستان را همراهی می کند و صبح امروز موفق شد فردین سالاری از تیم هیات 
کشتی سیرجان را شکست دهد، گفت: تیم ما در نخستین گام موفق شد حریف را با حساب 10 بر صفر شکست دهد. 
وی ادامه داد: از فدراسیون ممنونم که با همکاری وزارت بهداشت توانسته مسابقات را خوب برگزار کنند. همه دارند نکات 
بهداشتی و پروتکل ها را رعایت می کنند و امیدوارم این شرایط برای مراحل بعدی هم ادامه داشته باشد. عضو تیم ملی 
در مسابقات جهانی نورسلطان در مورد وضعیت خودش تصریح کرد: بعد از دوری هشت ماهه از تمرین خوب و مسابقه، 
کشتی گرفتن کمی سخت است. البته ما یکی دو اردو با فولاد اکسین داشتیم و تمرین خوبی انجام دادیم. امیدوارم در 

دور برگشت بهتر و بیشتر تمرین کنیم و آماده تر باشیم.

علی نژاد معاون وزارت ورزش و جوانان:

 در حوزه ملی محدودیتی برای جذب مربی خارجی نداریم
محمدبنا:

 امیدوارم مردم با کشتی آشتی کنند

 پیشکسوت استقلال گفت: با دستمزدها و قیمت هایی که در این فوتبال وجود 
دارد، اگر من الان بازی می کردم باید ۳0 میلیارد تومان می گرفتم.

»علیرضا واحدی نیکبخت« در گفتگویی درباره افزایش دستمزد بازیکنان و مربیان 
فوتبال حرفهای جالبی را مطرح کرد. او اعتقاد دارد یکی از دلایل اصلی افزایش رقم 
قراردادهای فوتبالیست های ایرانی قانون منع استفاده از مربیان و بازیکنان خارجی 

است که بدون نظر کارشناسی به تصویب رسیده است.
مشروح این گفت و گو را در زیر می خوانیم.

به نظرت چرا مبلغ قراردادهای بازیکنان و مربیان این مقدار افزایش پیدا 
کرده است؟

این پرسش را از مسوولان فدراسیون فوتبال و هیات رییسه فدراسیون فوتبال باید 
بپرسید.

منظورت قانون منع  استفاده مربیان و بازیکنان خارجی است؟
دقیقا.

این قانون چقدر در افزایش دستمزدی که از آن حرف می زنیم تاثیر داشته 
است؟

خیلی زیاد! متاسفانه این قانون بدون کارشناسی تصویب شده است و قیمت  
بازیکنان و مربیان را به طرز قابل ملاحظه ای افزایش داده است. وقتی چنین قانونی 
مصوب می شود و شما نمی توانید از بازیکنان خارجی استفاده کنید قیمت ها سر 

به آسمان می رود.
نمی شود جلوی این افزایش قیمت را گرفت؟

چه کسی باید بگیرد؟
مدیران فوتبالی؟

این فوتبال ما تعداد بسیار بسیار  از کدام مدیران فوتبالی حرف می زنیم، در 

محدودی مدیران فوتبالی داریم که بر اساس ضابطه انتخاب شده باشند.  این ها 
خودشان در این اتفاقات سهیم هستند. من از شما یک پرسش دارم.

چه پرسشی؟
این مدیران فوتبال را می شناسند، دلشان برای فوتبال می سوزد و آیا آمده اند کاری 

ماندگار انجام دهند یا فقط دنبال شهرت و چند تا عکس یادگاری هستند؟
خودشان باید جواب این پرسش را بدهند.

»احمد سعادتمند« مدیر فوتبالی است که استقلال را به این روز انداخت. او با 
رفتار خود باعث شد جام حذفی از دست استقلال بپرد و هواداران از گرفتن یک 
جام قهرمانی در این فصل محروم شوند. او با حاشیه هایی که برای استقلال ایجاد 
کرد تمرکز آبی پوشان را در آستانه دیدار با تراکتور گرفت و بعد نیز با ادعای بازگشت 

استراماچونی احساسات هواداران را به بازی گرفت.
یعنی تمام حرف هایی که درباره بازگشت مرد ایتالیایی بر زبان می آورد 

دروغ بود؟
او می دانست این اتفاق هرگز نخواهد افتاد و استراماچونی را نمی تواند به ایران 
بیاورد اما دنبال نمایش تبلیغاتی بود. همه این ها نمایش بود تا فرهاد مجیدی را 
از استقلال دور کند. کدام مدیری در آستانه فینال جام حذفی اردوی تیمش را به 
می ریزد. استقلال در نیمه اول بازی با تراکتور تیمی بود که انگار در زمین حضور 
نداشت و سه گل دریافت کرد. اگر آن اتفاقات رخ نمی داد آبی ها الان یک جام 

داشتند.
این را فراموش کنیم، بازیکنان ایرانی لیاقت دریافت ۱۰ میلیارد تومان را 

دارند؟
من کسی هستم که می گویم فوتبالیست هر پولی را بگیرد لیاقت آن را دارد اما این 
پول باید بر اساس چارچوب خاص باشد. باید بر مبنای تاثیرگذاری بازیکنان باشد نه 

اینکه برخی دلالان قیمت ها را مشخص کنند.
دلالان در این چرخه چقدر نقش دارند؟

الان فوتبال ما دست 10 دلال افتاده است که هر کاری دلشان می خواهد انجام 
می دهند و هیچکس نیست جلوی آنها را بگیرد. این دلالان با برخی مدیران ارتباط 
گرفته و به اهداف خود می رسند. فوتبال ما جولانگاه افرادی شده است که اهداف 

خوبی ندارند.
اگر علی رضا واحدی نیکبخت در این فوتبال حضور داشت چقدر قیمت داشت؟

با این قیمت هایی که در این فوتبال وجود دارد اگر من الان بازی می کردم باید ۳0 
میلیارد تومان می گرفتم.

فعلا قصد مربیگری نداری؟
قصد دارم اما حاضر نیستم مثل بعضی ها تحت هر شرایطی کار کنم. من برای 

خودم اصولی دارم که به آن پایبند هستم.

علیرضا نیکبخت: 
اگر امروزبازی می کردم باید ۳۰ میلیارد می گرفتم

تیم لیگ برتری فوتسال استان قم با نام جدید فردوس در 
مسابقات بیست و دومین دوره لیگ برتر فوتسال باشگاه های 

کشور به مصاف حریفان می رود.
برپایه این گزارش، ، فوتسال قم در ٢١ دوره قبلی مسابقات 
لیگ برتر فوتسال باشگاه های ایران نام های متفاوتی از جمله 
آتلیه طهران،  ارم کیش، کیش ایر، صبا، ماهان تندیس،  فراز، 
یاسین پیشرو و سوهان محمد سیما را تجربه کرده و حالا با نام 

جدید مجتمع فردوس به مصاف رقبا خواهد رفت.
در حالی که قمی ها در دو دوره قبلی مسابقات لیگ برتر 
فوتسال ایران شاهد حضور تیم سوهان محمد سیما قم در 
لیگ برتر بودند، این تیم در مسابقات فصل ١٣99 لیگ برتر 
با نام مجتمع تجاری فردوس رو در روی حریفان قرار می گیرد 
تا از اعتبار فوتسال قم در بالاترین سطح رقابت های باشگاهی 

ایران دفاع کند.
تصمیم گیری راجع به تغییر نام نماینده فوتسال قم از سوهان 

محمد سیما به مجتمع تجاری فردوس در جلسه هیات مدیره 
با نام مجتمع تجاری  شرکت تعاونی مسکن طلاب رزمنده 

مسکونی فردوس انجام و مقرر شد این شرکت به مدت دو فصل 
حامی نماینده فوتسال قم در لیگ برتر کشور باشد.

پس از این جلسه قرارداد همکاری طرفین با حضور رسول 
قلی زاده مالک تیم لیگ برتری فوتسال قم به امضاء رسید و تا 
در فاصله حدود سه هفته به شروع فصل جدید مسابقات لیگ 
برتر فوتسال باشگاه های کشور سرانجام تکلیف نماینده استان 
قم مشخص شده و این تیم در دو فصل متوالی با نام فردوس 
در مسابقات حضور یابد. بر اساس برنامه ریزی صورت گرفته از 
سوی کمیته فوتسال ایران، قرار است دیدارهای فصل ١٣99 
لیگ برتر فوتسال ایران با حضور ١4 تیم از اول آبان ماه آغاز 
شود، اما به دلیل شیوع ویروس کرونا و همچنین در پیش بودن 
بازی های تیم ملی در جام ملت های آسیا، این لیگ در دو گروه 

برگزار می شود و از هر گروه سه تیم به مرحله پلی آف می روند.
تیم لیگ برتری فوتسال قم که قرار است با نام جدید فردوس 
فوتسال  لیگ  سازمان  برنامه  طبق  یابد،  حضور  لیگ  در 
نخستین مسابقه خود را اول آبان ماه برابر تیم تازه راه یافته به 

لیگ برتر یعنی کراپ الوند برگزار می کند.

»فردوس« نماینده قم در لیگ برتر فوتسال شد
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میدان بی رقیب؛ شمشیر دولبه اصولگرایان

اصولگرایان رقیب نمی خواهند؟
رقابت درون گروهی اصولگرایان به همان اندازه که می تواند تکرار کننده 
اسفند 98 در خرداد 1۴00 باشد به همان میزان هم می تواند آتش زیرخاکستر 

اختلافات درون گروهی میان راستی ها را شعله ور کند. 
و  است  گروهی  درون  آینده  »انتخابات  ایرنا،  سیاسی  خبرنگار  گزارش  به 
نامزدهای اصلاح طلبان اقبالی جهت پیروزی ندارند«، این جملات را حسین 
الله کرم دبیرکل سابق انصارالله و از چهره های شاخص اصولگرا مطرح کرده 
است و گرچه بیست روز از زمان انتشار این سخنان می گذرد اما واکنش ها به ویژه 
از سوی اصلاح طلبان ادامه دارد.  در تازه ترین این واکنش ها »آذر منصوری«  
قائم مقام حزب اتحاد ملت در گفت و گویی به این دیدگاه الله کرم انتقاد کرده 
و گفته است: »این حرف جدیدی از طرف ایشان نیست. متاسفانه برای این 
طیف مشارکت حداکثری مردم در انتخابات هیچ ضرورتی ندارد. اگر کاندیداها 
محدود به اصولگرایان میانه رو و تندرو باشند و مشارکت مانند انتخابات 98 باشد 

علی القاعده تندروها پیروز این رقابت خواهند بود.«
اگر فرض را بر این بگذاریم که تفکر رقابت درون گروهی میان اصولگرایان وجود 
دارد، باید درباره دلایل، تبعات و پیامدها و نیز تاکتیک های موفقیت این ایده 
هم سخن گفته شده و مورد بررسی قرار گیرد. خالی شدن میدان رقابت های 
انتخاباتی از رقیب گرچه در نگاه نخست می تواند نویدبخش پیروزی دیگری از 
جنس انتخابات مجلس برای اصولگرایان باشد اما می تواند سرآغاز اختلافات 

میان آن ها از یک سو و دلسردی مردم از صندوق های رای از سوی دیگر باشد.
هراس از رقیب؛ دلیل رویگردانی از انتخابات پرشور؟ 

اصولگرایان پس از دهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری که با حاشیه ها و 
جنجال های بسیاری همراه بود، تا یازدهمین دوره انتخابات مجلس یعنی در 
حدود یک دهه نتوانستند به صدر فهرست انتخاب و اعتماد مردم دست یابند. در 
بهار 9۲ و 9۶ ریاست جمهوری و  شورای شهر و در زمستان 9۴ مجلس شورای 
اسلامی و حتی مجلس خبرگان رهبری را به رقیب اصولگرای خود باختند. 
تکرار این داستان نوعی هراس سیاسی را در اردوگاه راست ها به وجود آورده 
است که ترجیح می دهند دیگر چنین رقابتی را تجربه نکنند. همانگونه که در 
انتخابات مجلس یازدهم تا حدودی به خواسته خود رسیدند و اصلاح طلبان 
هم چندان موثر در این رقابت ها حضور نیافتند و میدان به طیف های مختلف 
اصولگرا واگذار شد و نتیجه هم رضایت بخش بود. به نظر می رسد این بار هم 
چنین شرایطی می تواند برای آن ها جذاب و آرام بخش باشد. اصولگرایان در 
تریبون های خود، مدام اصلاح طلبان را رقیب از پیش باخته ای می دانند که 
مردم از آن ها رویگردان هستند که حتی اگر با لشکری از کاندیداها هم در میدان 
رقابت حضور یابند بازهم بازنده هستند، با این همه اما احتمالا در گعدههای 
سیاسی پنهان، آن ها نیز معتقدند در صورت تایید صلاحیت نامزدهای شاخص 
اصلاح طلب، شانس آنها در رقابت به شدت کاهش خواهد یافت. بنابراین از 
هم اکنون به رقیب هشدار باخت داده و یادآور می شوند که رقابت درون گروهی 

است.
تبعات خالی بودن میدان از رقیب

مهم ترین و البته عمیق ترین پیامد رقابت درون گروهی اصولگرایان ناامیدی 
مردم از صندوق های رای خواهد بود. واقعیت غیرقابل انکار دستکم تا سه 
سال پیش، وجود بدنه گسترده حامی اصلاح طلبان در کشور بود. گروه هایی 
که این روزها گرچه به دلایل متعدد درباره شرکت در انتخابات ابهامات زیادی 
دارند اما رای آن ها در سبد جریان اصلاحات تعریف می شود. در صورتی که حق 
انتخاب از آنها در انتخابات آینده به هر دلیلی سلب شود؛ دیگر پای صندوق رای 
حاضر نخواهند بود و از این رویکرد شاید عده ای از نامزدها ابراز رضایت کنند 
اما دلسوزان کشور بیش از گذشته نگران شرایط خواهند شد. انتخابات ریاست 
جمهوری عرصه رقابت میان جریان های سیاسی از اصلاح طلب و اصولگرا تا 
اعتدالیون و دیگر طیف هاست و مردم داور این رقابت، اگر هر یک از  قطعات این 
پازل در مکان خاص خود قرار نگیرد نمی توان تصویری درست از مردم سالاری 

ارائه داد.
اما این تمام تبعات درون گروهی شدن انتخابات میان اصولگرایان نیست و 
تجربه نشان داده است که چنین شرایطی، بیش از آنکه گرهی از کار این جریان 
باز کند؛ به سبب افزایش اختلافات و سهم خواهی ها، بر مشکلات آن ها اضافه 
نیز کرده است. نمونه مشخص آن انتخابات مجلس یازدهم بود که با وجود ماه ها 
تلاش برای اتحاد و چیدن انواع سازوکارهایی مثل جمنا و شانا، بازهم نامه های 

سرگشاده و انتقادات پیدا و پنهان طیف ها غوغا می کرد.
اگر اصلاح طلبان در انتخابات ریاست جمهوری آینده استراتژی کنار ایستادن 
و تماشا کردن در پیش بگیرند، استراتژی انتخاباتی جبهه پایداری و بهاریون، 
نواصولگرایان و سنتی ها، مستقلین و معتدلین فرسنگ ها با یکدیگر تفاوت 
خواهد داشت و برای نزدیک سازی این فاصله حتی اگر ریش سفیدی های 
خاص خارج از محافل سیاسی هم صورت گیرد، بازهم فرآیند دشواری خواهد 
بود. با چنین توصیفاتی رقابت درون گروهی نه تنها برای اصولگرایان کاری از 

پیش نخواهد برد بلکه بر دشواری های آنان در رقابت هم خواهد افزود.  
کابینه جنگ و رییس جمهور نظامی کارساز است؟ 

حضور نظامیان در انتخابات، گمانه ای قوی به ویژه در ماه های گذشته است 
که از سوی تحلیل گران و رسانه های هر دو جریان سیاسی هم مورد ارزیابی و 
پیامدسنجی قرار می گیرد. با این وجود اما به نظر می رسد این فرمول تازه بیشتر 
مورد استقبال و تمایل اصولگرایان است و شاید یکی از راه های احتمالی پایان 
دادن به اختلافات در رقابت های درون گروهی. »محسن رفیقدوست« از فعالان 
این جریان سیاسی درباره امکان و احتمال پیروزی فردی نظامی در انتخابات 
1۴00 گفته است: »شاید اگر یک نظامی بیاید و با قدرت بتواند به مرکب عنان 
گسیخته سرکش افسار بزند بتواند مردم را از این وضع نجات دهد.« در روزهای 
توییتی  در  اصولگرای مجلس  نماینده  نیاسر«  »مالک شریعتی  گذشته هم 
نوشت: »امروز  جنگ اقتصادی به مراتب پیچیده تر از جنگ نظامی ۴0 سال قبل 
است. خون و آتش و گلوله ندارد اما خون جگر، آتشفشان و ترکش بسیار. خانه ای 
ویران نمی کند اما خانواده بسیار. پدرها را نمی کشد اما غرور پدرها را بسیار. 
تحریم ها سال ها می مانند. دولت 1۴00  کابینه جنگ می خواهد«.گمانه زنی ها 
هم از حضور پنج نامزد بالقوه با پیشینه نظامی و البته اصولگرا در انتخابات آینده 
حکایت دارد که از نظر »حمیدرضا ترقی« عضو شورای مرکزی حزب موتلفه، 

تعداد آن ها در قیاس با نامزدهای غیرنظامی زیاد هم نیست.
نام های مطرح شده هرچند در سابقه نظامی، مشترک هستند اما هریک از 
آن ها نزدیکی خاصی به طیف مشخصی در درون جریان اصولگرایی دارند که 
ممکن است حتی با رسیدن به استراتژی حضور نامزد نظامی، در تعیین فرد 

موردنظر باردیگر اختلاف نظر وجود داشته و اختلاف آفرین باشد.

سخنگوی دولت تاکید کرد: مخالفان نباید بر موج نگرانی و رنج مردم بنشینند و 
فقط اهداف کوتاه مدت سیاسی خود را دنبال کنند، با همفکری و همراهی همه 
دلسوزان نظام می توانیم موفق تر از این عمل کنیم و از شرایط عبور خواهیم کرد. 
دو سال سخت را گذراندیم و چشم انداز پیش رو حتما تحریم خا خواهد شکست  و 

اکنون به نقطه هایی رسیدیم که چشم انداز روشن در پیش است.  
»علی ربیعی« روز سه شنبه در نشست خبری با اصحاب رسانه گفت: امروز روز 
جهانی مولاناست و شاید برخی از اشعار و مطالب مولانا در تاریخ ایران اسلامی 
برای ما قابل توجه باشد و ما معمولا با قرآن مجید و اشعار و ادبیات سرزمین ایران 
در شرایط مختلف تاریخی بحث کردیم که راهگشا بوده است امروز یادمان مولانا 
شاعر عشق و صلح همبستگی است او انسان شناس بزرگی بود و درد و رنج بشر 

را به خوبی می دانست.
جای  به  باید  است  معتقد  مولانا  افزود:  جمهوری  رییس  اجتماعی  دستیار 
هیجان های منفی با صبوری و شناخت بحران ها و رنج ها با چشمانی باز به آینده 

نگریست و باور داشت تلخ و شیرینی زندگی با هم آمیخته شده است.
ربیعی تاکید کرد: در شرایط جنگ اقتصادی سخت که زندگی را بر مردم تلخ کرده 
و رنج به جامعه وارد کرده با ایده گرفتن از مولانا با دو بال امید و صبر از این شرایط 

عبور می کنیم و در کنار هم روزهای پرامید آینده را رقم بزنیم.
وی با اشاره به جلسات اصلی دولت درباره کرونا، گفت: متاسفانه شاهد کاهش 
رعایت پروتکل ها و دستورالعمل های بهداشتی و افزایش مبتلایان و جان باختگان 
هستیم. دقیقا نسبت کاملا مشخصی بین رعایت پروتکل های بهداشتی و میزان 
ابتلا وجود دارد و متاسفانه به مرور حساسیت ها در برخی استان ها کاهش پیدا 
می کند و طبیعی انگاری مساله و زدودن پروتکل های بهداشتی و بازگشت به عادات 

زندگی در شرایط طبیعی یکی از مشکلاتی است که با آن رو به رو هستیم.
 رعایت پروتکل های بهداشتی کاهش یافته است

ربیعی ادامه داد: رعایت پروتکل های بهداشتی به 8۵/۶1 درصد در سطح کشور 
کاهش یافته و استفاده از ماسک ۵8 درصد کاهش پیدا کرده است و در صنوف و 

مراکز عمومی هم کاملا پروتکل ها اجرا نمی شود.
وی ادامه داد: روز شنبه اختیار وسیع تری به استان ها برای اعمال محدودیت های 
متناسب با شرایط دادیم و در کنار آن بررسی قضایی برخورد با افرادی که از ماسک 
استفاده نمی کنند در دستور کار قرار ستاد ملی کرونا قرار گرفت. ما پیش از این با 
مراکزی که باید رعایت می کردند مثل ادارات و پاسازها دستورالعمل هایی داشتیم و 
به تناسب آن مجازات هایی به دلیل عدم رعایت پروتکل های بهداشتی در نظر گرفته 
شده بود این بار از افرادی که استفاده از ماسک نمی کنند تدابیری اندیشیده شود.

وی با اشاره به همپوشانی آنفلوآنزا و کرونا اظهارداشت: بررسی کشورهای واقع در 
نیم کره جنوبی که فصل سرد را سپری کرده اند نشان می داد که در مقایسه با سال 

گذشته ابتلا به آنفلوانزا خیلی کمتر بوده است.
 تامین واکسن آنفلوآنزا برای سالمندان و گروه های هدف 

سخنگوی دولت گفت: سال گذشته برای گروه های خاص 1 میلیون و ۶00 
هزار دوز واکسن خریداری شده بود. این نشان می دهد دولت برای تامین واکسن 
آنفلوآنزا در شرایط اهتمام داشته است. با توجه به اینکه رعایت پروتکلها احتمال 
کاهش واگیری را داشت ولی به هر حال واکسن به تعداد قابل توجهی یعنی 
بیش از  10 برابر وارد کردیم اگر امکانات ارزی بود می شد زودتر از اینها تهیه کرد با 

چالش هایی که بود الان فصل خوبی بود و این کار انجام می شود.
وی تاکید کرد: مردم پروتکل های بهداشتی را جدی بگیرند زیرا هیچ راهکاری جز 
رعایت اصول بهداشتی نداریم و اگر مراعات نشود قطعا کنترل همه گیری بیماری 

امکان پذیر نیست.
 هر راه حل دیگر بجز گفت وگو به نفع مردم منطقه نیست

سخنگوی دولت در پاسخ به سوالی درباره مناقشه منطقه ای جمهوری آذربایجان 
و ارمنستان گفت:ما احترام به تمامیت ارضی جمهوری آذربایجان و ارمنستان و 
همچنین حق حاکمیت کشورها را بارها اعلام کرده ایم. جمهوری ارمنستان 
و جمهوری آذربایجان دو کشور دوست و برادر ما هستند و تمامیت ارضی هر دو 

کشور برای ایران مهم است.
وی تصریح کرد: راه حل مناقشه پیش آمده را،  راه حل مسالمت آمیز و گفت وگو 
میدانیم و دیدگاه دیگری به جز اینکه دو کشور در کنار هم گفت وگو کنند و مسائل را 

حل کنند، نمی شناسیم و هر راه حل دیگر را به نفع مردم منطقه نمی دانیم.
 هیچ روستایی در شمال غرب تخلیه نشده است

سخنگوی دولت درباره تخلیه برخی روستاها در مناطق مرزی غربی کشور گفت: 
در سال های گذشته بیش از 1۵ سال پیش به دلیل شرایط امنیت آن دوره زمانی، 

برای دفاع از شهروندان مرزنشین که در معرض تهدیدات مرزی بودند و هم از 
اقدامات گروههای نا امن کننده در منطقه تصمیماتی اتخاذ کردند.

 وی افزود: در این تصمیمات روستاهای مرزی را سه دسته تقسیم کردند و مقرر 
شد برخی از این روستاها با تفاهم اهالی و با دادن هزینه انتقال توسط دولت، به 
مناطق دیگری منتقل شوند چرا که شهروندان در مناطق صفر مرزی جانشان در 

خطر بود و یا مورد تجاوز نا امن کنندگان منطقه قرار می گرفتند.  
ربیعی ادامه داد: در حال حاضر با توجه به شرایطی که مناطق مرزی بوجود آمده 
یک کارویژه مرزی در شورای امنیت کشور تشکیل دادند که در آن اقدام تجدید نظر 
شده است، زیرا شرایط امنیت کشور با آن دوران متفاوت شده است، شرایط امنیتی 
با گذشت زمان بهبود یافته که تصمیمات هم باید تغییر کند. سیاست کلی ما است 

و در حال تجدید نظر هستیم.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری گفت:  در این روستاها نه اقدام به 
تخلیه صورت گرفته و نه اصلا درگیری رخ داده است به هیچ روستایی اعلام نشده 
که اهالی آن به نقطه دیگری منتقل شوند و از اساس مطالب نادرست است و هیچ 
درگیری در مرزها صورت نگرفته و هیچ جا به جایی هم انجام نشده است چه برسد 

به اینکه این مطالب را به سفر وزیر خارجه عراق مرتبط کنیم.
سخنگوی دولت بیان کرد: سفر وزیر خارجه عراق سفر سیاسی و اقتصادی بود و 
رابطه معناداری با این مسایل که بی اساس است، ندارد. قطعا اگر تصمیمی اتخاذ 
شود با هماهنگی اهالی منطقه است و سیاست دولت بر این است که مرزنشینان 

عاملان امنیت آور برای مرز کشور هستند.
ربیعی با بیان اینکه جمعیت مرزی کشور آثار مثبتی هم برای تجارت و حمل و 
نقل هم برای امنیت کشور دارند، گفت: اگر فردی موضوعی را مطرح و ادعا کرده 
خود او باید توضیح بدهد، اما از معاون امنیتی وزارت کشور و استانداری آن منطقه 
هم پرسیدم و اطلاعلاتی هم خودم از آن منطقه از قبل دارم. روستاهایی بوده اند 
که باید تخلیه می شدند بخشی در آن زمان هزینه ها را هم گرفته اند که تخلیه هم 
نشده اند، اما در حال حاضر هیچ اقدامی انجام نشده است و درگیری هم رخ نداده 

است.
آمریکا مسیر دیپلماسی را به سمت زورگیری نا امن کننده تغییر داده است

در ادامه برنامه خبرنگاری سوال کرد: اخبار رسمی و همچنین شواهد غیررسمی 
است که روسیه و چین و مشخصا روسیه فشار آورده اند که ایران باب مراوده  و 
ارتباطی را با آمریکا باز نگه دارد و گفته شده که این شرایط حتی به نفع کشورهای 
همسو با ایران هم نیست. در این راستا برخی این دشوار شدن تجارت با روبل که 
برای تجار ایرانی ایجاد شده را در راستای فشار روسیه ارزیابی کرده اند و گفته اند که 
چنین نگاهی به رابطه ایران و آمریکا از سوی چین هم وجود دارد و چین هم چنین 

درخواست هایی را مطرح کرده  است در این خصوص نظرتان چیست؟
 ربیعی پاسخ داد: من این ادعا که از ایران خواسته شده راه ارتباطی و گفت و 
گوی حداقلی با آمریکا ایجاد کند را تایید نمی کنم. با چنین اقدامات سرکشانه  
از سوی ایالات متحده، داشتن چنین نیتی جای تردید دارد. ما این تردید را به 
کشورهای دوست خودمان هم انتقال داده ایم و همه این کشورها به خوبی اطلاع 
دارند که نه ایران، بلکه این رژیم آمریکاست که مسیر دیپلماسی را به سمت زورگیری 

ناامن کننده تغییر داده است.
برای کاهش  دیپلماسی  به  آماده متوسل شدن  ما همواره  اینکه  بیان  با  وی 
اختلافات و امنیت منطقه و امنیت جهانی هستیم، خاطرنشان کرد: تا زمانی 
که آمریکا نتواند بازسازی اعتمادی را که با جنایت ترور سردار شهید حاج قاسم 
سلیمانی هزاران برابر کرده انجام دهد، هیچ امیدی به نتیجه بخش بودن دیپلماسی 

نمایشی آمریکا نداریم.
سخنگوی دولت ادامه داد: با این وجود هر زمان رهبران آمریکا اقرار به اشتباهات 
گذشته و جبران آن کنند و مانند صدام به همانجایی که قطعنامه را پاره کرده و 
برجامی که از آن خارج شدند برگردند، امکان گفت وگو در چهارچوب های برجام 

همواره باقی است.
 طرح فروش اوراق سلف نفتی از دستور کار خارج نشده است

 دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری همچنین درباره طرح فروش اوراق 
سلف نفتی گفت: این طرح از دستور کار دولت خارج نشده است، این طرح برای 
اقتصاد ایران مفید است و یک اقدام مناسب برای تامین کسری بودجه بدون 

افزایش پایه پولی کشور و نقدینگی است.
سخنگوی دولت درباره حذف طرح فروش اوراق سلف نفتی از دستور کار دولت 
بیان کرد: البته آقای جهانگیری صحبت شان را اصلاح و دفتر وی نیز تکذیب کرد؛ 
امیدواریم با همکاری دو قوه دیگر و شرایطی که بوجود آمده است، اجرای این طرح 

عملا از طرف دولت ممکن شود، با دیدگاه و نکاتی که بیان میکردند، این طرح 
موفق نمیشد و جاذبه ای برای خرید برای مردم به وجود نمی آورد   

وی گفت: امیدواریم که در این طرح به تفاهم برسیم و این طرح هنوز در دستور 
کار دولت است و برای اقتصاد کشور و جامعه مفید است.

برخی فقط بلدند انگشت را به سمت پاستور بگیرند 
ربیعی در پاسخ به سوال ایرنا در واکنش به انتقاد برخی مخالفان و فشار به دولت و 
رییس جمهوری گفت: با همه سختی ها دولت تا مرداد ماه 1۴00 ایستاده است؛ 
دولت پرتلاش، پرتوان، باعقلانیت و سخت کوشی و با حفظ آرامش برای جامعه، 
قطعا ایستاده است. ما با صبوری و تحمل برخی حملات غیرمنصفانه هم خواهیم 
ایستاد و مطمئن هستیم پایانه ای برای دولت بعد باید بسازیم و این مصلحت ملی 

خود می دانیم.
وی گفت: با همه تلخی ها و فشارهایی که بر دهک های پایین جامعه وجود دارد 
که برای اینکه هر گونه فریاد بکشند، حق دارند.  ولی ما هم باید نشان بدهیم که 
علت مشکلات کجا است. معتقدم جامعه و تاریخ در مورد این روزهای سخت در 

آینده قضاوت خواهد کرد.  
ربیعی بیان کرد: آنچه آمریکا این روزها بر سر مردم ایران ناروا اعمال می کند، 
اجازه ندهیم با منافع سیاسی و کوتاه مدت روح و روان جامعه بیش از این لطمه 
ببیند؛ بعد از دو سال مقاومت بی امان، ما قطعا به افقی قابل مشاهده  در پیش رو در 

شکست تحریم ها خواهیم رسید.  
سخنگوی دولت گفت: ما نیاز داریم که آثار جنایت اقتصادی آمریکا را بر زندگی 
و سلامت ایرانیان را تا حدودی توضیح بدهیم، البته این نقص شاید در دولت بوده 
است که ما هم باید در مورد این آثار برای مردم صحبت نکردیم. شاید نخواستیم. 
جامعه را بیش از این مکدر کنیم و خود دولت ایستاد ولی قطعا امروز رسانه ها آدرس 
درست مشکلات را برای جامعه نشان بدهیم و بگوییم که این مشکلات ناشی از 
جنایات آمریکا است ود بگوییم همه قوا می توانستیم تصمیم صحیح را بگیریم و 

شاید نگرفتیم، می توانست در شرایط امروز جامعه راه گشا باشد.
 دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری تاکید کرد: مشکل ما و بیان آقای 
رییس جمهوری  این بوده که عده ای اصلا جنایات واشنگتن را نمی بینند و فقط 

بلد هستند انگشت را به سمت پاستور بگیرند.
برخی همواره در جامعه ناامیدی فزاینده ایجاد می کنند 

ربیعی درباره تصمیمات دولت برای حل مشکلات کشور گفت: بیان رییس 
جمهوری ناظر به کسانی است که فکر می کنند ما در شرایط عادی قرار داریم، 
حاضر به دیدن مشکلات »جنگ اقتصادی« نیستند، یک کلمه درباره جنگ 
اقتصادی نمی گویند، نه تنها نمی گویند، بلکه قصد دارند سوار موج سختی و 
رنج مردم بشوند و شعار بدهند که »ما بدنبال حل مشکلات مردم هستیم و دولت 

نمی تواند مشکلات را حل کند«
سخنگوی دولت با بیان اینکه برخی همواره در جامعه ناامیدی فزاینده ایجاد می 
کنند، گفت: باید مسائل را در توازن ببینیم، جنگ اقتصادی این دوره خشن تر و 
حشیانه تر و با هوشیاری شیطانی بیشتری نسبت به جنگ صدام علیه ایران، توسط 

ترامپ در حال انجام است.
وی بیان کرد: در دوران جنگ سالانه ۷ میلیارد دلار درآمد ارزی داشتیم در حالی 
که مردم در آن روزها انتظارات کمتری داشتند از طرفی کشور جمعیت کمتری 

داشت و میران انتظارات از زندگی کمتر از امروز بود.
رییس جمهوری گفت: جامعه در یک مقطع زمانی نه چندان دور درآمد سالانه 
1۲0میلیارد دلاری را تجربه کرده است و با ان سبک زندگی به انتطارات بالا رسیده 
است؛ به گفته مقام های آمریکا »از 9۷ تا 99 اجازه ندادیم 1۵0 میلیارد دلار مسدود 
کردیم اجازه کسب درآمد به ایران ندادیم تا جایی که برای خرید دارو با مشکل 

مواجه شده اند«.
سخنگوی دولت افزود: منتقدان و مخالفان گفته ها و اقدامات آمریکایی ها را هم 

ببینند و در کفه صادقه بگذارند و بگویند این مسائل وجود دارد.
 وی در عین حال گفت: سهم مشکلات ایجاد شده در تصمیمات هم هست، اما 
عده ای نمی خواهند مشکلات ارزی ناشی از جنگ اقتصادی را ببینند که چگونه 

حق زندگی بهتر ایرانیان را سلب کرده است.
هزینه مقاومت و عزت ملی را پرداخت می کنیم

ربیعی گفت: اگر منابع ارزی ما و رقم 1۵ میلیارد دلاری که آمریکایی گفته اند که 
مقدار آن را کم هم گفته اند، مسدود نمی شد گرانی های امروز بوجود می آمد؟ آیا 
ما در 9۴ تا 9۷ تمام شاخص های اقتصادی کشور سیر صعوی نداشت؟ روتق به 
اقتصاد برنگشته بود؟ همه شاخص ها در آن زمان مثبت بود همین دولت و وزیران 
بودند.   سخنگوی دولت بیان کرد: امروز دولت هزینه مقاومت و عزت ملی و دفاع 
از هویت ملی را پرداخت می کند قطعا زندگی مردم سخت شده  تردیدی وجود 
ندارد؛ تورم، گرانی، نبودن پول برای کالای ۴۲00 تومانی، زندگی را برای مردم 
سخت کرده است.   وی تصریح کرد: هیچ دولتی نه در ایران و نه در هیچ کشوری 
وجود نداشته و ندارد که بتواند ادعا کند همه وظایف خود را بی نقص انجام داده 
است، هیچ قوه ای هم نمی تواند چنین ادعایی بکند که ما کار خود را بی نقص 
انجام داده ایم، ندیدن شرایط خاص هر دولت در زمان های مختلف تفسیرهای غیر 

کارشناسی از درون آن بیرون می آید.
برخی خیلی زود وارد فضای انتخابات ۱۴۰۰ شده اند

ربیعی افزود: عده ای خیلی زود وارد فضای انتخابات 1۴00 می شوند و توصیه 
می کنیم که نقد راهگشا از دولت انجام شود، سیاست های راهگشا به دولت بدهند  
اشکالات را هم به دولت اعلام کنند اما شرایط و مسائل هم برای جامعه منصفانه 

تبیین شود. 
سخنگوی دولت تاکید کرد: مخالفان نباید بر موج نگرانی و رنج مردم بنشینند و 
فقط اهداف کوتاه مدت سیاسی خود را دنبال کنند، با همفکری و همراهی همه 
دلسوزان نظام می توانیم موفق تر از این عمل کنیم و از شرایط عبور خواهیم کرد. 
دو سال سخت را گذراندیم و چشم انداز پیش رو حتما تحریم خا خواهد شکست  و 

اکنون به نقطه هایی رسیدیم که چشم انداز روشن در پیش است.  
در آمریکا دل به کسی نبستیم 

ربیعی گفت: دولت ایالت متحده آمریکا نمی تواند با این وضع ادامه بدهد اروپا و 
جهان با آمریکایی همراهی نکرده اند و صداهای مخالف زیادی از درون این کشور 
شنیده می شود، هرچند به کسی در آمریکا دل نبستیم، ولی چیزی به چشم انداز 
آینده روشن باقی نمانده است، اما برای رسیده به نتایج مقاومت خود باید کمک 
کنیم و واقع گرایانه هم اشکالات را بگوییم و  همگرایی عمومی ایجاد کنیم که ما در 

حال پرداخت هزینه عزت عمومی خود هستیم.

سخنگوی دولت تاکید کرد: 

مخالفان دولت نباید بر موج نگرانی و رنج مردم بنشینند 

سخنگوی قوه قضاییه با اشاره به این که جنجال ها در مبارزه ما با مفسدان خللی ایجاد نمی کند، گفت: تا 
قطع دست مفسدان، پرشتاب و با قاطعیت حرکت خود را ادامه می دهیم.

غلامحسین اسماعیلی در سی و چهارمین نشست خبری خود اظهارداشت: ما زمانی که مبارزه با فساد 
و مفسدان را در درون و بیرون قوه قضاییه تشدید کردیم می دانستیم در برابر هر ضربه ای که به مفسدان 

وارد و هر سرمایه ای که برای نظام و مردم ایجاد کنیم با هجمه ها، حملات و تخریب ها روبرو خواهیم شد.
وی ادامه داد: بار دیگر اعلام می کنیم که این جنجال ها در اراده ما برای مبارزه با مفسدان خللی ایجاد 

نمی کند و مسیر مبارزه توقف شدنی نیست.
سخنگوی قوه قضاییه گفت: امروز راهبرد قوه قضاییه راهبرد جهاد، مقاومت، اجرای عدالت، استقامت 
بر اجرای عدالت، مبارزه با فساد، حمایت از تولید و اشتغال، تأمین امنیت شهروندان و مجازات متجاوزان 

و اخلالگران است.
اسماعیلی افزود: ما در این مسیر کوتاه نخواهیم آمد و خطوط قرمز ترسیم شده از ناحیه بیگانگان را به 
رسمیت نخواهیم شناخت و مسیرمان را با قوت ادامه می دهیم و حرف ما با دشمنان سخن آیت الله شهید 

بهشتی است که فرمود از ما عصبانی باش و از این عصبانیت بمیر.
صدور احکام جدید مفاسد اقتصادی

وی در ادامه در خصوص آخرین احکام صادره از سوی دادگاه های مفاسد اقتصادی گفت: موضوع مبارزه 

با مفاسد استمرار دارد و دادگاه های ویژه به کار خود ادامه می دهند و در روزهای اخیر احکام متعددی 
داشتیم. در صدور احکام جدید قدرت احمدی کارشناس حوزه معاونت صنایع وزارت صمت به جرم اخلال 
در نظام تولید و اخذ رشوه به 10 سال حبس تعزیری و تحمل شلاق و انفصال دائم، محمدحسن محمدی 
بیدهندی به همان سمت به هشت سال حبس، مصطفی ورزدار کارمند صمت به جرم رشوه به هشت سال 
حبس و مسعود رضا معاون اداره صمت لرستان به جرم اخلال و رشوه به هشت سال حبس محکوم شده 

است. 
محسن گودرزی نژاد به 9 سال حبس تعزیری به جرم اخلال در نظام تولید محکوم شده است. ناصر 
شهبازی کارمند صمت لرستان به همین جرم به شش سال حبس و نادر راد مهر کارشناس صمت لرستان 

به ۵ سال حبس جزای نقدی و انفصال محکوم شدند.
وی افزود در ادامه پرونده بانک سرمایه، مجید عادل به 10 سال حبس، رد اصل مال به مبلغ 1,۳90 
میلیون ریال احسان خادم به ۵ سال حبس شلاق و محرومیت از خدمات دولتی و رد مال به بانک سرمایه 

محکوم شدند.
اسماعیلی ادامه داد: در پرونده های تولیدی دیگر رسول صفریان مدیر گمرک غرب تهران به 1۵ سال 
حبس، محمدرضا کندی به ۲0 سال حبس و ضبط بیش از ۷ میلیارد، محمدرضا گودرزی به تحمل ۵ سال 
حبس جواد علی بیگی به تحمل ۵ سال حبس، علی اصغر خشنودی به ۵ سال حبس و عباسقلی مهدی 

زاده به اتهام تحصیل مال نامشروع به ۵ سال حبس محکوم شدند.
آخرین وضعیت بخش اول و دوم پرونده اکبر طبری

اسماعیلی در خصوص آخرین وضعیت بخش اول و دوم پرونده اکبر طبری گفت: در این پرونده افراد 
متعددی در مظان اتهام هستند. در این مورد برای ۲۲ نفر کیفرخواست صادر شده و از این تعداد برای 1۷ 

نفر دادگاه رأی صادر کرده و ۵ نفر دیگر هنوز رأی شأن صادر نشده است.
وی افزود: عدم صدور رأی مربوط به این است که عمدتاً این افراد در خارج از کشورند و وضعیت آنها 
اشتراکاتی با متهم اصلی پرونده دارد. این یک بخش از پرونده است و یک بخش هم که رأی صادرشده و 
بخش دیگر هم پرونده هنوز در دادسراست و افرادی هستند که هنوز دادسرا برای آنها تصمیم نهایی نگرفته 
و در مورد اتهامات آنها متهم اول سهم و مشارکتی دارد و با تصمیم دادسرا چنانچه به کیفرخواست شود 

دادگاه رسیدگی می کند.
سخنگوی قوه قضائیه افزود: بنابراین بخشی از پرونده همچنان در دادسراست و بخشی که دادگاه آمد 
برای 1۷ نفر رأی صادر کرده و ۵ نفر که یک نفر از آنها قاضی منصوری است که فوت کرده و تعدادی هم در 

خارج از کشورند که دادگاه هنوز در رابطه با آنها تصمیم نگرفته است.
اسماعیلی در خصوص آخرین وضعیت پرونده روح الله زم هم گفت: این پرونده به دلیل اینکه ویژه است 

پس از قطعیت دادنامه و وصول برای اجرای احکام حتماً اطلاع رسانی خواهد شد.

سخنگوی قوه قضاییه:

جنجال ها در مبارزه ما با مفسدان خللی ایجاد نمی کند



طرح:پروانه ایزدخواست 

آخرین نوزاد ایرانی را ببینید!

سکوت عارف شکسته شد
محمدرضا عارف رییس فراکسیون امید مجلس دهم گفت :من رسالت خود را به قدرت رسیدن شخص 
خود نمی دانم بلکه رسالت خود را حرکت در قالب سازمان، نظام و سیستم می دانم و بابت آن هزینه هم 
داده ام که همین توهین هایی است که به من می شود.من می توانستم از جایگاه خود به عنوان رای اول 
تهران بهترین استفاده را کرده و اقدامات خوب فراکسیون امید را به نام خودم تمام کنم. از هرکدام از اعضای 
فراکسیون اگر می خواستم وقت خود را در مجلس به من بدهند، دریغ نمی کردند اما این کار اخلاقی نبود.

بعد از پیروزی در مجلس دهم، جناح چپ اصلاح طلبان فشار زیادی وارد کردند و کسانی روبه روی ما قرار 
گرفتند که اصلاح طلب بوده و ما آنها را قبول داشتیم.جریان سوم در مجلس دهم، می خواست با هر دو 
طرف کار کند و پیروزی روحانی را به نام خود بنویسد. انها دنبال اصلاح طلب و اصولگرای میانه بودند. من 
به آنها گفتم شما کجای کار بوده اید؟ در انتخابات 9۶ آنها به التماس ما افتادند اما بعد از پیروزی روحانی 

،کاملا روی خود را چرخاندند.

فوت 8 نفر بیماری کرونایی دیگر در قم
رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان با بیان اینکه ۵۶ روز از ورود قم به وضعیت قرمز کرونا می گذرد افزود: 
در حال حاضر ۷۳9 بیمار مشکوک به کرونا در مراکز درمانی استان بستری هستند.دکتر محمد رضا قدیر 
گفت: در ۲۴ ساعت گذشته، 1۷0 نفر در اورژانس مراکز درمانی با تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا، 
بستری شدند که از این تعداد 1۲۵ نفر بستری شدند.رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان افزود: 11۵ نفر 

از بیمارانی که در روز های گذشته بستری شده بودند، امروز مرخص شدند. 
وی با بیان اینکه در حال حاضر ۷۳9 نفر مشکوک به کرونا در بیمارستان ها بستری هستند گفت: از این 

تعداد حال 1۴۵ نفر آن ها وخیم است.

امیر کویت درگذشت 
تلویزیون کویت، بیانیه دربار امیری این کشور درباره مرگ صباح الأحمد الجابر الصباح را پخش کرد. 
خبرگزاری رسمی کویت، کونا، خبر درگذشت شیخ صباح الأحمد الجابر الصباح امیر این کشور را به طور 
رسمی علام کرد. دیوان پادشاهی کویت با تایید رسمی خبر فوت پادشاه این کشور اعلام کرد: با نهایت 
تاسف و اندوه درگذشت شیخ صباح الأحمد الجابر الصباح امیر کویت را به مردم کویت، ملت های عربی و 
اسلامی و همه ملت های دوست در جهان تسلیت می گوییم و اعلام می کنیم که او در جوار رحمت الهی 
آرام گرفت. تلویزیون کویت هم بیانیه دربار امیری این کشور درباره مرگ صباح الأحمد الجابر الصباح را 

پخش کرد.

حکم اعدام محیطبان همدانی نقض شد
»سرهنگ جمشید محبت خانی« فرمانده یگان حفاظت سازمان محیط زیست در رابطه با نقض حکم 
اعدام محیط بان همدانی در دیوان عالی کشور گفت: حادثه تیراندازی محیط بان سعید مومیوند مربوط به 
قبل از مسئولیت بنده در سازمان محیط زیست است و آن زمان رای اعدام برای ایشان صادر شده بود و ما 
در رای های اول اعتراض کردیم و پرونده به دیوان ارجاع داده شد، بعد از آن رای اعدام صادر شد و پرونده به 
همان شعبه در همدان بازگشت. سپس مدارک جدیدی که آماده شد نظر قاضی پرونده را برنگرداند و مجدداً 
حکم قصاص صادر شد، بنابراین ما هم مجدداً اعتراض کردیم و مدارک جدید آماده کردیم.امروز متوجه 

شدم که دیوان اعتراض ما را پذیرفته است و رای اعدام را نقض کرده است

وجود 4۰۰ ساختمان مشابه پلاسکو در تهران 
اسماعیل نجار رئیس سازمان مدیریت بحران کشور گفت: باید از پلاسکو درس بگیریم در حالی که در 
تهران ۴00 ساختمان شرایط مشابه پلاسکو را دارند باید همه به نکات ایمنی توجه کنیم. حادثه پلاسکو روح 
و روان ملت را دچار آشفتگی کرد. ده ها دوربین، جابجایی یک تکه آهن را در معرض دید جهانی قرار دادند. 

تکذیب ادعای انتقال سلاح از خاک ایران به ارمنستان 
سفارت جمهوری اسلامی ایران در باکو انتشار و تکرار اخبار در خصوص انتقال تسلیحات و یا نیروهای 
وابسته به گروه های تروریستی از خاک جمهوری اسلامی ایران به سمت ارمنستان را به شدت تکذیب 
نموده و از تلاش های ''برخی طرف های ثالث که برای هموار کردن اهداف درازمدت خود در جمهوری 

آذربایجان نیازمند تخریب وجهه ایران می باشند''، اظهار تاسف می کند. 

احمدی نژاد برای آنجلینا جولی توییت زد
محمود احمدی نژاد در توییتی احمدی نژاد خطاب به آنجلینا جولی نوشت: با صحبت صریح شما درباره 
وجود تبعیض بنیادین در جهان موافقم. تبعیض، فقر، جنگ و نا امنی محصول مدیریت فعلی است که 
بر قدرت طلبی و سلطه جویی استوار است. جامعه انسانی نیازمند احترام، صحبت، همکاری و صداقت 

است. برای اصلاح وضع جهان همه با هم و متحد تلاش خواهیم کرد.

رئیس ستاد شهر هوشمند شهرداری قم :

هیئت های اندیشه ورز شهرداری قم 
تشکیل می شود

رئیس ستاد شهر هوشمند شهرداری قم گفت: هیئت های اندیشه ورز 
)اتاق فکر شهرداری قم( با مراکز علمی و پژوهشی استان و با مشارکت 

دانشگاه قم و پردیس فارابی دانشگاه تهران تشکیل می شوند.
جهت  در  قم  شهرداری  تلاش های  به  اشاره  با  یزدان پناه  همایون 
از ظرفیت های پژوهشی و علمی استان و  هوشمندسازی و بهره گیری 
کشور، اظهار داشت: معضلات و مشکلات شهری با ارائه راهکارهای علمی 

قابل رفع می باشند.
رئیس ستاد شهر هوشمند شهرداری قم افزود: در این راستا اتاق های فکر 
شهرداری با همکاری مراکز علمی و پژوهشی و با مشارکت دانشگاه قم و 

پردیس فارابی تهران تشکیل شده و در حال گسترش می باشد.
یزدان پناه تصریح کرد: نشست های متعددی در چند حوزه مهم مدیریت 
شهری برگزار شده است که از این میان موضوعاتی چون خدمات شهری، 
حمل و نقل شهری و همچنین مدیریت و برنامه ریزی شهر، به عنوان مسائل 
مهم و محوری پیشتاز بوده اند و در هیئت های اندیشه ورز مورد بررسی 

علمی قرار گرفته اند
وی عنوان کرد: موضوعات و مسائل مهم دیگری همچون فنی، عمرانی، 
درآمد پایدار و اقتصاد شهری، فرهنگی، اجتماعی و همچنین شهرسازی و 
معماری شهری نیز از جمله مواردی هستند که در هیئت های اندیشه ورز 

مربوطه مورد بررسی های علمی و پژوهشی قرار خواهند گرفت.
رئیس ستاد شهر هوشمند شهرداری قم خاطرنشان کرد: اگر بررسی 
علمی مسائل شهری در میان مدت و بلند مدت در یک زمان مثلا ۵ تا 10 
سال ادامه یافته و نهادینه شوند، قطعا به حول و قوه الهی اتفاقات خوبی 
در تعامل مراکز علمی و پژوهشی با حوزه اجرایی یعنی شهرداری ایجاد 
می شود.  یزدان پناه بیان کرد: ارتقای کیفیت و اثر بخشی بیشتر در راستای 
پروژه ها و  و  از طرح ها  به اهداف عالیه در روند اجرای بسیاری  رسیدن 
برنامه ها در حوزه های مدیریت شهری با کمک اتاق های فکر امکان پذیر 
است و اگر این گونه فعالیت های علمی و پژوهشی در سایر حوزه های 
مدیریت شهری نیز باب شود، بسیاری از مشکلات شهروندان در سطح 
شهر مرتفع  می شود. وی گفت: تشکیل هیئت های اندیشه ورز و اتاق فکر 
شهرداری قم گرچه با مراکز علمی و پژوهشی استانی است ولی در واقع 
یک  اقدام ملی و در سطح کشور تلقی می شود و آثار و برکات زیادی برای 
کلیه شهرهای کشور  در این تعامل )نخبگان علمی و پژوهشی با مسئولین 
اجرائی شهر(  به دست می آید. رئیس ستاد شهر هوشمند شهرداری قم 
همچنین با اشاره به انعقاد قرارداد برنامه ریزی افزایش بهره وری جهت 
استقرار چرخه آن در شهرداری قم به عنوان یک رویداد مهم کیفی دیگر، 
اظهار داشت: فعالیت های برنامه ریزی جهت افزایش بهره وری در شهرداری 
قم در این قرارداد شروع شده است که با همراهی شرکت مشاور صاحب 

صلاحیت، امیدواریم بتوانیم طرح استقرار مناسب آن را تا آخر سال 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم :

اعلام هشدار صوتی کرونا در مناطق 
پرخطر اجرا می شود 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم گفت :به دنبال شیوع 
همکاری  با  قم  شهرداری  مبتلایان  چشمگیر  افزایش  و  کرونا  بیماری 
دانشگاه علوم پزشکی و مدیریت بحران استان اعلام هشدار صوتی در 

خیابان های استان اجرا می شود.
مهدی کلانترزاده ظهر دیروز در بیست و پنجمین جلسه شورای اطلاع 
رسانی و کمیته اطلاع رسانی و مدیریت جو روانی ستاد مبارزه با کرونا که 
در سالن امام جواد)ع( استانداری برگزار شد، با بیان اینکه بنرهای اطلاع 
رسانی در عرصه پل ها و پرتابل ها در دستور کار قرار گرفته است، اظهار 
داشت: فایل صوتی هشدار به شهروندان در رعایت پروتکل های بهداشتی 
پس از تائید علوم پزشکی و مدیریت بحران در قالب 1۴ خودرو و ۳0 برج 

اذان در سطح شهر پخش می شود.
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم با اشاره به اینکه ماشین 
های آتش نشانی و پیشگیری از تخلفات شهرداری کار اعلام هشدار صوتی 
در سطح شهر عهده دار هستند، افزود: با احصا مناطق پرخطر و درگیر شهر 

قم اعلام هشدار و تذکرات کرونایی در این مناطق تقویت می شود.
به گفته وی، با همکاری دانشگاه علوم پزشکی در میدان آستانه برنامه های 
هشداری به صورت نمادین اجرا می شود که استقبال خوبی از این برنامه 
های  پروتکل  رعایت  در  مردم  توجهی  بی  از  انتقاد  با  کلانترزاده  شد. 
بهداشتی و استفاده از ماسک تصریح کرد: سامانه 1۳۷، 190 و سازمان 
تبلیغات برای دریافت گزارشات برای اعلام تجمعات معرفی شده که تاکنون 

۶۲۶ مورد گزارش مردمی درباره برگزاری تجمعات ثبت شده است.
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم ادامه داد: از ۶۲۶ تماس 
مردمی، 1۴۷ مورد از تجمعات در حوزه شهرداری بود که عبارت است از 
برگزاری ایستگاه های صلواتی، روزبازار، آرامستان ها، بوستان ها، اتوبوس 
ها و... که پس از اعلام این گزارشات مردمی ارگان های مربوطه برای رفع 

تجمعات وارد عمل می شوند.

مدیر منطقه چهار شهرداری قم  خبرداد

بهربرداری از ادامه بلوار شهید سلیمانی 
تا  نیک اندیش 

مدیر منطقه چهار شهرداری قم گفت: در سال جاری تکمیل و احداث 
ادامه بلوار شهید سردار سلیمانی به طول یک و نیم کیلومتر در دست اقدام 
است که عملیات اجرایی یک لاین آن در حدفاصل کوچه 1۷ بلوار غدیر 
تا خیابان نیک اندیش جدول گذاری و آسفالت شده و تا پایان مهرماه به 

بهره برداری می رسد.
مهدی اصفهانیان مقدم با اشاره به وضعیت برخی پروژه های عمرانی 
سطح منطقه چهار، اظهار داشت: در سال جاری بازگشایی برخی از معابر را 
در دستور کار داریم که در این زمینه احداث معبر ۳0 متری سنگ بری ها به 

موازات بلوار غدیر به طول سه کیلومتر یکی از طرح هاست.
مدیر منطقه چهار شهرداری قم با بیان اینکه بیش از ۵0 درصد عملیات 
زیرسازی، جدول گذاری و آسفالت این پروژه انجام شده است، ابراز کرد: این 
پروژه با توجه به تخصیص اعتباری بالغ بر 10 میلیارد تومان عملیاتی شده 
است که با انتخاب پیمانکار این پروژه در دو ماه آینده به بهره برداری می رسد 

که نقش مهمی در تکمیل رینگ ترافیکی منطقه ۴ دارد.
اصفهانیان مقدم تصریح کرد: در سال جاری تکمیل و احداث ادامه بلوار 
شهید سردار سلیمانی به طول یک و نیم کیلومتر در دست اقدام است که 
عملیات اجرایی یک لاین آن در حدفاصل کوچه 1۷ بلوار غدیر تا خیابان 
نیک اندیش جدول گذاری و آسفالت شده و تا پایان مهرماه به بهره برداری 
می رسانیم. وی عنوان کرد: اقدامات خوبی در افزایش ضریب ایمنی معابر 
و تردد شهروندان از طریق اصلاح هندسی و طراحی و نصب سرعت گیرها، 
علائم ایمنی و هشداردهنده انجام شده و بالغ بر یک و نیم میلیارد تومان 

هزینه شده است.
مدیر منطقه چهار شهرداری قم با تأکید بر اینکه وجود علائم ترافیکی 
نقش چشمگیری در کاهش حوادث دارد، یادآور شد: طبق گزارش ها 1۴ 

درصد حوادث در سطح منطقه کاهش داشته است.

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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چهار شنبه -نهم مهر 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5126

غرر الحکم : 37٠4

اجتماعی  امور  و  امنیتی   ، سیاسی  معاون 
برخی  برای  محدویت  اعمال  از  قم  استانداری 
شماغل پر خطراز روزچهارشنبه نهم مهرماه به مدت 

یک هفته خبرداد.
بیژن سلیمان پور صبح دیروز در بیست و پنجمین 
جلسه شورای اطلاع رسانی و کمیته اطلاع رسانی و 
مدیریت جو روانی ستاد مبارزه با کرونا استان قم که 
در استانداری قم برگزار شد اظهارداشت:با پیگیری 
استاندار قم و دانشگاه علوم پزشکی و ارائه آمارها به 
ستاد ملی کرونا مصوبات جدید درباره استان قم و 

تعدادی از استان ها  اتخاذشده است.
وی محدودسازی در استان ها را به مدت یک هفته 
وزیر  و  کشور  وزیر  تأیید  و  استاندارها  صلاح دید  با 
بهداشت اعلام کرد و گفت: از روز چهارشنبه نهم 
مهرماه محدودیت هایی با توجه به پیشنهاد رئیس 
اجرایی  قم  در  استاندار  و  پزشکی  علوم  دانشگاه 

می شود.
سلیمان پور لیست امکان و مشاغل شامل تعطیلی 
و گفت:  بیان کرد  را  قم   استان  و محدودیت های 
اغذیه فروشی ها،  رستوران ها،  پذیرایی  و  فعالیت 
آبمیوه فروشی ها و بستنی فروشی ها فقط به صورت 
بیرون بر امکان داشته و امکان سرو در این مکان ها 

ممنوع است.
وی از تعطیلی کلیه بوستان ها خبر داد و خاطرنشان 
و خانه های  کرد: شهربازی ها، مهدهای کودک ها 
بازی در سطح شهر نیز در هفته آینده تعطیل بوده 
و شهرداری به عنوان متولی بخشی از این مکان ها به 

تعطیلی آن ها نظارت کافی داشته باشد.
اجتماعی  امور  و  امنیتی   ، سیاسی  معاون 
استانداری قم ادامه داد: تعطیلی کلیه گیم نت ها 
کار  دستور  در  نیز  سرپوشیده  بازی  محل های  و 
قرارگرفته و استخرها، سالن های ورزشی و بدن سازی 

نیز تا اطلاع ثانوی باید تعطیل شوند.
مساجد،  در  مراسم  برگزاری  ممنوعیت  وی 
حسینیه ها، تکایا و امکان متبرکه را نیز بخشی از 
کرد:  تصریح  و  عنوان  قم  استان  محدودیت های 
برگزاری مراسم در حرم مطهر حضرت معصومه)س( 
و مسجد مقدس جمکران و بقاء امامزادگان و حرکت 
دستجات در اربعین امام حسین)ع( و تعزیه خوانی 

ممنوع است.
سلیمان پور ادامه داد: برگزاری کلیه آزمون های 
جوامع صنفی، غیر صنفی و همایش های تعطیلی 
بوده و کلیه مراکز آموزشی اعم از مدارس، دانشگاه ها 
و مراکز حوزوی و سایر مؤسسات تعطیل و خدمات 
ارائه  الکترونیکی  و  غیرحضوری  به صورت  را  خود 

دهند. 
را  حضوری  کلاس  تشکیل  و  تجمع  هرگونه  وی 
ممنوع دانست و تأکید کرد: برپایی ایستگاه های 

صلواتی، موکب ها و توزیع نذورات در سطح استان 
و  آرامستان ها  اعمال محدودیت در  و  بوده  ممنوع 
تشویق مردم در عدم حضور در مراسم تشیع و تدفین 

در دستور کار قرار گیرد.
بازخواست  تاکید کرد :مدیران خاطی مورد  وی 
بر  می توانند  خبرنگاران  و  قرارگرفته  استانداری 
عملکرد مدیران نظارت داشته و تخلفات را انعکاس 

دهند.
اجتماعی  امور  و  امنیتی   ، سیاسی  معاون 
تعطیلی های بهمن  استانداری قم نحوی اجرایی 
افزود:  و  کرد  تشریح  را   98 سال  اسفندماه  و 
تعطیلی های بهمن ماه و اسفندماه با ابلاغ و مصوبات 
ستاد ملی کرونا بوده و بعد از رفع محدودیت ها باز  
هرگونه تصمیم سلبی و محدودساز باید در ستاد ملی 
گرفته شده و بعد از بالا رفتن آمار مبتلایان و فوتی ها 

در چند هفته گذشته حساسیت ها بالا رفته است.

معاون سیاسی ، امنیتی و امور اجتماعی استانداری قم  خبرداد:

بازگشت محدودیت های کرونایی به قم

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم :

وقار و متانت در گفتار شاخصه بزرگان دینی است
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با بیان اینکه گفت: مراقبت لحظه ای از زبان یکی از اموری 
است که نیاز همیشگی انسان ها به شمار می رود چرا که یک حرف می تواند آدمی را به سعادت یا 

شقاوت بکشاند.
حجت الاسلام والمسلمین عباس اسکندری در نشست با مداحان استان قم که در آستان مقدس 
امامزاده جعفر شهید علیه السلام برگزار شد با اشاره به ایام محرم و صفر و هفته دفاع مقدس اظهار 
کرد: شهدای گرانقدر هشت سال جنگ تحمیلی با تاسی به مکتب عاشورا گام در میدان جنگ و جهاد 

نهادند و جان بر سر آرمان هایشان گذاشتند.
وی با اشاره به آیات ۴0 و ۴1 سوره مبارک »نازعات« گفت: اگر کسی ترس از مقام ربوبیت خداوند 
داشته باشد و نفس خود را از هوی و هوس باز دارد، سرنوشت او با بهشت گره می خورد، در واقع 

خداترسی و دوری از هوای نفس، دو عامل بهشتی شدن و سعادت انسان معرفی شده است.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با اشاره به آیات قبلی همین سوره عنوان کرد: کسانی که دنیا 

را مقدم بر آخرت می دانند و ترسی از خداوند ندارند، سرانجام به دوزخ وارد می شوند.
وی ادامه داد: اگر انسان به طبیعت خود نگاه کند می بیند که طغیان گری در ذات او وجود دارد ولی 

لازم است بر نفس اماره غلبه و به سمت سعادت و خوشبحتی حرکت کند.
اسکندری با بیان اینکه طغیان گری در کلام و عمل امکان پذیر است گفت: سخنی که طغیان 
می کند و بر اساس موازین عقلانی یا وحیانی نباشد، طغیان محسوب می شود بنابراین آدمی پیش از 
آنکه حرفی بزند، باید همه جوانب را بسنجد و ببیند سخن او به ضرر کسی هست یا نه، عقلانی هست 

یا خیر و آیا بر اساس موازین وحیانی خواهد بود و سپس زبان به سخن باز کند.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم افزود: سخنرانان و مداحان بیش از سایرین در معرض 
طغیان گری لسانی و زبانی هستند و ممکن است گرفتار هوای نفس شوند، یا نفع شخصی یا با نیت 
ضربه به دیگران که هر دو طغیان گری است، در حالیکه انسان مجاز نیست از این جایگاه و فرصت 
برای چنین اهدافی استفاده کند. وی ادامه داد: بزرگان دینی ما همواره در نهایت ادب و احترام و وقار 
سخن می گفتند و حتی جایی که به دنبال بی آبرو کردن دشمن بوده اند، هیچ گاه از واژه های نامناسب 

استفاده نکرده اند زیرا زمام زبانشان به دست خودشان است.
اسکندری با اشاره به تاثیر گسترده زبان در شخصیت و جایگاه آدمی عنوان کرد: اگر کسی در 
اعتقادات خود مشکلی داشته باشد، با سخن گفتن موجب بی آبرویی خودش می شود، اینجاست که 

نیاز به مراقبت لحظه ای در مورد زبان آشکار می شود.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم تاکید کرد: نباید اجازه دهیم هوای نفس به حریم زبان و 

اندیشه وارد شود، وگرنه شقاوت و بدبختی را برای صاحب زبان به همراه می آورند.

مدیر پژوهشکده آستان مقدس کریمه اهل بیت)س( :
دانشنامه آستان مقدس حضرت معصومه )س( تهیه می شود

مدیر پژوهشکده آستان مقدس کریمه اهل بیت)س( گفت: تهیه دانشنامه آستان مقدس در دستور 
کار این پژوهشکده قرار دارد که این دانشنامه شامل اسنادی از زندگی حضرت در قم و ساخت این 

آستان و ابنیه اطراف آن می شود و امیدواریم تا سال آینده به مرحله مطلوبی برسد. 
حجت الاسلام والمسلمین محمد عباسی فردویی ، با اشاره به پروژه هایی که در برنامه این پژوهشکده 
قرار دارد، گفت: یک پروژه ویژه زنانی است که در عرصه های مختلف دینی، علمی و انقلابی طی تاریخ 

اسلام و پیش از تاریخ اسلام اسوه بوده اند و از چهره های قرآنی هستند.
وی افزود: زندگی و خصوصیات رفتاری زنانی مانند مادران و همسران انبیاء)ص( و سلسله بانوانی که 
در خاندان پیامبر)ص( بوده اند از جمله دختران و مادران ائمه)ع( و بانوانی که در دوران معاصر و دوره 
انقلاب در عرصه های علمی و فرهنگی خوش درخشیدند باید در این پروژه مورد مطالعه قرار گیرد تا 

بتوانیم الگوی مناسبی را برای زنان جامعه امروز خود ترسیم کنیم.
مدیر پژوهشکده آستان مقدس حضرت معصومه)س( اظهار کرد: برای این طرح جلساتی تشکیل 
شده و کارشناسی هایی انجام شده و اکنون در حال برنامه ریزی برای انجام کارهای علمی و تحقیقاتی 

آن است.
وی ادامه داد: موضوع دیگری که در برنامه های آینده ما قرار دارد تهیه دانشنامه آستان مقدس 
حضرت معصومه)س( است که شامل اسنادی از زندگی حضرت در قم و ساخت این آستان و ابنیه 
اطراف آن می شود و امیدواریم تا سال آینده به مرحله مطلوبی برسد و یک یا دو جلد کتاب چاپ شود.

عباسی فردویی بیان کرد: موضوع دیگری که در برنامه پژوهشی ما است این است که پیرامون 
معارف، فرهنگ و آداب زیارت کارهایی انجام گیرد، زیرا ما زیارت نامه های با مفاهیم بالا داریم ولی 
کاری روی این ها نشده است؛ از جمله زیارت جامعه کبیره که دریایی از صفات و سیمای واقعی 
امام است در حدی است که مردم می توانند با آن جایگاه امامت و خصوصیات و تجلیات امامت 

را بفهمند.

هزینه ای  با  اعظم)ص(  پیامبر  بلور  گفت:  قم  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
اوراق مشارکت و تملک زمین و باهدف  بالغ بر ١4٠٠ میلیارد تومان و فروش 
سرمایه گذاری کلان در شهر احداث شده و امکان اهدای زمین به شخصیت های 

حقوقی و حقیقی وجود ندارد.
 عبدالله جلالی با بیان اهمیت سرمایه گذاری شهرداری در عرصه های مختلف، 
اظهار کرد: شهرداری با همه گستردگی فعالیت ها و جایگاه آن در توسعه شهر یک 
 نهاد خصوصی بوده و امروز با توجه به مشکلات اقتصادی کشور تمام بار توسعه 

شهر را به تنهایی بر دوش می کشد.
رئیس شورای اسلامی شهر قم استقلال مالی شهرداری را به عنوان مهم ترین 
دستگاه اجرایی و مدیریت شهری امری ضروری دانست و افزود: شهرداری ها باید 
به سمت ایجاد درآمدهای پایدار و استقلال مالی از دولت حرکت کرده و با مشارکت 

پویایی مردم برنامه های خود را در شهر اجرا کند.
اعظم)ص(  پیامبر  بلوار  را  قم  شهرداری  سرمایه گذاری های  از  یکی  جلالی 
دانست و تصریح کرد: بلور پیامبر اعظم)ص( با فروش اوراق مشارکت و تملک 

زمین و باهدف سرمایه گذاری کلان در شهر احداث  شده است.
بلوار به شهرداری قم،  این  به هزینه سنگین سود مشارکت در  با اشاره  وی 
خاطرنشان کرد: احداث بلوار پیامبر اعظم )ص( تا امروز عددی بالغ بر 1۴00 
میلیارد تومان برای شهرداری قم هزینه داشته و با توجه به قوانین زمینی را که 

شهرداری تملک کرده جزء اموال شهرداری محسوب می شود.

رئیس شورای اسلامی شهر قم فروش زمین در این بلوار را جبران بخشی از 
هزینه های تحمیلی به شهرداری عنوان کرد و یادآور شد: در شهرداری یا شورای 
شهر تبصره ای به نام اهدای زمین به شخصیت های حقوقی یا حقیقی نداشته و 
تمام کسانی که اوراق مشارکت این بلوار را خریداری کرده اند در درآمد آن سهیم 

هستند.
جلالی شائبه های ایجادشده درباره کتابخانه آیت الله شهرستانی در بلوار پیامبر 
اعظم)ص( را موردتوجه قرارداد و گفت: شهرداری آمادگی هرگونه همکاری را با 
این نهاد فرهنگی داشته اما اداره کل راه و شهرسازی باید به تعهدهای خود عمل 

کند.
وی پرداختن به مسائل فرهنگی و دینی را یکی از دغدغه های شهرداری و 
شورای اسلامی شهر قم دانست و تأکید کرد: پاسداری از حقوق مردم و بیت المال 
نیز یکی از دغدغه های ما بوده و نمی توانیم به درخواست هیچ شخصیت حقوقی 

یا حقیقی زمین رایگان در اختیار آن ها قرار دهیم.
رئیس شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: اداره کل راه و شهرسازی باید به ازای 
زمین واقع در بلوار پیامبر اعظم)ص( زمینی در اختیار شهرداری قرار داده و یا ما به 

ازای آن  را به صورت نقدی پرداخت کند.
جلالی در پایان با تأکید بر همکاری شهرداری قم با کتابخانه آیت الله شهرستانی، 
مطرح کرد: نقشه های ساخت کتابخانه به شهرداری ارائه شده و زمین در مرحله 

گودبرداری است و امیدواریم هرچه زودتر این مسئله حل شود.

رئیس شورای اسلامی شهر قم اعلام کرد
هزینه ۱۴۰۰ میلیاردی برای احداث بلوار پیامبر اعظم )ص(

امکان اهدای زمین دراین بلواروجود ندارد

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم، روند سرایت 
و  دانست  بالا  بسیار  را  کرونا  بیماری  به  ابتلا  و 
گفت :وضعیت شیوع این بیماری در قم بسیار 

نگران کننده است.
محمدرضا قدیر با انتقاد از پایین آمدن میزان 
رعایت پروتکل های بهداشتی و زدن ماسک در قم 
از سوی همشهریان اظهارداشت: مردم باید به ما 
اعتماد کرده و از همگان رعایت کامل پروتکل ها و 

شیوه نامه های بهداشتی را خواستاریم.
وی حمایت مردم را بزرگترین پشتوانه در کاهش 
از  کرد:  تاکید  و  دانست  کرونا  ویروس  انتقال 
متولیان می خواهیم نظارت منسجمی بر فعالیت 

صنوف در سطح شهر داشته باشند.
ابتدای  از  بیماری  روند  اینکه  بیان  با  قدیر 
شهریورماه در سطح استان افزایشی بوده است، 

آمار  افزایش  به  توجه  با  متأسفانه  کرد:  تصریح 
مبتلایان، میزان بستری ها نیز افزایش چشم گیری 
یافته است. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم بر 
لزوم رعایت پروتکل ها و شیوه نامه های بهداشتی 
از سوی همشهریان تاکید کرد و افزود: با توجه 
به افزایش بیماران بستری در بیمارستان ها، این 
بیماری  به  مبتلایان  مرگ  افزایش  شاهد  روزها 

کرونا نیز بوده ایم.
 به گفته رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم در 
ظرفیت سازی  ماسک  تولید  و  تأمین  خصوص 
خوبی با کمک تولیدکنندگان در سطح استان 
در  به وفور  ماسک  حاضر  حال  در  و  شد  انجام 
دپوی  به  اشاره  با  وی  دارد.  قرار  مردم  دسترس 
دو میلیون ماسک سه لایه در سطح استان ابراز 
کرد: مصرف روزانه دانشگاه علوم پزشکی و مراکز 

درمانی حدود ۲0 هزار ماسک است که قرار بوده 
این تعداد اضافه شود.

قدیر با بیان اینکه دپوی ماسک سه ماه بوده 
ادامه  برسد،  ماه  پنج  به  کار  این  شده  قرار  و 
داد: تعداد استفاده از ماسک n9۵ حدود سه 
هزار عدد بوده و با توجه به نیاز مصرف کننده 
و مشکلاتی که تولیدکنندگان در مسیر تولید 
ماسک دارند به نظر بنده میزان صادرات نباید 

خیلی زیاد باشد. 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم در پایان با اشاره 
به وجود مشکل تولید الکل در سطح استان عنوان 
کرد: دو تولیدکننده در سطح استان برای رفع این 
مشکل اعلام آمادگی کرده اند، این دو تولیدکننده 
به ما مراجعه داشته اند که قرار شد مساعدت های 

لازم برای حل مشکل صورت بگیرد.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم :

وضعیت  کرونا در قم بسیار نگران کننده است

ایران با بیشترین و سریع ترین کاهش نرخ باروری در 
۲۵ سال اخیر رکورددار جهان شد.


